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1.3.6.1. Proposicións non de lei en Pleno 
1.3.6.1.1. Proposicións presentadas 
 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
 
 ı 56566 (11/PNP-004606) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre a demanda ao Goberno galego de medidas para mellorar a seguridade viaria na estrada vella 
de Marín, PO-546, en Estribela, no concello de Pontevedra                                                          206164 
 
ı 56570 (11/PNP-004607) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Lago, Noelia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da oferta formativa do IES 
de Valga, en Pontevedra                                                                                                                      206166 
 
ı 56585 (11/PNP-004608) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións que debe levar a cabo o Goberno galego para mellorar e modernizar as infraes-
truturas dos centros educativos de Ponteareas e da súa comarca                                              206168 
 
ı 56591 (11/PNP-004609) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións que debe impulsar o Goberno galego dirixidas a mellorar a atención á diversidade 
no ámbito educativo                                                                                                                             206173 
 
ı 56623 (11/PNP-004610) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para o mantemento e a garantía das 
condicións de seguridade para a circulación de vehículos e peóns da estrada AC-414, Carballo-Malpica 
                                                                                                                                                                 206178 
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ı 56690 (11/PNP-004611) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe impulsar a Xunta de Galicia canto a políticas educativas para o rural 
                                                                                                                                                                 206182 
ı 56698 (11/PNP-004612) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia en relación coas necesidades do en-
sino no rural da provincia de Lugo e, en concreto, coas demandas da comunidade educativa dos 
colexios do Incio e da Pobra do Brollón                                                                                            206186 
 
ı 56726 (11/PNP-004613) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe impulsar o Goberno galego para a mellora da liña de autobuses 
Vigo-Baiona                                                                                                                                           206190 
 
ı 56791 (11/PNP-004614) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre medidas que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para impulsar unha estratexia de envelle-
cemento saudable                                                                                                                                206193 
 
ı 56797 (11/PNP-004615) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre as demandas que debe facer a Xunta de Galicia ao Goberno de España respecto da tramita-
ción dos proxectos eólicos para un mellor desenvolvemento deste sector                               206196 
 
ı 56800 (11/PNP-004616) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 6 máis 
Sobre a demanda á Xunta de Galicia da dixitalización de todas as salas de vistas dos xulgados ga-
legos durante o presente ano 2023                                                                                                   206199 
 
ı 56934 (11/PNP-004617) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a demanda de actuacións ao Goberno galego orientadas a solucionar a situación da comu-
nidade de regantes do Val de Lemos, en Lugo                                                                                206201 
 
ı 56939 (11/PNP-004618) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para recuperar o servizo de atención pre-
sencial, de asesoramento e tramitación para o depósito de fianzas do Instituto Galego da Vivenda e Solo 
                                                                                                                                                                 206205 
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ı 56956 (11/PNP-004619) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Lago, Noelia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto dos recortes de docentes 
do centro de ensinanza infantil e primaria Otero Pedrayo, da Laracha                                      206208 
 
ı 56981 (11/PNP-004620) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto da aplicación das recomen-
dacións feitas polo Consello de Contas nos seus informes de fiscalización                               206210 
 
1.3.6.2. Proposicións non de lei en Comisión 
1.3.6.2.1. Proposicións presentadas 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
ı 56522 (11/PNC-004776) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre a demanda ao Goberno galego de medidas para mellorar a seguridade viaria na estrada vella 
de Marín, PO-546, en Estribela, no concello de Pontevedra                                                          206213 
 
ı 56569 (11/PNC-004777) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Lago, Noelia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da oferta formativa do IES 
de Valga, en Pontevedra                                                                                                                      206215 
 
ı 56586 (11/PNC-004778) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións que debe levar a cabo o Goberno galego para mellorar e modernizar as infraes-
truturas dos centros educativos de Ponteareas e da súa comarca                                              206217 
 
ı 56592 (11/PNC-004779) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións que debe impulsar o Goberno galego dirixidas a mellorar a atención á diversidade 
no ámbito educativo                                                                                                                             206222 
 
ı 56616 (11/PNC-004780) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a demanda a Portos de Galicia do arranxo urxente dunha fochanca situada na parte final da 
rampla do peirao do Portiño, na Coruña                                                                                          206227 
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ı 56626 (11/PNC-004781) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para o mantemento e a garantía das 
condicións de seguridade para a circulación de vehículos e peóns da estrada AC-414, Carballo-Malpica 
                                                                                                                                                                 206229 
ı 56691 (11/PNC-004782) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe impulsar a Xunta de Galicia canto a políticas educativas para o rural 
                                                                                                                                                                 206233 
ı 56699 (11/PNC-004783) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia en relación coas necesidades do en-
sino no rural da provincia de Lugo e, en concreto, coas demandas da comunidade educativa dos 
colexios do Incio e da Pobra do Brollón                                                                                            206237 
 
ı 56725 (11/PNC-004784) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe impulsar o Goberno galego para a mellora da liña de autobuses Vigo-Baiona 
                                                                                                                                                                 206241 
ı 56792 (11/PNC-004785) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre medidas que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para impulsar unha estratexia de envelle-
cemento saudable                                                                                                                                206244 
 
ı 56798 (11/PNC-004786) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre as demandas que debe facer a Xunta de Galicia ao Goberno de España respecto da tramita-
ción dos proxectos eólicos para un mellor desenvolvemento deste sector                               206247 
 
ı 56801 (11/PNC-004787) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 6 máis 
Sobre a demanda á Xunta de Galicia da dixitalización de todas as salas de vistas dos xulgados ga-
legos durante o presente ano 2023                                                                                                   206250 
 
ı 56935 (11/PNC-004788) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a demanda de actuacións ao Goberno galego orientadas a solucionar a situación da comu-
nidade de regantes do Val de Lemos, en Lugo                                                                                206252 
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ı 56940 (11/PNC-004789) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para recuperar o servizo de aten-
ción presencial, de asesoramento e tramitación para o depósito de fianzas do Instituto Galego 
da Vivenda e Solo                                                                                                                                206256 
 
ı 56955 (11/PNC-004790) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Lago, Noelia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto dos recortes de docentes 
do centro de ensinanza infantil e primaria Otero Pedrayo, da Laracha                                      206259 
 
ı 56980 (11/PNC-004791) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto da aplicación das recomen-
dacións feitas polo Consello de Contas nos seus informes de fiscalización                               206261 
 
 
1.4. Procedementos de información 
1.4.3. Interpelacións 
 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
 
ı 56589 (11/INT-002674) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre a política de mantemento e mellora das infraestruturas dos centros educativos         206265 
 
ı 56595 (11/INT-002675) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre a atención á diversidade no ámbito educativo                                                                     206269 
 
ı 56795 (11/INT-002676) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as políticas de promoción dun envellecemento saudable                                                 206274 
 
ı 56943 (11/INT-002677) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre a recuperación da atención presencial nas administracións                                             206277 
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ı 56976 (11/INT-002678) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre as recomendacións do Consello de Contas nos seus informes de fiscalización            206281 
 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.1. Preguntas orais en pleno 
1.4.4.1.1. Preguntas orais 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
ı 56488 (11/POP-008731) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre as accións que se levan a cabo desde a Axencia Galega de Innovación para impulsar a I+D+i 
e consolidar Galicia como foco de atracción neste ámbito                                                           206285 
 
ı 56494 (11/POP-008732) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da aprobación dos proxectos dos parques eólicos 
Porto Vidros e Campo das Rosas, promovidos por Naturgy                                                         206287 
 
ı 56496 (11/POP-008733) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre o número de expedientes sancionadores abertos por Augas de Galicia ao Concello de Oia 
por verteduras contaminantes da rede de saneamento e depuración                                       206291 
 
ı 56498 (11/POP-008734) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para evitar os problemas na captación, potabili-
zación e subministración de auga no concello de Salvaterra de Miño                                        206293 
 
ı 56500 (11/POP-008735) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Ríos Santomé, Paulo 
Sobre a dotación coas chamadas «depuradoras ecolóxicas» dos núcleos rurais de determinadas 
características de poboación e distancia a redes centralizadas                                                    206296 
 
ı 56502 (11/POP-008736) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre as medidas que prevé levar a cabo a Xunta para mellorar a planificación, xestión e execución 
orzamentaria nas obras hidráulicas                                                                                                  206298 
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ı 56504 (11/POP-008737) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da presentación de alegacións ao Anteproxecto 
de lei de mobilidade sustentable para que se teñan en conta alternativas como a do modelo de 
Pontevedra                                                                                                                                             206300 
 
ı 56506 (11/POP-008738) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre o balance, desde a súa posta en marcha, do Programa de impulso á innovación nas pequenas 
e medianas empresas                                                                                                                          206304 
 
ı 56508 (11/POP-008739) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis 
Sobre cal é o balance do Goberno galego respecto do traballo levado a cabo polo Observatorio Cos-
teiro de Galicia                                                                                                                                       206306 
 
ı 56509 (11/POP-008740) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do anuncio do Goberno de España da creación da es-
pecialidade de urxencias e emerxencias                                                                                          206308 
 
ı 56510 (11/POP-008741) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o número de prazas que se ofrecen, derivadas do decreto aprobado polo Consello da Xunta con 
data do 23 de marzo de 2023, para a provisión de postos de difícil cobertura no Servizo Galego de Saúde 
                                                                                                                                                                 206310 
ı 56511 (11/POP-008742) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia en relación coa ampliación do calendario de vacinación es-
colar no vindeiro curso para os nenos e nenas de 0 a 3 anos                                                      206312 
 
ı 56512 (11/POP-008743) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do funcionamento, no ámbito da atención primaria, 
dos equipos de soporte de atención domiciliaria (ESAD)                                                              206314 
 
ı 56514 (11/POP-008744) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 7 máis 
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Sobre o estado en que se atopa o proxecto de construción do novo centro de saúde de Noia e os 
prazos que se prevén para a súa licitación                                                                                       206316 
 
ı 56516 (11/POP-008745) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 7 máis 
Sobre a situación en que se atopa o proxecto de remodelación integral e a ampliación do Centro 
de Saúde de Carballo para acoller nel un centro integral de saúde                                             206318 
 
ı 56519 (11/POP-008746) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a valoración que fai a Consellería de Sanidade canto ás melloras introducidas no programa 
de cribado para a detección precoz do cancro colorrectal                                                            206321 
 
ı 56524 (11/POP-008747) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 7 máis 
Sobre as melloras que ten previsto acometer o Goberno galego no Hospital de Monforte ao abeiro 
da actualización do seu plan director                                                                                                206323 
 
ı 56528 (11/POP-008748) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o balance das iniciativas impulsadas pola Xunta de Galicia en materia de renovación tecno-
lóxica sanitaria no Servizo Galego de Saúde                                                                                    206325 
 
ı 56532 (11/POP-008749) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a abordaxe desde o ámbito da saúde pública en Galicia do problema referido á eficacia de-
crecente dos antibióticos por causa do aumento da resistencia das bacterias                         206327 
 
ı 56535 (11/POP-008750) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a creación do Centro Galego para o Control e Prevención de Enfermidades                 206329 
 
ı 56539 (11/POP-008751) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre as medidas que se están a tomar desde a Xunta de Galicia fronte ao tabaquismo         206331 
 
ı 56543 (11/POP-008752) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez-Vispo Rodríguez, Marta María e 6 máis 
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Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia respecto da ampliación do calendario de vacinación ao 
longo de toda a vida                                                                                                                             206333 
 
ı 56546 (11/POP-008753) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez-Vispo Rodríguez, Marta María e 6 máis 
Sobre as medidas que está a tomar a Axencia Galega de Doazón de Sangue, Órganos e Tecidos 
(ADOS) para incentivar a doazón                                                                                                        206335 
 
ı 56547 (11/POP-008754) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez-Vispo Rodríguez, Marta María e 7 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia en relación co desenvolvemento das obras de remodelación 
no Hospital Público de Valdeorras                                                                                                     206337 
 
ı 56568 (11/POP-008755) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre a seguridade viaria no cruzamento da avenida Montero Ríos coa rúa San Andrés, que dá ac-
ceso ao CEIP A Carballeira e ao lugar de Comboa, en Pontevedra                                               206339 
 
ı 56572 (11/POP-008756) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Lago, Noelia e 2 máis 
Sobre a suficiencia e idoneidade da actual oferta formativa na Formación Profesional e Formación 
Profesional Dual en concellos rurais como o de Valga, en Pontevedra                                       206341 
 
ı 56575 (11/POP-008757) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o balance do Goberno galego verbo da Estratexia para a eliminación da hepatite C en Galicia 
desde a súa posta en marcha                                                                                                             206343 
 
ı 56576 (11/POP-008758) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia da evolución dos chamados “plans locais de saúde” 
                                                                                                                                                                 206345 
ı 56577 (11/POP-008759) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da Lei de garantías de prestacións sanitarias, así como 
dos decretos que a desenvolven, desde a súa entrada en vigor                                                  206347 
 
ı 56578 (11/POP-008760) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
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Sobre as novas ferramentas que a Xunta de Galicia está a proporcionar ao persoal de atención pri-
maria a través do seu sistema de historia clínica electrónica                                                       206349 
 
ı 56579 (11/POP-008761) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a incidencia do sistema de xestión da dosimetría (Xedose) na mellora do tratamento dos 
usuarios do Sistema público de saúde de Galicia                                                                           206351 
 
ı 56580 (11/POP-008762) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre as actuacións realizadas pola Xunta de Galicia para cumprir o acordo unánime do Parlamento 
de Galicia en relación coa homoxeneización das unidades de mama en todas as áreas sanitarias 
galegas e a organización dos equipos de atención multidisciplinaria noutras patoloxías       206353 
 
ı 56581 (11/POP-008763) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 9 máis 
Sobre cales son as previsións da Xunta de Galicia no que atinxe a próximas actuacións de mellora 
nos centros de atención primaria de Santiago de Compostela                                                    206355 
 
ı 56582 (11/POP-008764) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o balance da actividade dos equipos de cirurxía robotizada desde a súa introdución no Sis-
tema sanitario público de Galicia                                                                                                       206357 
 
ı 56583 (11/POP-008765) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre as melloras que está a incorporar a Xunta no programa galego de cribado neonatal        206359 
 
ı 56584 (11/POP-008766) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia do desenvolvemento da Estratexia galega de enfermida-
des raras                                                                                                                                                 206361 
 
ı 56590 (11/POP-008767) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións previstas polo Goberno galego no que concirne ao mantemento e á mellora das 
infraestruturas dos centros educativos de Ponteareas e da súa comarca                                 206363 
 
ı 56596 (11/POP-008768) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
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Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para mellorar os recursos e a dotación dos equi-
pos de orientación dos centros educativos                                                                                      206367 
 
ı 56621 (11/POP-008769) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre os avances respecto do desenvolvemento das unidades poscovid na sanidade pública     206371 
 
ı 56624 (11/POP-008770) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre os avances respecto do desenvolvemento das unidades poscovid na sanidade pública     206373 
 
ı 56630 (11/POP-008771) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 2 máis 
Sobre cales son as consideracións da Xunta de Galicia no que atinxe ao estado actual da estrada 
AC-414, Carballo-Malpica                                                                                                                     206375 
 
ı 56633 (11/POP-008772) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre as medidas que está a levar a cabo a Xunta de Galicia para incrementar as competencias da 
enfermaría de atención primaria                                                                                                       206379 
 
ı 56641 (11/POP-008773) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre cales foron as actuacións realizadas polo Goberno galego para a mellora da dotación e das 
condicións laborais dos cadros de persoal dos consorcios provinciais de extinción de incendios e 
salvamento                                                                                                                                             206381 
 
ı 56702 (11/POP-008774) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as previsións do Goberno galego no que atinxe ao mantemento da calidade do ensino no 
medio rural                                                                                                                                             206384 
 
ı 56704 (11/POP-008775) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre os obxectivos específicos que persegue a Estratexia galega de mobilidade                   206387 
 
ı 56706 (11/POP-008776) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
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Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da medida adoptada polo Goberno de España de subir 
as peaxes das autoestradas galegas de titularidade estatal                                                         206389 
 
ı 56708 (11/POP-008777) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego tras a entrada en vigor da Lei de mellora da xestión 
do ciclo integral da auga                                                                                                                      206391 
 
ı 56710 (11/POP-008778) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre os obxectivos que pretende acadar a Xunta de Galicia co novo Plan de seca da Demarcación 
Hidrográfica Galicia-Costa                                                                                                                   206393 
 
ı 56712 (11/POP-008779) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre as medidas que recolle o Plan de xestión do risco de inundación da Demarcación Hidrográfica 
Galicia-Costa para o período 2022-2027                                                                                           206395 
 
ı 56714 (11/POP-008780) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Verea Fraiz, Borja e 7 máis 
Sobre a fase en que se atopan as obras de prolongación da autovía AG-59 entre Santiago e A Estrada 
                                                                                                                                                                 206397 
ı 56716 (11/POP-008781) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 8 máis 
Sobre o balance que fai o Goberno galego do plan de sendas que se está a desenvolver na cidade 
de Ourense                                                                                                                                             206399 
 
ı 56718 (11/POP-008782) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Ferro Iglesias, José Luis e 6 máis 
Sobre as novidades que introduce o Plan de seguridade viaria de Galicia para o período 2022-2025 
                                                                                                                                                                 206401 
ı 56721 (11/POP-008783) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia no que atinxe ao cumprimento pola empresa concesionaria 
de autobuses da liña Vigo-Baiona dos horarios estipulados                                                         206402 
 
ı 56722 (11/POP-008784) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis 
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Sobre a compatibilidade dos proxectos do Celta de Vigo en Mos e a garantía do abastecemento de 
auga á poboación do concello                                                                                                            206404 
 
ı 56728 (11/POP-008785) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Presas Bergantiños, Noa 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da tramitación da liña de alta tensión de conexión 
dos parques eólicos Os Cotos II e Chan dos Meniños                                                                    206406 
 
ı 56730 (11/POP-008786) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as medidas levadas a cabo pola Xunta de Galicia para garantir o cumprimento do plan in-
dustrial na tramitación do parque eólico Os Cotos, en Cerdedo-Cotobade                               206409 
 
ı 56732 (11/POP-008787) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto de recadar un informe xurídico sobre o cumpri-
mento dos compromisos do plan industrial da empresa Estela Eólica                                       206412 
 
ı 56734 (11/POP-008788) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a tramitación do parque eólico Troitomil e doutros parques eólicos previstos no concello da 
Baña e nos concellos limítrofes                                                                                                          206414 
 
ı 56738 (11/POP-008789) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego de desenvolvemento dun plan de información, formación 
e asesoramento técnico para garantir a sustentabilidade dos sistemas veciñais de abastecemento 
de auga                                                                                                                                                   206421 
 
ı 56744 (11/POP-008790) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre o balance da Xunta de Galicia respecto da Rede Galega para a Preparación para a Reutiliza-
ción, Previr para Reciclar (PxR)                                                                                                            206424 
 
ı 56746 (11/POP-008791) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre a postura do Goberno galego respecto da compatibilidade do consumo de auga de Ence coa 
garantía de abastecemento á poboación                                                                                         206427 
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ı 56748 (11/POP-008792) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre o prazo previsto pola Xunta de Galicia para abandonar os terreos de dominio público na Xun-
queira de Alba, en Pontevedra                                                                                                            206429 
 
ı 56751 (11/POP-008793) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre o acordo entre Augas de Galicia e Ence para a utilización por parte da empresa de auga de-
purada da estación depuradora de augas residuais dos Praceres                                               206432 
 
ı 56754 (11/POP-008794) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a consideración do Goberno galego respecto do trato dado á empresa Greenalia na tramita-
ción de proxectos industriais                                                                                                              206434 
 
ı 56756 (11/POP-008795) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto do estudo de accións precisas para investigar e recla-
mar responsabilidades en relación co derrubamento do viaduto do Castro, na A-6                206437 
 
ı 56757 (11/POP-008796) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as últimas actuacións da Xunta de Galicia de cara a reverter a decisión da Comisión Europea 
de prohibir a pesca de fondo                                                                                                              206440 
 
ı 56758 (11/POP-008797) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a asistencia pediátrica no Centro de Saúde de Burela                                                        206444 
 
ı 56760 (11/POP-008798) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as actuacións do Goberno galego para retomar a atención presencial do servizo de paliativos/hos-
pitalización a domicilio na totalidade dos concellos do distrito sanitario da Mariña                      206446 
 
ı 56761 (11/POP-008799) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da realización de obras na nave de redes e no edi-
ficio da lonxa de Malpica                                                                                                                     206448 
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ı 56762 (11/POP-008800) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a situación e as previsións da Xunta de Galicia respecto do proxecto Variante de Carballo I 
Fase, de clave AC/20/087.01.AT/027/2020                                                                                        206450 
 
ı 56763 (11/POP-008801) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a asistencia pediátrica no Centro de Saúde de Viveiro                                                       206454 
 
ı 56764 (11/POP-008802) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre os prazos que manexa a Xunta de Galicia para informar do proxecto de ampliación da balsa 
de lodos vermellos presentada por Alcoa                                                                                        206456 
 
ı 56765 (11/POP-008803) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a relación de postos de traballo do ente público Portos de Galicia que debe aprobar a Xunta 
de Galicia                                                                                                                                                206457 
 
ı 56766 (11/POP-008804) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a asistencia sanitaria na atención primaria no concello de Negueira de Muñiz             206459 
 
ı 56767 (11/POP-008805) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a actuación da Xunta de Galicia para oficializar o Camiño do Mar como ruta xacobea        206462 
 
ı 56768 (11/POP-008806) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da cobertura da baixa do médico do Centro de 
Saúde de Ourol                                                                                                                                      206465 
 
ı 56769 (11/POP-008807) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da cobertura de prazas de persoal sanitario no 
Centro de Saúde de Foz                                                                                                                       206467 
 
ı 56770 (11/POP-008808) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
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Sobre as previsións do Goberno galego respecto da creación dunha praza de matrona no Centro 
de Saúde de Foz                                                                                                                                    206470 
 
ı 56771 (11/POP-008809) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do obxectivo de facilitar o acceso das mulleres 
aos órganos de dirección, representación e organización no sector da pesca                          206473 
 
ı 56772 (11/POP-008810) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da reposición dos profesionais de atención pri-
maria que ten asignados o Centro de Saúde de Viveiro                                                                206476 
 
ı 56773 (11/POP-008811) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da recuperación do servizo vinte e catro horas da 
ambulancia asistencial con base en Foz                                                                                           206479 
 
ı 56774 (11/POP-008812) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a negativa de Portos de Galicia a reverter a titularidade do miradoiro da Limosa, en Burela, 
a dominio municipal                                                                                                                             206482 
 
ı 56775 (11/POP-008813) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Ojea Arias, Eduardo 
Sobre a consideración da Xunta de Galicia respecto dos labores de inspección e control na execución 
dos contratos dos servizos públicos de transporte por estrada                                                   206486 
 
ı 56776 (11/POP-008814) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia respecto da execución dos fondos FEMP 2014-2020 
asignados a Galicia                                                                                                                               206490 
 
ı 56777 (11/POP-008815) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da reposición do servizo diario de atención médica 
no Centro de Saúde de Ribeira de Piquín, en Lugo                                                                         206491 
 
ı 56778 (11/POP-008816) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
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Sobre as previsións do Goberno galego respecto do acondicionamento da parada de autobús existente 
na estrada autonómica AC-400 ao seu paso polo lugar do Corgo, Soandres, na Laracha            206493 
 
ı 56779 (11/POP-008817) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as consideracións do Goberno galego respecto da exclusión de parte do colectivo do maris-
queo a pé das axudas directas a persoas autónomas                                                                   206496 
 
ı 56780 (11/POP-008818) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a denegación do permiso solicitado polos palangreiros de Celeiro e Muxía para pescar a fin 
de semana do 21 e 22 de xaneiro de 2023                                                                                       206499 
 
ı 56781 (11/POP-008819) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a recuperación da área sanitaria propia da comarca da Mariña                                       206501 
 
ı 56782 (11/POP-008820) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Ojea Arias, Eduardo 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia en relación co remate da vía de alta capacidade da 
costa norte                                                                                                                                            206503 
 
ı 56783 (11/POP-008821) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a necesidade de articular un plan específico para a atención primaria da Mariña lucense 
                                                                                                                                                                 206506 
ı 56784 (11/POP-008822) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do arranxo da estrada autonómica LU-651, de Fol-
goso do Courel a Quiroga, afundida en marzo de 2022                                                                 206509
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Resolución da Presidencia, do 8 de agosto de 2023, pola que se ordena a publicación das 
iniciativas parlamentarias que se citan 
 
 
A Presidencia, en uso da delegación temporal de competencias de xestión ordinaria da Mesa do 
Parlamento na Presidencia da Cámara (Acordo da Mesa do Parlamento do 17 de agosto de 2020, 
publicado no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia núm. 5 do 20 de agosto de 2020), resolve: 
 
1. Procedementos parlamentarios 

1.3. Procedementos de control e impulso 
1.3.6. Proposicións non de lei 
1.3.6.1. Proposicións non de lei en Pleno 
1.3.6.1.1. Proposicións presentadas 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 56566 (11/PNP-004606) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre a demanda ao Goberno galego de medidas para mellorar a seguridade viaria na estrada vella 
de Marín, PO-546, en Estribela, no concello de Pontevedra 
 
- 56570 (11/PNP-004607) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Lago, Noelia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da oferta formativa do IES 
de Valga, en Pontevedra 
 
- 56585 (11/PNP-004608) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións que debe levar a cabo o Goberno galego para mellorar e modernizar as infraes-
truturas dos centros educativos de Ponteareas e da súa comarca 
 
- 56591 (11/PNP-004609) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións que debe impulsar o Goberno galego dirixidas a mellorar a atención á diversidade 
no ámbito educativo 
 
- 56623 (11/PNP-004610) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para o mantemento e a garantía das 
condicións de seguridade para a circulación de vehículos e peóns da estrada AC-414, Carballo-Malpica 
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- 56690 (11/PNP-004611) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe impulsar a Xunta de Galicia canto a políticas educativas para o rural 
 
- 56698 (11/PNP-004612) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia en relación coas necesidades do en-
sino no rural da provincia de Lugo e, en concreto, coas demandas da comunidade educativa dos 
colexios do Incio e da Pobra do Brollón 
 
- 56726 (11/PNP-004613) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe impulsar o Goberno galego para a mellora da liña de autobuses Vigo-Baiona 
 
- 56791 (11/PNP-004614) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre medidas que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para impulsar unha estratexia de envelle-
cemento saudable 
 
- 56797 (11/PNP-004615) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre as demandas que debe facer a Xunta de Galicia ao Goberno de España respecto da tramita-
ción dos proxectos eólicos para un mellor desenvolvemento deste sector 
 
- 56800 (11/PNP-004616) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 6 máis 
Sobre a demanda á Xunta de Galicia da dixitalización de todas as salas de vistas dos xulgados ga-
legos durante o presente ano 2023 
 
- 56934 (11/PNP-004617) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a demanda de actuacións ao Goberno galego orientadas a solucionar a situación da comu-
nidade de regantes do Val de Lemos, en Lugo 
 
- 56939 (11/PNP-004618) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para recuperar o servizo de atención pre-
sencial, de asesoramento e tramitación para o depósito de fianzas do Instituto Galego da Vivenda e Solo 
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- 56956 (11/PNP-004619) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Lago, Noelia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto dos recortes de docentes 
do centro de ensinanza infantil e primaria Otero Pedrayo, da Laracha 
 
- 56981 (11/PNP-004620) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto da aplicación das recomen-
dacións feitas polo Consello de Contas nos seus informes de fiscalización 
 
 
1.3.6.2. Proposicións non de lei en Comisión 
1.3.6.2.1. Proposicións presentadas 
 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
- 56522 (11/PNC-004776) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre a demanda ao Goberno galego de medidas para mellorar a seguridade viaria na estrada vella 
de Marín, PO-546, en Estribela, no concello de Pontevedra 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 56569 (11/PNC-004777) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Lago, Noelia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da oferta formativa do IES 
de Valga, en Pontevedra 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 56586 (11/PNC-004778) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións que debe levar a cabo o Goberno galego para mellorar e modernizar as infraes-
truturas dos centros educativos de Ponteareas e da súa comarca 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 56592 (11/PNC-004779) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións que debe impulsar o Goberno galego dirixidas a mellorar a atención á diversidade 
no ámbito educativo 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
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- 56616 (11/PNC-004780) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a demanda a Portos de Galicia do arranxo urxente dunha fochanca situada na parte final da 
rampla do peirao do Portiño, na Coruña 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 56626 (11/PNC-004781) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para o mantemento e a garantía das 
condicións de seguridade para a circulación de vehículos e peóns da estrada AC-414, Carballo-Malpica 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 56691 (11/PNC-004782) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe impulsar a Xunta de Galicia canto a políticas educativas para o rural 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 56699 (11/PNC-004783) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia en relación coas necesidades do en-
sino no rural da provincia de Lugo e, en concreto, coas demandas da comunidade educativa dos 
colexios do Incio e da Pobra do Brollón 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 56725 (11/PNC-004784) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe impulsar o Goberno galego para a mellora da liña de autobuses Vigo-Baiona 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 56792 (11/PNC-004785) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre medidas que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para impulsar unha estratexia de envelle-
cemento saudable 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 56798 (11/PNC-004786) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre as demandas que debe facer a Xunta de Galicia ao Goberno de España respecto da tramita-
ción dos proxectos eólicos para un mellor desenvolvemento deste sector 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
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- 56801 (11/PNC-004787) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 6 máis 
Sobre a demanda á Xunta de Galicia da dixitalización de todas as salas de vistas dos xulgados ga-
legos durante o presente ano 2023 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 56935 (11/PNC-004788) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a demanda de actuacións ao Goberno galego orientadas a solucionar a situación da comu-
nidade de regantes do Val de Lemos, en Lugo 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 56940 (11/PNC-004789) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para recuperar o servizo de atención 
presencial, de asesoramento e tramitación para o depósito de fianzas do Instituto Galego da Vi-
venda e Solo 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 56955 (11/PNC-004790) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Lago, Noelia e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto dos recortes de docentes 
do centro de ensinanza infantil e primaria Otero Pedrayo, da Laracha 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 56980 (11/PNC-004791) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto da aplicación das recomen-
dacións feitas polo Consello de Contas nos seus informes de fiscalización 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
 
1.4. Procedementos de información 
1.4.3. Interpelacións 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 56589 (11/INT-002674) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre a política de mantemento e mellora das infraestruturas dos centros educativos 

XI lexislatura. Número 543. 11 de agosto de 2023 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

206151

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


- 56595 (11/INT-002675) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre a atención á diversidade no ámbito educativo 
 
- 56795 (11/INT-002676) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as políticas de promoción dun envellecemento saudable 
 
- 56943 (11/INT-002677) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre a recuperación da atención presencial nas administracións 
 
- 56976 (11/INT-002678) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre as recomendacións do Consello de Contas nos seus informes de fiscalización 
 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.1. Preguntas orais en pleno 
1.4.4.1.1. Preguntas orais 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 56488 (11/POP-008731) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre as accións que se levan a cabo desde a Axencia Galega de Innovación para impulsar a I+D+i 
e consolidar Galicia como foco de atracción neste ámbito 
 
- 56494 (11/POP-008732) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da aprobación dos proxectos dos parques eólicos 
Porto Vidros e Campo das Rosas, promovidos por Naturgy 
 
- 56496 (11/POP-008733) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre o número de expedientes sancionadores abertos por Augas de Galicia ao Concello de Oia 
por verteduras contaminantes da rede de saneamento e depuración 
 
- 56498 (11/POP-008734) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Fernández Gómez, Alexandra 
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Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para evitar os problemas na captación, potabili-
zación e subministración de auga no concello de Salvaterra de Miño 
 
- 56500 (11/POP-008735) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Ríos Santomé, Paulo 
Sobre a dotación coas chamadas «depuradoras ecolóxicas» dos núcleos rurais de determinadas 
características de poboación e distancia a redes centralizadas 
 
- 56502 (11/POP-008736) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre as medidas que prevé levar a cabo a Xunta para mellorar a planificación, xestión e execución 
orzamentaria nas obras hidráulicas 
 
- 56504 (11/POP-008737) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da presentación de alegacións ao Anteproxecto 
de lei de mobilidade sustentable para que se teñan en conta alternativas como a do modelo de 
Pontevedra 
 
- 56506 (11/POP-008738) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre o balance, desde a súa posta en marcha, do Programa de impulso á innovación nas pequenas 
e medianas empresas 
 
- 56508 (11/POP-008739) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis 
Sobre cal é o balance do Goberno galego respecto do traballo levado a cabo polo Observatorio Cos-
teiro de Galicia 
 
- 56509 (11/POP-008740) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do anuncio do Goberno de España da creación da es-
pecialidade de urxencias e emerxencias 
 
- 56510 (11/POP-008741) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o número de prazas que se ofrecen, derivadas do decreto aprobado polo Consello da Xunta 
con data do 23 de marzo de 2023, para a provisión de postos de difícil cobertura no Servizo Galego 
de Saúde 
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- 56511 (11/POP-008742) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia en relación coa ampliación do calendario de vacinación es-
colar no vindeiro curso para os nenos e nenas de 0 a 3 anos 
 
- 56512 (11/POP-008743) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do funcionamento, no ámbito da atención primaria, 
dos equipos de soporte de atención domiciliaria (ESAD) 
 
- 56514 (11/POP-008744) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 7 máis 
Sobre o estado en que se atopa o proxecto de construción do novo centro de saúde de Noia e os 
prazos que se prevén para a súa licitación 
 
- 56516 (11/POP-008745) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 7 máis 
Sobre a situación en que se atopa o proxecto de remodelación integral e a ampliación do Centro 
de Saúde de Carballo para acoller nel un centro integral de saúde 
 
- 56519 (11/POP-008746) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a valoración que fai a Consellería de Sanidade canto ás melloras introducidas no programa 
de cribado para a detección precoz do cancro colorrectal 
 
- 56524 (11/POP-008747) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 7 máis 
Sobre as melloras que ten previsto acometer o Goberno galego no Hospital de Monforte ao abeiro 
da actualización do seu plan director 
 
- 56528 (11/POP-008748) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o balance das iniciativas impulsadas pola Xunta de Galicia en materia de renovación tecno-
lóxica sanitaria no Servizo Galego de Saúde 
 
- 56532 (11/POP-008749) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a abordaxe desde o ámbito da saúde pública en Galicia do problema referido á eficacia de-
crecente dos antibióticos por causa do aumento da resistencia das bacterias 
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- 56535 (11/POP-008750) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a creación do Centro Galego para o Control e Prevención de Enfermidades 
 
- 56539 (11/POP-008751) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre as medidas que se están a tomar desde a Xunta de Galicia fronte ao tabaquismo 
 
- 56543 (11/POP-008752) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez-Vispo Rodríguez, Marta María e 6 máis 
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia respecto da ampliación do calendario de vacinación ao 
longo de toda a vida 
 
- 56546 (11/POP-008753) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez-Vispo Rodríguez, Marta María e 6 máis 
Sobre as medidas que está a tomar a Axencia Galega de Doazón de Sangue, Órganos e Tecidos 
(ADOS) para incentivar a doazón 
 
- 56547 (11/POP-008754) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez-Vispo Rodríguez, Marta María e 7 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia en relación co desenvolvemento das obras de remodelación 
no Hospital Público de Valdeorras 
 
- 56568 (11/POP-008755) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre a seguridade viaria no cruzamento da avenida Montero Ríos coa rúa San Andrés, que dá ac-
ceso ao CEIP A Carballeira e ao lugar de Comboa, en Pontevedra 
 
- 56572 (11/POP-008756) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Lago, Noelia e 2 máis 
Sobre a suficiencia e idoneidade da actual oferta formativa na Formación Profesional e Formación 
Profesional Dual en concellos rurais como o de Valga, en Pontevedra 
 
- 56575 (11/POP-008757) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o balance do Goberno galego verbo da Estratexia para a eliminación da hepatite C en Galicia 
desde a súa posta en marcha 
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- 56576 (11/POP-008758) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia da evolución dos chamados “plans locais de saúde” 
 
- 56577 (11/POP-008759) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da Lei de garantías de prestacións sanitarias, así como 
dos decretos que a desenvolven, desde a súa entrada en vigor 
 
- 56578 (11/POP-008760) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre as novas ferramentas que a Xunta de Galicia está a proporcionar ao persoal de atención pri-
maria a través do seu sistema de historia clínica electrónica 
 
- 56579 (11/POP-008761) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre a incidencia do sistema de xestión da dosimetría (Xedose) na mellora do tratamento dos 
usuarios do Sistema público de saúde de Galicia 
 
- 56580 (11/POP-008762) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre as actuacións realizadas pola Xunta de Galicia para cumprir o acordo unánime do Parlamento 
de Galicia en relación coa homoxeneización das unidades de mama en todas as áreas sanitarias 
galegas e a organización dos equipos de atención multidisciplinaria noutras patoloxías 
 
- 56581 (11/POP-008763) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 9 máis 
Sobre cales son as previsións da Xunta de Galicia no que atinxe a próximas actuacións de mellora 
nos centros de atención primaria de Santiago de Compostela 
 
- 56582 (11/POP-008764) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o balance da actividade dos equipos de cirurxía robotizada desde a súa introdución no Sis-
tema sanitario público de Galicia 
 
- 56583 (11/POP-008765) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre as melloras que está a incorporar a Xunta no programa galego de cribado neonatal 
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- 56584 (11/POP-008766) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia do desenvolvemento da Estratexia galega de enfermida-
des raras 
 
- 56590 (11/POP-008767) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións previstas polo Goberno galego no que concirne ao mantemento e á mellora das 
infraestruturas dos centros educativos de Ponteareas e da súa comarca 
 
- 56596 (11/POP-008768) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para mellorar os recursos e a dotación dos equi-
pos de orientación dos centros educativos 
 
- 56621 (11/POP-008769) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre os avances respecto do desenvolvemento das unidades poscovid na sanidade pública 
 
- 56624 (11/POP-008770) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre os avances respecto do desenvolvemento das unidades poscovid na sanidade pública 
 
- 56630 (11/POP-008771) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 2 máis 
Sobre cales son as consideracións da Xunta de Galicia no que atinxe ao estado actual da estrada 
AC-414, Carballo-Malpica 
 
- 56633 (11/POP-008772) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Amigo Díaz, María Encarnación e 6 máis 
Sobre as medidas que está a levar a cabo a Xunta de Galicia para incrementar as competencias da 
enfermaría de atención primaria 
 
- 56641 (11/POP-008773) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre cales foron as actuacións realizadas polo Goberno galego para a mellora da dotación e das 
condicións laborais dos cadros de persoal dos consorcios provinciais de extinción de incendios e 
salvamento 
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- 56702 (11/POP-008774) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as previsións do Goberno galego no que atinxe ao mantemento da calidade do ensino no 
medio rural 
 
- 56704 (11/POP-008775) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre os obxectivos específicos que persegue a Estratexia galega de mobilidade 
 
- 56706 (11/POP-008776) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da medida adoptada polo Goberno de España de subir 
as peaxes das autoestradas galegas de titularidade estatal 
 
- 56708 (11/POP-008777) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego tras a entrada en vigor da Lei de mellora da xestión 
do ciclo integral da auga 
 
- 56710 (11/POP-008778) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre os obxectivos que pretende acadar a Xunta de Galicia co novo Plan de seca da Demarcación 
Hidrográfica Galicia-Costa 
 
- 56712 (11/POP-008779) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre as medidas que recolle o Plan de xestión do risco de inundación da Demarcación Hidrográfica 
Galicia-Costa para o período 2022-2027 
 
- 56714 (11/POP-008780) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Verea Fraiz, Borja e 7 máis 
Sobre a fase en que se atopan as obras de prolongación da autovía AG-59 entre Santiago e A 
Estrada 
 
- 56716 (11/POP-008781) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 8 máis 
Sobre o balance que fai o Goberno galego do plan de sendas que se está a desenvolver na cidade 
de Ourense 
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- 56718 (11/POP-008782) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Ferro Iglesias, José Luis e 6 máis 
Sobre as novidades que introduce o Plan de seguridade viaria de Galicia para o período 2022-2025 
 
- 56721 (11/POP-008783) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia no que atinxe ao cumprimento pola empresa concesionaria 
de autobuses da liña Vigo-Baiona dos horarios estipulados 
 
- 56722 (11/POP-008784) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis 
Sobre a compatibilidade dos proxectos do Celta de Vigo en Mos e a garantía do abastecemento de 
auga á poboación do concello 
 
- 56728 (11/POP-008785) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Presas Bergantiños, Noa 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da tramitación da liña de alta tensión de conexión 
dos parques eólicos Os Cotos II e Chan dos Meniños 
 
- 56730 (11/POP-008786) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as medidas levadas a cabo pola Xunta de Galicia para garantir o cumprimento do plan in-
dustrial na tramitación do parque eólico Os Cotos, en Cerdedo-Cotobade 
 
- 56732 (11/POP-008787) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto de recadar un informe xurídico sobre o cumpri-
mento dos compromisos do plan industrial da empresa Estela Eólica 
 
- 56734 (11/POP-008788) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a tramitación do parque eólico Troitomil e doutros parques eólicos previstos no concello da 
Baña e nos concellos limítrofes 
Coa corrección de erros contida no doc. núm. 57230 
 
- 56738 (11/POP-008789) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego de desenvolvemento dun plan de información, formación e ase-
soramento técnico para garantir a sustentabilidade dos sistemas veciñais de abastecemento de auga 
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- 56744 (11/POP-008790) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre o balance da Xunta de Galicia respecto da Rede Galega para a Preparación para a Reutiliza-
ción, Previr para Reciclar (PxR) 
 
- 56746 (11/POP-008791) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre a postura do Goberno galego respecto da compatibilidade do consumo de auga de Ence coa 
garantía de abastecemento á poboación 
 
- 56748 (11/POP-008792) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre o prazo previsto pola Xunta de Galicia para abandonar os terreos de dominio público na Xun-
queira de Alba, en Pontevedra 
 
- 56751 (11/POP-008793) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre o acordo entre Augas de Galicia e Ence para a utilización por parte da empresa de auga de-
purada da estación depuradora de augas residuais dos Praceres 
 
- 56754 (11/POP-008794) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a consideración do Goberno galego respecto do trato dado á empresa Greenalia na tramita-
ción de proxectos industriais 
 
- 56756 (11/POP-008795) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto do estudo de accións precisas para investigar e recla-
mar responsabilidades en relación co derrubamento do viaduto do Castro, na A-6 
 
- 56757 (11/POP-008796) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as últimas actuacións da Xunta de Galicia de cara a reverter a decisión da Comisión Europea 
de prohibir a pesca de fondo 
 
- 56758 (11/POP-008797) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a asistencia pediátrica no Centro de Saúde de Burela 
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- 56760 (11/POP-008798) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as actuacións do Goberno galego para retomar a atención presencial do servizo de paliati-
vos/hospitalización a domicilio na totalidade dos concellos do distrito sanitario da Mariña 
 
- 56761 (11/POP-008799) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da realización de obras na nave de redes e no edi-
ficio da lonxa de Malpica 
 
- 56762 (11/POP-008800) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a situación e as previsións da Xunta de Galicia respecto do proxecto Variante de Carballo I 
Fase, de clave AC/20/087.01.AT/027/2020 
 
- 56763 (11/POP-008801) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a asistencia pediátrica no Centro de Saúde de Viveiro 
 
- 56764 (11/POP-008802) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre os prazos que manexa a Xunta de Galicia para informar do proxecto de ampliación da balsa 
de lodos vermellos presentada por Alcoa 
 
- 56765 (11/POP-008803) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a relación de postos de traballo do ente público Portos de Galicia que debe aprobar a Xunta 
de Galicia 
 
- 56766 (11/POP-008804) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a asistencia sanitaria na atención primaria no concello de Negueira de Muñiz 
 
- 56767 (11/POP-008805) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a actuación da Xunta de Galicia para oficializar o Camiño do Mar como ruta xacobea 
 
- 56768 (11/POP-008806) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
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Sobre as previsións do Goberno galego respecto da cobertura da baixa do médico do Centro de 
Saúde de Ourol 
 
- 56769 (11/POP-008807) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da cobertura de prazas de persoal sanitario no 
Centro de Saúde de Foz 
 
- 56770 (11/POP-008808) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da creación dunha praza de matrona no Centro 
de Saúde de Foz 
 
- 56771 (11/POP-008809) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do obxectivo de facilitar o acceso das mulleres 
aos órganos de dirección, representación e organización no sector da pesca 
 
- 56772 (11/POP-008810) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da reposición dos profesionais de atención pri-
maria que ten asignados o Centro de Saúde de Viveiro 
 
- 56773 (11/POP-008811) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da recuperación do servizo vinte e catro horas da 
ambulancia asistencial con base en Foz 
 
- 56774 (11/POP-008812) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a negativa de Portos de Galicia a reverter a titularidade do miradoiro da Limosa, en Burela, 
a dominio municipal 
 
- 56775 (11/POP-008813) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Ojea Arias, Eduardo 
Sobre a consideración da Xunta de Galicia respecto dos labores de inspección e control na execución 
dos contratos dos servizos públicos de transporte por estrada 
 
- 56776 (11/POP-008814) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia respecto da execución dos fondos FEMP 2014-2020 
asignados a Galicia 
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- 56777 (11/POP-008815) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da reposición do servizo diario de atención médica 
no Centro de Saúde de Ribeira de Piquín, en Lugo 
 
- 56778 (11/POP-008816) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do acondicionamento da parada de autobús exis-
tente na estrada autonómica AC-400 ao seu paso polo lugar do Corgo, Soandres, na Laracha 
 
- 56779 (11/POP-008817) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as consideracións do Goberno galego respecto da exclusión de parte do colectivo do maris-
queo a pé das axudas directas a persoas autónomas 
 
- 56780 (11/POP-008818) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a denegación do permiso solicitado polos palangreiros de Celeiro e Muxía para pescar a fin 
de semana do 21 e 22 de xaneiro de 2023 
 
- 56781 (11/POP-008819) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a recuperación da área sanitaria propia da comarca da Mariña 
 
- 56782 (11/POP-008820) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Ojea Arias, Eduardo 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia en relación co remate da vía de alta capacidade da costa norte 
 
- 56783 (11/POP-008821) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a necesidade de articular un plan específico para a atención primaria da Mariña lucense 
 
- 56784 (11/POP-008822) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do arranxo da estrada autonómica LU-651, de Fol-
goso do Courel a Quiroga, afundida en marzo de 2022 
 
Santiago de Compostela, 8 de agosto de 2023 
Miguel Ángel Santalices Vieira 
Presidente
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e do seu deputado, Paloma Castro Rey, Patricia Otero Rodríguez 

e Eduardo Ojea Árias, a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 

160 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte 

proposición non de lei para o seu debate en Pleno. 

 

O ano pasado o Goberno galego licitou a execución das obras do proxecto de 

mellora da seguridade viaria da estrada vella de Marín, a PO-546, en Estribela, 

no concello de Pontevedra.  

 

As obras de humanización que se realizaron no treito da Avd. Montero Ríos 

están a ocasionar unha situación de risco para a seguridade dos condutores 

debido á nula visibilidade no cruce desta avenida coa rúa San Andrés que dá 

acceso ao CEIP A Carballeira e ao Lugar da Comboa.  

 

Actualmente, no caso de atoparse na rúa San Andrés e querer incorporarse á 

Avda. Montero Ríos en dirección Marín cómpre invadir case toda a calzada 

dirección Pontevedra para poder ter visibilidade polo lado dereito da estrada.  

 

A situación de inseguridade é debida á radicación dos contedores de RSU que 

anulan a visibilidade no cruce. Cómpre sinalar que é unha vía con moito tráfico 

e que neste punto xa se produciron accidentes de gravidade con anterioridade  

cando a visibilidade era mellor.  

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta 

a seguinte proposición non de lei: 
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O Parlamento de Galicia insta o Goberno galego a executar as medidas 

necesarias para mellorar a visibilidade no cruce da avenida Montero Ríos coa 

rúa San Andrés que dá acceso ao CEIP a Carballeira e ao lugar da Comboa co 

fin de garantir a seguridade viaria nesta estrada. 

 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 

 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 28/07/2023 10:31:54 

 

Eduardo Ojea Arias na data 28/07/2023 10:34:53 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 28/07/2023 10:35:39 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e do seu deputado, Noelia Otero Lago, Noa Díaz Varela e Julio 

Torrado Quintela,  a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 

do Regulamento da Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte proposición 

non de lei para o seu debate en Pleno. 

 

A veciñanza e o alumnado de Valga vén de coñecer a decisión da Consellería 

de Educación de trasladar o Grao Medio Dual de Mecanizado que se ofertaba 

no IES Plurilingüe de Valga ao CIFP Fontecarmoa de Vilagarcía. A oferta 

decidida pola Xunta de EGalicia deixa ao instituto valgués con dúas titulacións 

menos das impartidas no último ano académico: o Ciclo Superior de 

Construcións Metálicas en réxime ordinario e o Ciclo Medio de Soldadura e 

Caldeiraría para adultos. 

 

Tendo en conta que o sector do metal é chave na economía da localidade polo 

peso do mesmo nas empresas da contorna, nomes propios como Extrugasa, 

Gama e Hijos ou Exlabesa, estas titulacións son de vital importancia tanto no 

contexto da formación do alumnado, da súa saída laboral e profesional como 

na remuda e calidade no tecido empresarial de Valga. Xunto a isto, cómpre 

lembrar a necesidade de non desmantelar a oferta e oportunidades no ámbito 

educativo do rural. 
 

É, polo tanto, necesario lembrar a importancia de que tamén no rural se oferte 

unha educación superior de calidade apostando polo desenvolvemento da FP 

Dual nun momento decisivo no que se está a fornecer en todos os territorios a 

Formación Profesional. Unha das grandes garantías para acadar a mellor 

inserción laboral da mocidade da man da actividade das empresas galegas. 

Desde o Grupo Parlamentario do PSdeG defendemos que o concello de Valga 

non vexa minguadas estas posibilidades e que, polo tanto, se reverta a 
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@PSdeG 

decisión de eliminar titulacións o que suporía ademais incidir na perda do 

alumnado da oferta formativa. 

 

Por iso, o Grupo Parlamentario Socialista, presenta a seguinte proposición non 

de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a manter intacta e sen 

recortes a oferta formativa do pasado curso 2022/2023 no IES de Valga e a 

estudar a implantación de novas titulacións no futuro de cara a reforzar a oferta 

para o alumnado do concello.  

 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2028 
 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noelia Otero Lago na data 28/07/2023 12:54:18 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 28/07/2023 12:54:29 

 

Julio Torrado Quintela  na data 28/07/2023 12:54:44 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Cristina Fernández Davila e Mercedes Queixas Zas, ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de lei para 

o seu debate en Pleno, sobre a situación das instalacións nos centros educativos de 

Ponteareas e a súa comarca. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

É de sobra coñecida pola Xefatura Territorial de Educación en Pontevedra, así 

como pola propia Consellería de Cultura, Educación, FP e Universidades, a situación na 

que se atopan as instalacións dos centros educativos en Ponteareas e Comarca do 

Condado-Paradanta. 

 O 90% dos centros educativos desta zona datan dos anos 50, 60 ou 70.  

Os máis antigos, as Escolas Unitarias das parroquias (CRA A Picaraña en 

Ponteareas ou o da Lagoa en Salvaterra), con máis de 60 anos, ainda sendo de pedra e 

cunha estrutura sólida, carecen do máis básico dos illamentos (nos solos, paredes, 

carpinterías exteriores, cubertas...). En moitas delas entra auga a través dos tellados cada 

vez que chove, e que ainda que puntualmente se fagan as pequenas reparacións por 

parte dos concellos, isto se solventa só cun cambio das cubertas para eliminar as 

filtracións e humidades que causan. 

Pero todos os edificios precisan destas obras de eficiencia enerxética que inclúen 

ademáis dos aspectos citados, o cambio a iluminación a LED e calefaccións con 
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enerxías renovables e máis eficientes (EEI de Taboeza e Rubiós nas Neves, CEIP Nosa 

Sra. Dos Remedios ou Fermín Bouza Brey en Ponteareas)…. Para mellorar a 

confortabilidade nunha comarca que ten climatoloxía moi adversa nos invernos. 

A estas obras, xa importantes en sí mesmas, habería que engadirlle melloras para 

dispoñer de instalacións das que agora carecen ou a reforma doutras como vestiarios, 

baños, salas de servizos específicos (audiovisuais, salón de actos… como o CPI de 

Mondariz, CEIP Ramiro Sabell ou IES Barral en Ponteareas), ou incluso ampliación de 

instalacións para dar cabida a todos os estudos ofertados como o IES Pedra da Auga. 

En Ponteareas tamén, aínda hai dous centros educativos nos que o alumnado non 

dispón de  ximnasio nin aula de psicomotricidade (CEIP Feliciano Barrera de Guláns e 

CEIP de Santiago de Oliveira, ámbolos dous situados no rural). Centros que carecen das 

instalacións axeitadas para poder ofertar comedor escolar, un dos servizos máis 

demandados polas familias para atender á conciliación. 

Como establece a lei educativa e tamén de Bases de Réxime Local, as 

competencias educativas lle son propias á Administración Autonómica e neste intre non 

se están a cumplir facendo como é habitual: botar balóns fóra e que sexan os concellos 

os que asuman gastos que non lles corresponde. 

A responsabilidade e competencia dos Concellos non vai máis alá da custodia e 

mantemento dos centros de infantil e Primaria. Ningunha obra nova, ou que requira 

reformas estructurais ou cambios nas instalacións corresponden á administración local. 

Nestes últimos anos non foron atendidos pola Xunta de Galicia peticións de 

obras como:  

- peches perimetrais nas escolas, 
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- cubertas de patios de xogos de infantil, 

- cambio de cubertas nos edificios escolares, 

- colocación de novos sistemas de calefacción máis eficaces, 

- Novas ventás e persianas para que non escape o pouco calor da escasa 

calefacción, 

- Illamento das paredes ou solos das escolas. 

- Novas edificacións para ampliar servizos que non existen actualmente. 

Polo tanto, hai numerosas reformas (que non mantemento) que son precisas 

acometer de xeito inmediato e outras que deben axustarse a unha planificación a medio 

e longo prazo a fin de poder conseguir incluso fondos europeos que permitan asumir 

todo o investimento necesario. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento de Galiza insta o Goberno galego a demandar da Consellería de 

Cultura, Educación, FP e Universidades, as seguintes accións: 

- Asumir as súas competencias, e realizar as obras máis urxentes e necesarias 

para que impartir docencia e asistir a aula non sexa unha misión imposible nas escolas 

unitarias do rural nas comarcas do Condado-Paradanta. 
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- Planificar todas as obras de eficiencia enerxética a medio e longo prazo que 

son necesarias nos centros educativos das Comarcas Condado-Paradanta. 

- Escoitar ás direccións dos centros e comunidade educativa para mellorar ou 

ampliar as instalacións que é preciso para dar novos servizos aos centros educativos. 

- Acometer con urxencia as edificacións que permitan ter instalacións de 

educación física e psicomotricidade aos dous centros educativos que carecen destas 

infraestructuras básicas para o desenvolvemento do alumnado: CEIP Feliciano Barrera 

de Guláns e CEIP de Santiago de Oliveira, ambos en Ponteareas.” 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila  

Mercedes Queixas Zas  

Deputadas do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ana Pontón Mondelo na data 31/07/2023 10:02:34 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 31/07/2023 10:02:39 
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Cristina Fernández Davila na data 31/07/2023 10:02:49 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Cristina Fernández Davila e Mercedes Queixas Zas, ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de lei para 

o seu debate en Pleno, sobre a situación da atención á diversidade no ámbito educativo 

e o futuro dos equipos de orientación nos centros escolares. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Orde do 8 de setembro de 2021 que regula a atención á diversidade do 

alumnado dos centros docentes en Galicia, establece que a diversidade é unha realidade 

social e a resposta educativa a esa diversidade debe concretarse, entre outras medidas, 

na oferta de recursos e medidas educativas que contribúa  á participación de xeito 

autónomo, nunha sociedade democrática. 

Esta orde regula unha ferramenta básica para lograr os seus obxectivos, os 

Departamentos de Orientación dentro dos centros educativos, que serán os asesores do 

alumnado, profesorado e familias e atenderán a orientación como unha actuación 

profesional destinada a toda a comunidade educativa para conseguir unha inclusión 

efectiva de todo o alumnado, con independencia da súa diversidade. 

Pero hai unha parte imprescindible na orde que debe acompañar todo este 

traballo dos centros educativos, que son os recursos materiais e humanos e que 

desenvólvese no seu capítulo V, onde fai referencia a todas as persoas profesionais 

involucradas neste proceso. 
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 Estes últimos anos á comunidade educativa das Comarcas Condado e Paradanta 

(centros tan diversos como o CEIP Nosa Sra. Dos Remedios e o CEIP Fermín Bouza 

Brey en Ponteareas, ou o CEIP Nosa Sra. De Lourdes en Mondariz Balneario) 

manifestan o aumento considerable dos casos de alumnado con Necesidades Específicas 

de Apoio Educativo (no curso 2023-24, aproxim. o 30% do alumnado do centro será 

NEAE). Isto sempre conleva a petición por parte das direccións dos centros escolares de 

máis efectivos docentes e especializados nos departamentos de Orientación (Audición e 

Linguaxe, Pedagoxía Terapéutica, persoal aux. Coidador...), para manter a calidade 

educativa e unha atención axeitada para todo o alumnado, incluíndo as necesidades 

específicas e obxectivos marcados para o alumnado NEAE. 

Calquera alumno ou alumna NEAE precisa de máis de 2 horas á semana de 

atención específica para que ésta sexa de calidade e poidan avanzar a nivel educativo e 

integral. Cos efectivos de especialistas actuais dentro dos departamentos de Orientación, 

non é factible que esta premisa se cumpra. 

Ademáis, nos últimos cursos están matriculándose nos centros escolares 

alumnado de 3 anos con retrasos na linguaxe debido á exposición excesiva a tabletas e 

móbiles, os canguros dixitais. Igual que medra o número de alumnado TEA, como avala 

o Informe realizado este mesmo ano pola Confederación Autismo España, ou tratan a 

alumnado con sospeita de Dislexias en tanto non están debídamente diagnosticados, xa 

que non se derivan estes casos directamente a Neuroloxía.  

A comunidade educativa precisa unha maior implicación da Consellería con 

competencias en Educación para que asuma as súas funcións para garantir a todo o 

alumnado, para o NEAE tamén, unha atención educativa de calidade tendo en conta as 

características e capacidades de cada alumna e alumno. Para iso deben resolver a falta 

de recursos persoais nos equipos de Orientación en todas as súas especialidades. 
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Cuestión na que están de acordo a inmensa maioría dos CEIP e IES de Ponteareas e a 

Comarca Condado-Paradanta. 

Neste intre estes equipos están desbordados debido ao alto número de alumnado 

NEAE matriculado, cada un cunha atención individualizada e un programa 

personalizado e documentado. Isto orixina unha burocratización extraordinaria e 

paralizadora que consume moito tempo, tempo que non se usa para aplicación efectiva 

de programas e plans para o alumnado. Polo tanto debe existir un protocolo entre os 

distintos sectores afectados neste proceso para detectar, diagnosticar e aplicar medidas 

ao alumnado NEAE nas súas distintas realidades. 

Teñen falta de recursos e tempo para poder implementar nos centros programas 

de interese xeral que poden mellorar os resultados académicos, pero tamén a nivel 

persoal. E por todo o citado deben estar mellor valoradas como profesionais pero tamén 

mellor remuneradas pola responsabilidade, dispoñibilidade horarias cara ás familias, 

adicación e polo tipo de cualificación que precisan para o desenvolvemento do seu 

traballo, a mesma que a solicitada para os equipos dos IES. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento de Galiza insta o Goberno galego a demandar da Consellería de 

Cultura, Educación, FP e Universidades, as seguintes accións: 

- Considerar a Orientación como o motor de cambio pedagóxico dentro dos 

centros escolares. 
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- Liberar aos equipos de Orientación do elevado número de informes que se ven 

obrigados a realizar na actualidade, deixando nun segundo plano a atención que precisa 

o alumnado, como é a posta en marcha de programas de fomento das habilidades 

sociais, autoconcepto e autoestima, de desenvolvemento de capacidades, de prevención 

da aparición de dificultades de aprendizaxe... asumindo un papel de axente impulsor/a 

da comunidade educativa. 

- Dar respaldo aos equipos de Orientación dende as direccións dos centros e da 

mesma Consellería para poder implementar os distintos programas dentro das aulas e 

con respecto ás familias. 

- Dotar os equipos de Orientación con maior número de especialistas para poder 

atender ao alumnado NEAE as horas que sexan precisas para apreciar o avance e 

impulso académico e persoal dos alumnos/as. 

- Crear unha Comisión de debate e planificación onde estean representados 

todos os sectores educativos e persoas expertas no ámbito da diversidade, da saúde e 

dos servizos sociais. Esta Comisión deberá ademais permitir e mellorar a coordinación 

entre as distintas administracións, familias afectadas e especialistas (públicos e privados 

si é preciso) en beneficio do alumnado. 

- Valorar o importante cambio social existente e futurible, para proporcionar 

ferramentas ás familias coas que ter a información, formación e recursos suficientes 

para solventar o máximo posible situacións non beneficiosas para as súas fillas e fillos. 

- Dar continuidade estable no tempo a programas como “Proa+”, que remata en 

2024 ou “Acompaña”, que son financiados con Fondos Europeos e polo Ministerio de 

Educación. 
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- Valorar como corresponde o traballo, responsabilidade e dispoñibilidade dos 

equipos de orientación, remunerando estas cuestións en relación á formación solicitada 

para exercer como profesional orientador/a.” 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila  

Mercedes Queixas Zas  

Deputadas do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ana Pontón Mondelo na data 31/07/2023 10:42:26 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 31/07/2023 10:42:31 

 

Cristina Fernández Davila na data 31/07/2023 10:42:42 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

dos deputados Daniel Pérez López, Luis Bará Torres e Paulo Ríos Santomé, ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de 

lei para debate en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A construción da estrada AC-418, Carballo-Malpica supuxo un necesario e 

demandado avance na mellora das comunicacións por estrada na comarca de 

Bergantiños, mellorando a seguridade na circulación de vehículos ao tempo que se 

acortaba os tempos dos desprazamentos entre diferentes núcleos de poboación.  

A nova vía levou aparellada unha redución de vehículos lixeiros e pesados pola 

AC-414, mais esta estrada segue a contar cunha intensidade circulatoria considerable, 

sendo empregada (como é lóxico) pola veciñanza ao longo de todo o ano, e 

incrementándose o seu uso na época estival para acceder locais e visitantes ás zonas de 

ocio e praias existentes na contorna. Tamén segue a contar con tránsito de tráfico 

pesado, ao empregarse por empresas locais para o transporte das mercadorías e materia 

prima que xera a súa activade. 

A falta de actuacións por parte da administración competente (que non é outra  

que a Xunta de Galiza) de cara a manter unha condicións adecuadas para a circulación 

foi causa mediata da aparición de infindas fochancas, froito, precisamente do uso que 

aínda mantén a vía e das inclemencias meteorolóxicas.  
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Unha situación que foi denunciada de xeito reiterado pola veciñanza e polo 

propio concello de Carballo, xa que o alto deterioro da capa de rodaxe supón un risco 

para a propia condución así como para os peóns. Nomeadamente, nos treitos do núcleo 

de Xoane da Estrada e Cances Grande.  

Veciñanza e administración local coinciden no imprescindible de que o 

organismo titular desta estrada proceda a arranxar a vía, levando a cabo actuacións  

necesarias e as labores de mantemento e conservación oportunas (que non se efectuaron 

en anos), para así evitar o perigo que supón o actual estado da mesma para vehículos e 

para que o tránsito de peóns. 

O propio Concello de Carballo tenlle comunicado á Consellería de 

Infraestruturas o seu compromiso de asinar un convenio para executar esa actuación. 

Unha actuación  que debe ser integral , incluíndo as obras de mellora e mantemento da 

vía,  así como a extensión de sendas peonís e carrís bici, como se ten realizado pola 

Consellería noutras zonas da comarca, que garantirían seguridade de peóns e ciclistas. 

Compromiso extensivo a que, unha vez realizadas esas obras pola 

administración competente, coa cofinanciación en porcentaxe que estableza o convenio 

para Consellería e Concello, sería este o que aceptaría a entrega das obras para que eses 

tramos da AC-414 pasen a ser de titularidade municipal.  

Porén, a Consellaría a día de hoxe non realizou actuación algunha nestes tramos, 

alegando que carecer de funcionalidade na rede autonómica de estradas, e condicionado 

calquera investimento na vía (e circunscrito exclusivamente á rehabilitación da capa de 

rodaxe) a que o Concello de Carballo asuma o cambio de titularidade a favor da 

entidade local unha vez realizada a mellora do firme. 
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O proceder da Xunta de Galiza (titular desta vía), despois de anos sen actuación 

algunha na mesma, cunha proposta absolutamente inconcreta desde o punto de vista 

técnico e de mínimos (ao excluír as melloras necesarias para a seguridade de peóns e 

bicicletas), é claramente inxusto para o Concello de Carballo no seu conxunto e 

nomeadamente para a veciñanza de Cances e Xoane. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento galego insta a Xunta de Galiza a: 

1. Arranxar de xeito conveniente e inmediato a estrada AC-414, nomeadamente 

os treitos dos núcleos de Xoane da Estrada e Cances Grande, para garantir que a 

circulación de vehículos e peóns se faga en condicións de seguridade.  

2. En calquera caso, adoptar unha actitude proactiva para acadar que se asine un 

convenio co Concello de Carballo, para que: 

- Polo organismo competente e titular da vía as se acometan as actuacións 

necesarias nestes dous tramos (coa porcentaxe de cofinanciación que se acorde) que 

garanta a seguridade de vehículos e peóns. 

- Con posterioridade á realización das obras, a administración local asuma a 

titularidade destes tramos.” 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
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Asdo.: Daniel Pérez López 

Paulo Ríos Santomé  

Deputados do G.P. do BNG 

Luis Bará Torres 

Portavoz s. do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 31/07/2023 12:20:39 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 31/07/2023 12:20:43 

 

Daniel Pérez López  na data 31/07/2023 12:20:53 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Carmen Aira Díaz, Olalla Rodil Fernández e Cristina Fernández 

Davila, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Proposición non de lei para o seu debate en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Dende hai anos o rural vén sufrindo unha perda continuada de Servizos que se 

acompaña tamén cunha perda continuada de poboación de modo que este peixe 

mordendo a cola é o que caracteriza o rural como problema e non como o oportunidade.   

O ensino público  no rural é unha oportunidade para as nenas e nenos que 

habitan nel por moitas cuestións, algunha delas é a proximidade á súa vivenda e ao 

medio rural,  aulas cun número de alumnas e alumnos que permite unha ensinanza 

persoalizada e de calidade. Nin que dicir ten que as nosas nenas e nenos tamén son unha 

oportunidade para o rural. 

En cambio, as políticas educativas van na liña de outras políticas para o rural 

non dan cumprida satisfacción ás necesidades do alumnado do rural. Ano tras ano as 

anpas e as equipas directivas libran unha loita a brazo partido para que Educación lles 

envíe o profesorado coa especialidade que precisan, e non sempre acontece así. 

Non hai para o ensino rural unha planificación global plurianual para o medio e 

longo prazo, polo que cada ano nos distintos centros de ensino sofren carencias ou non 

dependendo de decisións das autoridades educativas levadas a cabo por criterios que a 
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propia comunidade educativa descoñece e dá como resultado que o alumnado infantil de 

primaria non recibe educación especializada en materias que son fundamentais para o 

seu desenvolvemento futuro en igualdade de condicións con alumnado doutros lugares 

urbanizados. 

Tampouco estas criaturas e as súas familias sofren pola falta de sensibilidade da 

consellería de mobilidade e infraestruturas á hora de deseñar e adaptar as paradas do 

transporte integrado, o cal o fai inoperativo en moitas ocasións, recaendo sobre as as nai 

e pai a obriga de transportar ás súas e seus fillos ao colexio. 

 O ensino do rural precisa e  merece atención para non perder calidade e poder 

dotar de ensino especializado con profesorado estable para as nenas e nenos de infantil, 

pero tamén  en idiomas, en música, en educación física, etc. Tamén as crianzas que 

precisan apoio na aprendizaxe deben ter profesionais especializados nesta educación 

especial. 

O manifestado nesta exposición de motivos denota que máis alá de casos 

puntuais que se dan un ano nun centro e ó seguinte noutro, hai un problema global no 

ensino rural que se pode achacar a moitas cuestións pero unha delas fundamental é  

entender o rural dende un punto de vista cuantitativo e non cualitativo, o cal o pon en 

clara desvantaxe, polo que debemos cambiar esta visión. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento galego insta a Xunta a: 
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-Realizar un amplo estudo da realidade actual do ensino no rural da provincia de 

Lugo co fin de construír un Plan amplo, específico  e plurianual que permita facerlle 

fronte ás necesidades que se detecten dende un punto de vista cualitativo. 

-Establecer dentro do plan específico unha planificación de ensinanza 

especializada adecuada para que os centros de ensino da montaña lucense teñan unha 

educación primaria especializada que garanta unha educación en igualdade para as 

crianzas. 

-Fixar obxectivos claros a cumprir a medio e longo prazo en base a criterios 

cualitativos e contando activamente coa comunidade educativa. 

-Englobar a educación pública dentro das políticas para manter a pervivencia da 

montaña lucense usándoa como un  elemento prioritario na fixación da poboación a 

medio e longo prazo. 

-Garantir unhas condicións laborais para o profesorado que exerce nos centros 

do rural de modo que permita o seu arraigo profesional a medio prazo.” 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz  

Cristina Fernández Davila  

Deputadas do G.P. do BNG 

Olalla Rodil Fernández 

Portavoz s. do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 01/08/2023 09:36:40 

 

Cristina Fernández Davila na data 01/08/2023 09:36:43 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 01/08/2023 09:36:48 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Carmen Aira Díaz e Cristina Fernández Davila, ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de lei para o seu 

debate en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No noso pais podemos dicir que contamos con diversos rurais, un deles pódese 

definir como o de aqueles concellos que están entre 1000 e 2000 habitantes nun 

territorio cunha baixa densidade de poboación e poucas posibilidades de desenvolver 

actividades económicas competitivas. Falta definir os distintos tipos de rural para poñer 

as súas características e realidades á vista dende unha consideración cualitativa, e non só 

cuantitativa, para poder intervir do xeito adecuado para procurar unha vida digna para 

os seus e as súas habitantes. 

O ensino público no rural é un servizo básico que fai unha parte prioritaria para 

o mantemento do tecido socioeconómico, é por tanto parte fundamental para a fixación 

de poboación presente e futura. Non seren capaces de establecer un plan específico 

plurianual supón que as familias prantexen habitar noutras zonas máis urbanas con máis 

servizos, ou ben leven ás súas crianzas a estes lugares o cal provoca que as criaturas se 

desarraiguen do seu lugar de nacemento, empobrecendo de antemán o rural do futuro. 

Desta volta son as anpas do Colexio Ricardo Gasset do Incio e do Colexio 

Outeiro da Pobra de Brollón as que denuncian a falta de profesorado e a falta de apoio 

ao alumnado máis vulnerable, mentres a Consellería de Cultura, educación e 
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universidade a través das súas xefaturas territoriais “negocia” que especialistas mandan, 

se chegan a mandalos, a estes colexios. 

Partimos de colexios, os da montaña lucense, que levan anos sufrindo recortes, 

soportando agrupamentos e  debemos ter en consideracións que as súas nenas e nenos 

teñen os mesmos dereitos que calquera nena ou neno galego a un ensino de calidade  e 

que ademais son o futuro do país. 

O alumnado destes colexios  sempre está en desvantaxe e lonxe da igualdade de 

oportunidades  con outras nenas e nenos que viven noutras zonas simplemente porque 

se implantan políticas dende un punto de vista meramente cuantitativo e economicista. 

No caso do colexio do Incio a situación que queda é esta; contan con  3 alumnos 

con Necesidades Especiais e 4 que precisan apoio educativo, dende a xefatura territorial 

ofreceuselles un/unha especialista en Pedagoxía Terapéutica  a media xornada ( isto son 

12,5 horas á semana) e xa só cada alumno ou alumna con Necesidades Especiais ten 

prescritas 5 horas a semana, polo que as contas non dan mal ou non dan en absoluto. 

No caso do colexio da Pobra de Brollón actualmente contan con  tres clases  en 

primaria que pasan a dúas, sufrindo a perda da especialista en Pedagoxía Terapéutica  e 

ofrécenlles compartila con 8 nenos e nenas que precisan apoio. 

Debemos deixar constancia de que problemas deste tipo hai en moitos máis 

concellos e son sufridas por outras comunidades educativas, outra cousa é que decidan 

manifestar publicamente a súa queixa ou a súa reivindicación de melloras. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate en Pleno: 
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“O Parlamento galego insta a Xunta a: 

1. Establecer unha planificación específica para o rural de provincia de Lugo 

despois de facer un estudo das necesidades educativas do alumnado dos centros 

escolares deste entorno. 

2. Outorgarlle a este análise  un enfoque plurianual e cualitativo. 

3. Facer una avaliación cualitativa das necesidades destes dous centros no Incio 

e na Pobra do Brollón. 

4. Ter en consideración de xeito específico ao alumnado con necesidades 

especiais sen desatender a oferta formativa especializada. 

5. Contar coa comunidade educativa destes dous centros ou calquera outros que 

teñan problemáticas similares.” 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz  

Cristina Fernández Davila  

Deputadas do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Ana Pontón Mondelo na data 01/08/2023 09:49:11 

 

Cristina Fernández Davila na data 01/08/2023 09:49:15 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 01/08/2023 09:49:21 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e do seu deputado, Leticia Gallego Sanromán, Patricia Otero 

Rodríguez e Eduardo Ojea Árias, a través do portavoz e ao abeiro do 

disposto no artigo 160 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa mesa a 

seguinte proposición non de lei para o seu debate en Pleno. 

 

A ruta de autobús interurbano Vigo-Baiona transporta viaxeiros  de pé en 

determinados vehículos da liña. Esta decisión por parte da Administración 

autonómica non ten precedentes, permitindo que determinados autobuses 

transporten un máximo de 30 pasaxeiros no percorrido desta liña. 

 

Segundo a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade garantirá que esta 

medida non afecte á seguridade das persoas usuarias, xa que os autobuses 

con viaxeiros e viaxeiras de pé non poden circular a máis de 80 quilómetros por 

hora en autoestradas e a máis de 50 en vías interurbanas. Fontes oficiais 

aconsellan que toda a frota dispón dun seguro para os viaxeiros que cubriría os 

danos ocasionados en caso de accidente por caída durante a viaxe ou por 

outros motivos. 

 

Moitos usuarios e usuarias quéixanse porque ir de pé nestes vehículos non lles 

dá seguridade. Non teñen suficientes elementos de suxeición para ir con 

estabilidade, ademais de ser unha distancia moi longa para ir de pé as persoas 

maiores. A  solución que ten que poñer a Administración autonómica é reforzar 

as liñas, non que as persoas usuarias desta liña viaxen de pé. 

 

No ano 2022 e no ano 2021 este grupo parlamentario, xa solicitou reforzar esta 

liña de autobuses debido ao incremento de viaxeiros e viaxeiras durante todo o 

ano, sendo na temporada estival cando  é practicamente imposible viaxar en 
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autobús na liña Vigo-Baiona por estar ocupadas todas a súas prazas. A 

contestación formulada pola Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, foi a 

seguinte: “O Plan de Transporte Público de Galicia garante estándares de 

calidade no que se refire, entre outros ámbitos, á limpeza ou ao cumprimento 

dos horarios. Estándares de calidade que lle son esixidos a todas as empresas 

concesionarias e cuxo cumprimento é obxecto de seguimento por parte da 

Dirección Xeral de Mobilidade”. 

 

As melloras anunciadas unha e outra vez pola Xunta de Galicia non se están a 

cumprir. As persoas usuarias da ruta Vigo – Baiona quéixanse continuamente 

de que non se cumpren os horarios, fundamentalmente na época estival, non 

se reduciu o tempo e a maiores quedan nas paradas moitas persoas usuarias 

porque os vehículos  non paran ao estar completo o seu aforo. 

 

Por iso, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta a seguinte 

proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta o Goberno galego a: 

 

1º. Facer cumprir os horarios estipulados coa empresa concesionaria de 

autobuses da liña Vigo- Baiona, fundamentalmente na época estival, e tamén 

ao longo do ano. 

 

2º. Reforzar esta liña nas horas puntas para que ningunha persoa usuaria 

quede sen poder utilizar este servizo público de transporte 

 

Parlamento de Galicia, 31 de xullo de 2023 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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María Leticia Gallego Sanromán na data 31/07/2023 11:33:41 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado 

Cores, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Proposición non de lei para debate en Pleno, sobre o impulso dunha estratexia de 

envellecemento saudable e as medidas que debe adoptar a Xunta de Galiza ao respecto. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Desde 2020 a Xunta de Galiza non conta nin sequera cunha Estratexia de 

envellencemento activo ou saudable logo de que finalizase a aprobada para o período 

2016-2020. 

Como ten sinalado en diversas ocasións o G.P. do Bloque Nacionalista Galego,  

impulsar políticas encamiñadas a mellorar os hábitos, costumes e estilos de vida da 

poboación e máis especialmente das e dos maiores, é unha cuestión fundamental á hora 

de previr situacións de dependencia e o deterioro, acelerado, tanto fisico como cognitivo 

da poboación. Ademais, supón dar cumprimento ás recomendacións fixadas pola 

Organización Mundial da Saúde (OMS) para a década 2021-2030. 

Neste senso, cos últimos datos publicados na Enquisa Europea de Saúde (2020), 

o 62% da poboación entre 15 e 69 anos recoñece non facer ningún tipo de exercicio 

físico no seu tempo de lecer entre semana. 

A actividade física, adaptada, é fundamental en calquera etapa da nosa vida, 

porén, aínda o é máis a medida que imos envellecendo pois dela depende en moitos 
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casos o mantemento da autonomía persoal e da independencia da persoa mais tamén o 

seu estado de ánimo. 

Por esta razón, é unha responsabilidade dos poderes públicos promover non só 

hábitos de vida saudables senón un envellecemento activo e para iso é fundamental 

crear ferramentas que o permitan. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza a impulsar a creación dun Servizo de 

orientación e promoción da actividade física (SOPAF) coordinado entre a Consellaría 

de Sanidade, a Secretaría Xeral para o Deporte, a Consellaría de Política Social, a 

Fegamp e as Deputacións Provinciais. Este servizo terá un carácter local/comarcal e 

dirixirase, preferentemente, a poboación maior de 65 anos cunha vida sedentaria que, 

por prescrición médica, dos servizos sociais ou por propia vontade, queiran mellorar a 

súa saúde e condición física.” 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores  

Iria Carreira Pazos  

Deputadas do G.P. do BNG 

Olalla Rodil Fernández 
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Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 01/08/2023 13:11:18 

 

Iria Carreira Pazos na data 01/08/2023 13:11:33 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 01/08/2023 13:11:41 
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Á Mesa do Parlamento 
  
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
dos deputados Cristina Sanz Arias, Moisés Rodríguez Pérez, José Antonio Armada 
Pérez, Moisés Blanco Paradelo, Ana Belén García Vidal, Adrián Pardo López, e 
Borja Verea Fraiz ao abeiro do disposto no artigo 160 e concordantes do Regulamento 
da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte proposición non de lei en Pleno. 
 
Exposición de motivos 
 
Nun momento de carestía enerxética acentuado pola crise derivada da guerra en 
Ucraína, a Xunta de Galicia está a promover a convivencia co desenvolvemento eólico, 
xa que por un lado é unha enerxía limpa e renovable, indispensable para loitar contra o 
cambio climático, e por outro lado é o modo máis adecuado para ofrecer un acceso á 
enerxía a prezos competitivos. 
 
Desde a liberalización do sector a raíz da lei do sector eléctrico do ano 2013, o 
Goberno galego vén de promover numerosas medidas de simplificación e axilización 
administrativa, ademais doutras encamiñadas a conseguir unha ordenación do sector. 
Entre as primeiras, podemos citar a da tramitación conxunta da autorización 
administrativa previa e da autorización administrativa de construción dos parques 
eólicos desde outubro de 2017, e para o resto de instalacións de produción, distribución 
e transporte de enerxía eléctrica competencia da Comunidade Autónoma de Galicia 
desde a lei de reactivación económica de febreiro de 2021. 
 
Entre as segundas, podemos citar a existencia dun Rexistro Eólico de Galicia, que 
desde trala liberalización do sector e desde o ano 2017 recolle a situación cartográfica 
de todos os parques eólicos en funcionamento, autorizados ou en tramitación 
administrativa no territorio da Comunidade Autónoma de Galicia. Así, este Rexistro 
Eólico de Galicia constituíuse coa finalidade de ser unha ferramenta electrónica de 
acceso e consulta pública. De igual xeito, establécese desde entón a obriga de que as 
solicitudes de parques non poderán solaparse, no momento da solicitude, con ningún 
parque eólico en explotación, autorizado pendente de construción ou en fase de 
tramitación administrativa, agás que exista un acordo entre os titulares dos parques 
eólicos afectados. 
 
Outra medida para garantir o desenvolvemento ordenado do sector, é a relativa á 
exixencia de que para admitir a trámite un parque exíxese que conte con permiso de 
acceso e conexión á rede de transporte e distribución, exixencia incluída na Lei 9/2021, 
do 25 de febreiro, de simplificación administrativa e de apoio á reactivación económica 
de Galicia. 
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Esta exixencia permite que unicamente se podan admitir a trámite proxectos cunha 
maior viabilidade fronte a outros proxectos que ocupan o territorio impedindo o 
desenvolvemento de proxectos que teñen autorizada a evacuación á rede.  
 
Fronte a estas medidas, ata o de agora, a Administración Xeral do Estado non ten 
ningún rexistro eólico, permite que os parques se solapen uns cos outros, e ata o ano 
pasado tramitaba de xeito separado as autorizacións administrativas previa e de 
construción e non exixía que os parques eólicos conten con permiso de acceso e 
conexión para tramitalos. 
 
Pero como sempre dicimos, o Goberno estatal, nos últimos anos, acertou sempre que 
nos copiaba. Así, o Real Decreto-lei 20/2022 adopta a medida de que para futuros 
proxectos se tramiten conxuntamente as autorizacións administrativas previa e de 
construción, e suspende as tramitacións daqueles proxectos que, pretendendo evacuar 
en nós de concurso, aínda non dispoñan de permisos de acceso e conexión. Porén, a 
tramitación conxunta das autorizacións administrativas previa e de construción 
unicamente se adopta como unha medida con carácter transitorio ata finais de 2024. 
 
Por todo o exposto, as deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular 
presentamos a seguinte proposición non de lei en Pleno. 
 
“O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a dirixirse o  Goberno de España a: 
 

1. Adoptar medidas, como a tramitación conxunta das autorizacións administrativa 
previa e de construción máis alá de 2024, exixir que os proxectos conten con 
permiso de acceso e conexión, ou prohibir xa no momento inicial o solapamento 
de proxectos, que garantan unha tramitación ordenada do sector eólico. 
 

2. Coordinar as súas actuacións coa administración autonómica en prol dun 
desenvolvemento racional dos proxectos renovables e evitando a especulación 
de proxectos.” 

 
 

 
Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Pedro Puy Fraga na data 01/08/2023 13:45:16 

 
Cristina Sanz Arias na data 01/08/2023 13:45:28 

 
Rodríguez Pérez, Moisés na data 01/08/2023 13:45:45 

 
José Antonio Armada Pérez na data 01/08/2023 13:45:52 

 
Borja Verea Fraiz na data 01/08/2023 13:48:23 

 
Pardo López, Adrián na data 01/08/2023 13:49:40 

 
Ana Belén García Vidal na data 01/08/2023 13:49:50 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 01/08/2023 13:50:18 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
dos deputados Paula Prado del Río, María Sol Díaz Mouteira, María Felisa 
Rodríguez Carrera, Ana Belén García Vidal, José Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López e Katherinie Varela Fernández ao abeiro do disposto no artigo 160 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
proposición non de lei en Pleno 
 
 
Exposición de motivos 
 
A reorientación dos sectores público e privado cara unha maior aplicación e uso das 
tecnoloxías emerxentes, converteuse nun dos grandes retos do S. XXI. Deste xeito, 
boa parte das institucións dedican hoxe numerosos esforzos para acadar unha 
progresiva adaptación a estes novos sistemas, que tamén convidan a un necesario 
cambio cultural na forma de desempeñar as distintas labores propias do día a día da 
administración. 
 
Dentro do ámbito da Xustiza, a dixitalización é tamén unha das prioridades, pola cal se 
pretende avanzar cara unha importante redución no uso do papel e unha mellor 
dotación dos medios dos que dispón a Administración para a celebración dos actos e 
trámites que lle son da súa competencia. 
 
Nesa progresiva implantación das novas tecnoloxías, o axuste e a adaptación das 
salas de vistas para o emprego de medios dixitais, adquire un importante papel na 
tramitación dos actos xurídicos, converténdose nunha parte fundamental deste proceso 
para o que a Xunta conta cun orzamento de 43 millóns de euros. 
 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan a seguinte proposición non de 
lei en Pleno: 
 

“O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a proceder á dixitalización de 
todas as salas de vistas dos xulgados galegos durante o presente ano 2023” 
 

 
Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Pedro Puy Fraga na data 01/08/2023 13:56:16 

 
Paula Prado del Río na data 01/08/2023 13:56:34 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 01/08/2023 13:56:54 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa da 

deputada Carmen Aira Díaz e dos deputados Xosé Luis Rivas Cruz e Diego 

Lourenzo Moura, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Proposición non de lei para debate en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Durante innumerábeis lexislaturas rexistráronse e defendéronse neste 

Parlamento multitude de iniciativas aludindo ao regadío do Val de Lemos, 

desgrazadamente non serviron para mellorar a situación do regadío, nin as capacidades 

produtivas deste Val. Varios miles de hectáreas de terras produtivas que se encontran 

neste momento nun estado xeneralizado de abandono, forestadas e cun despilfarro de 

auga no entorno dos canais principais e secundarios que as están deteriorando por 

exceso, de feito están asolagadas de xeito continuado, mentres outras non producen por 

defecto de regadío. 

Vense afectadas zonas potencialmente produtivas ou máis produtivas dos 

concellos da Pobra do Brollón, Bóveda ou Monforte, a outros concellos do Val  non 

chega o regadío. 

A infraestrutura  do regadío está absolutamente deteriorada, cuestión 

perfectamente coñecida pola Confederación Hidrográfica, as perdas de milleiros de 

litros de auga  forma auténticos regatos nos que a auga se perde xa que non regan 

terreos produtivos. A maleza ocupa unha parte importante en torno a estas canalizacións 

de auga, o que denota unha flagrante falta de mantemento. Os peches das saídas da 

canles están deteriorados, estando a súa apertura ou peche ao alcance de calquera persoa 
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que queira verter esta auga, fóra do seu curso. Sinalamos que algún dos canais 

principais que discorren paralelos ás pistas nin contan con sinalización ou advertencia 

de perigo nin con valados que protexan que algún vehículo se precipite ao seu interior, 

estando a maioría delas nun moi mal estado. 

Pódese comprobar como a transcurso do río despois da presa de Vilasouto está 

completamente cheo de toros de árbores que atrancan o río e incluso a presa de regadío 

do “azud” de Barxa. 

Todo isto indica que a confederación hidrográfica só ten cun mantemento 

adecuado a área recreativa que evidentemente é o que máis se ve do encoro de 

Vilasouto, pero dende logo non xustifica a súa construción no fin dos anos 60. 

É impensable nesta época do cambio climático, de secas pertinaces, e de futura 

escaseza de auga non é xustificable que a confederación permita km de camiños 

anegados de auga,  a zona de regadío chea de maleza e arboredo,  o territorio 

desperdiciado, a auga tirada mentres o río Mao por baixo da presa está morto para nada. 

Desgrazadamente a herdanza do franquismo relativa aos encoros é moito peor 

nesta época de democracia que o feito mesmo de construílos. 

É imprescindible neste momento de carestía de cereais de consumo humano e 

animal pola seca extrema na meseta castellana e noutros territorios do estado, que se 

tomen responsabilidades políticas inmediatas para botar man deste regadío para 

optimizar a produtividade das hectáreas regables. 

Nin que dicir ten que unha das primeiras cuestións que hai que resolver é a 

situación da comunidade de regantes do Val, para o que a Confederación debe 

conxuntamente co goberno da Xunta actualizar o censo de regantes, renegociar as 

condicións e cotas de pago e condonar a débeda acumulada simplemente porque 
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ningunha das administracións foi dilixente dando garantía xurídica a esta comunidade 

de regantes. 

O goberno da Xunta non pode permanecer impasíbel mentres se está cometendo 

un profundo atentado medioambiental coa auga do río Mao mentres non posibilita a 

produción alimentar de 5000 hectáreas que agora mesmo na súa maioría son 

improdutivas. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento galego insta a Xunta de Galiza a: 

-Negociar coa Confederación Hidrográfica unha saída para a comunidade de 

regantes do regadío do Val de Lemos que condone a súa débeda. 

-Instar á dita CHMS á reparación das infraestruturas de regadío de xeito 

inmediato. 

-Supervisar o estado das zonas de dominio do regadío para exixir da CHMS a 

limpeza  do entorno das canles de regadío e do propio curso do río se procede. 

-Poñer a producir a totalidade das hectáreas programadas inicialmente no Val de 

Lemos con axudas para a deforestación, limpeza e posta a punta dos territorios 

destinados á produción agraria.” 

 

Santiago de Compostela, 3 de agosto de 2023 
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Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Diego Lourenzo Moura 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ana Pontón Mondelo na data 03/08/2023 09:22:28 

 

Diego Lourenzo Moura na data 03/08/2023 09:22:33 

 

Xosé Luis Rivas Cruz na data 03/08/2023 09:22:40 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 03/08/2023 09:22:48 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa da 

deputada Alexandra Fernández Gómez e dos deputados Luis Bará Torres e Paulo 

Ríos Santomé, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Proposición non de lei para debate en Pleno, sobre a necesidade de recuperar o 

servizo do IGVS de atención presencial, asesoramento e tramitación para o depósito de 

fianzas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A Lei de arrendamentos urbanos, Lei 29/1994, do 11 de novembro, estableceu 

no seu artigo 36º a obrigatoriedade da prestación de fianza nos alugueres de vivenda e 

nos alugueres para uso distinto do de vivenda. Así mesmo, a Lei 18/2008, do 29 de 

decembro, de vivenda de Galicia, regula, pola súa parte, na sección segunda do capítulo 

III do seu título IV o depósito das fianzas dos arrendamentos de vivendas e de 

subministracións a estas, e establece a obriga de realizar o depósito no Instituto Galego 

da Vivenda e Solo. 

Ademais o DECRETO 42/2011, do 3 de marzo, polo que se establece o 

procedemento para o depósito das fianzas dos arrendamentos relativos a predios 

urbanos no ámbito da Comunidade Autónoma de Galicia, regula esta obriga de depósito 

de fianzas e a actividade inspectora.  

Até o momento actual os arrendatarios que se vían na obriga de facer o depósito 

da fianza perante o IGVS contaban coa posibilidade de acudir ás oficinas do IGVS e, 
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coa colaboración do persoal funcionario, contar co asesoramento e axuda necesaria para 

tramitar in situ o depósito.  

Porén, a Xunta de Galiza vén de emitir unha orde para eliminar este servizo, de 

forma que agora apenas se pode realizar o trámite vía telemática ou entregando vía 

Rexistro Administrativo a solicitude completa xunto con toda a documentación que se 

esixe. Desta forma elimínase o asesoramento para a tramitación destas obrigas.  

Se antes calquera arrendatario podía acudir ao IGVS para depositar a fianza e 

marchaba co trámite feito, agora apenas reciben un formulario complexo que eles 

mesmos teñen que cubrir e encargarse de rexistrar.  

O recorte deste servizo profundiza aínda máis na brecha dixital, xa que pretende 

eliminar servizos presenciais que a propia Administración Pública presentaba. Hai que 

ter en conta que moitos dos arrendatarios son persoas maiores que teñen dificultades 

para realizar os trámites por vía telemática.  

Por outra parte, tendo en conta que é unha obriga o depósito e que estas fianzas 

supoñen unha fonte de financiación para o propio IGVS para a creación de vivenda 

pública, resulta incomprensible que sexa o propio IGVS quen dificulte o cumprimento 

da normativa aos arrendatarios.  

No ano 2022 o número total de fianzas depositadas alcanzou máis de 35.000 

solicitudes, polo que estamos a falar dunha afectación importante co recorte deste 

servizo. Estas persoas vense na práctica obrigadas a acudir a asesorías e xestorías 

privadas polas dificultades á hora de realizar o trámite.  
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Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento de Galiza insta a Xunta de Galiza a recuperar o servizo de 

atención presencial, asesoramento e tramitación para o depósito de fianzas do IGVS, tal 

e como viña sendo habitual até o momento.” 

 

Santiago de Compostela, 3 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé  

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

Luis Bará Torres 

Portavoz s. do G.P. do BNG 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e do seu deputado, Noelia Otero Lago, Martín Seco García e Noa 

Díaz Varela, a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 do 

Regulamento da Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte proposición 

non e lei para o seu debate en Pleno. 

 

Nos últimos días familias do CEIP Otero Pedrayo da Laracha manifestáronse  

polo recorte de profesorado no centro. Un centro que reclamou para poder 

ofrecer unha educación en termos de calidade e igualdade ao alumnado con 

necesidades un ou unha profesional de Pedagoxía Terapéutica e outro de 

Audición e Linguaxe, así como un ou unha mestre de Educación Infantil. A 

pesar das demandas do centro, a Consellería de Educación non só non 

atendeu estás necesidades, senón que comunicou un recorte de profesorado 

con respecto ao pasado curso. En concreto, a supresión de dous mestres de 

Educación Infantil e dúas prazas itinerantes de PT e Ao, todo isto a pesar de 

que segundo o centro aumenta o alumnado con necesidades para o curso 

2023/2024. Neste concello, tamén existe malestar nas familias do IES Agra de 

Leborís, que con máis alumnado tamén sofre os recortes da Consellería.  

 

Por iso, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta a seguinte 

proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta o Goberno galego a reverter os recortes de 

docentes e reforzar e atender as necesidades de profesorado especialista e 

infantil do CEIP Otero Pedrayo este curso 2023/2024. 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e do seu deputado, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, María 

Leticia Gallego Sanromán e Gonzalo Caballero Miguez, a través do 

portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 do Regulamento da Cámara, 

presenta ante esa mesa a seguinte proposición non de lei para o seu debate 

no Pleno. 

 

O Consello de Contas é un órgano estatutario creado pola Lei 6/1985, do 24 de 

xuño, do Consello de Contas, como órgano de control externo da Comunidade 

Autónoma galega. Esta lei foi reformada pola Lei 8/2015, coa finalidade de 

reforzar as súas competencias, a súa independencia e a súa propia eficiencia e 

capacidade de cooperación con outras institucións.  

 

Na propia exposición de motivos da Lei 8/2015, do 7 de agosto, de reforma da 

Lei 6/1985, e do texto refundido da Lei de réxime financeiro e orzamentario de 

Galicia, aprobado polo Decreto lexislativo 1/1999, do 7 de outubro, para a 

prevención da corrupción, establecese que “O Consello de Contas de Galicia, o 

órgano de control e fiscalización externo das contas do sector público 

autonómico galego, ocupa unha posición especialmente relevante no tecido 

institucional da Comunidade Autónoma. Creado no propio Estatuto de 

autonomía de Galicia, no seu artigo 53.2, desenvolvido por unha das primeiras 

leis da Comunidade Autónoma (a Lei 6/1985, do 24 de xuño, do Consello de 

Contas, reformada pola Lei 4/1986), desde que o Consello de Contas se puxo 

en marcha no ano 1991 ten gañado o merecido recoñecemento da sociedade 

galega pola súa continuada contribución, a través dos sucesivos informes 

presentados ao Parlamento, á mellora da xestión dos recursos públicos 

administrados polo sector público autonómico”.  

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-H

21
B

P
i6

5i
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

206210

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-H21BPi65i-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


 

 

Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

 

E no artigo primeiro, modificase o punto 1 do artigo 1 da Lei 6/1985, do 24 de 

xuño, do Consello de Contas, que queda redactado como segue: “O Consello 

de Contas, como órgano de fiscalización externa das contas e da xestión 

económico-financeira e contable, exercerá a súa función en relación coa 

execución dos programas de ingresos e gastos do sector público da 

Comunidade Autónoma e asesorará o Parlamento de Galicia en materia 

económico financeira”, de xeito que o Consello de Contas, de acordo co artigo 

53 do Estatuto de Autonomía de Galicia, debe ofrecer ao Parlamento unha 

opinión sobre os estados financeiros da Comunidade que lle permita 

pronunciarse sobre a súa aprobación emitindo unha opinión sobre a integridade 

e fiabilidade das contas presentadas e sobre a situación económica da 

administración autonómica, cumprindo con tres obxectivos: verificar se a 

información rendida é completa e permite trasladar ao Parlamento unha opinión 

fiable; determinar se as contas reflicten razoablemente a imaxe fiel do 

patrimonio, dos resultados e da liquidación do orzamento e ofrecer a 

información necesaria para interpretar correctamente a situación financeira da 

administración. 

 

O 28 de xullo deste ano tiveron entrada neste Parlamento a memoria anual de 

actividades do Consello de Contas de Galicia e as contas correspondentes ao 

ano 2022 da institución, así como 9 Informes de Fiscalización entre os que se 

inclúe o informe de fiscalización da Conta Xeral da Comunidade Autónoma 

correspondente a 2021.  

 

No dito Informe de Fiscalización correspondente á Conta Xeral da Comunidade 

Autónoma para 2021 o Consello de Contas volve a poñer de manifesto unha 

serie de irregularidades na presentación das contas e na información facilitada 

que limitan o alcance do informe e presentan un número importante de 

incorreccións que se reiteran, na súa maioría, ano tras ano, polo que a maioría 

das recomendacións formuladas son idénticas ás feitas en exercicios anteriores 
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e que seguen a estar pendentes de aplicación. 

O feito de non aplicar as recomendacións feitas polo órgano fiscalizador supón 

un incumprimento grave co compromiso de transparencia, limitando a 

responsabilidade encomendada ao Consello de ofrecer ao Parlamento de 

Galicia unha opinión sobre os estados financeiros da Comunidade que lle 

permita pronunciarse sobre a súa aprobación.  

 

Ante esta situación, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia presenta 

a seguinte proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta o Goberno galego a aplicar as recomendación 

feitas polo Consello de Contas ano tras ano nos seus informes de fiscalización 

da Conta Xeral da Comunidade Autónoma e reiterados no informe 

correspondente ao  exercicio 2021, co fin de non limitar a responsabilidade 

encomendada ao Consello de ofrecer ao Parlamento de Galicia unha opinión 

sobre os estados financeiros da Comunidade que lle permita pronunciarse 

sobre a súa aprobación na conta correspondente ao exercicio 2021. 

 

 

Parlamento de Galicia, 3 de agosto de 2023 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 03/08/2023 11:54:27 

 

María Leticia Gallego Sanromán na data 03/08/2023 11:54:43 

 

Gonzalo Caballero Míguez  na data 03/08/2023 11:54:52 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 03/08/2023 11:55:04 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e do seu deputado, Paloma Castro Rey, Patricia Otero Rodríguez 

e Eduardo Ojea Árias, a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 

160 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte 

proposición non de lei para o seu debate na Comisión 2ª. 

 

O ano pasado o Goberno galego licitou a execución das obras do proxecto de 

mellora da seguridade viaria da estrada vella de Marín, a PO-546, en Estribela, 

no concello de Pontevedra.  

 

As obras de humanización que se realizaron no treito da Avd. Montero Ríos 

están a ocasionar unha situación de risco para a seguridade dos condutores 

debido á nula visibilidade no cruce desta avenida coa rúa San Andrés que dá 

acceso ao CEIP A Carballeira e ao Lugar da Comboa.  

 

Actualmente, no caso de atoparse na rúa San Andrés e querer incorporarse á 

Avda. Montero Ríos en dirección Marín cómpre invadir case toda a calzada 

dirección Pontevedra para poder ter visibilidade polo lado dereito da estrada.  

 

A situación de inseguridade é debida á radicación dos contedores de RSU que 

anulan a visibilidade no cruce. Cómpre sinalar que é unha vía con moito tráfico 

e que neste punto xa se produciron accidentes de gravidade con anterioridade  

cando a visibilidade era mellor.  

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta 

a seguinte proposición non de lei: 
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O Parlamento de Galicia insta o Goberno galego a executar as medidas 

necesarias para mellorar a visibilidade no cruce da avenida Montero Ríos coa 

rúa San Andrés que dá acceso ao CEIP a Carballeira e ao lugar da Comboa co 

fin de garantir a seguridade viaria nesta estrada. 

 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey  na data 28/07/2023 10:41:08 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 28/07/2023 10:41:30 

 

Eduardo Ojea Arias na data 28/07/2023 10:41:45 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 28/07/2023 10:47:58 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e do seu deputado, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela  e 

Noa Díaz Varela,  a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 

do Regulamento da Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte proposición 

non de lei para o seu debate na Comisión 4ª. 

 

A veciñanza e o alumnado de Valga vén de coñecer a decisión da Consellería 

de Educación de trasladar o Grao Medio Dual de Mecanizado que se ofertaba 

no IES Plurilingüe de Valga ao CIFP Fontecarmoa de Vilagarcía. A oferta 

decidida pola Xunta de EGalicia deixa ao instituto valgués con dúas titulacións 

menos das impartidas no último ano académico: o Ciclo Superior de 

Construcións Metálicas en réxime ordinario e o Ciclo Medio de Soldadura e 

Caldeiraría para adultos. 

 

Tendo en conta que o sector do metal é chave na economía da localidade polo 

peso do mesmo nas empresas da contorna, nomes propios como Extrugasa, 

Gama e Hijos ou Exlabesa, estas titulacións son de vital importancia tanto no 

contexto da formación do alumnado, da súa saída laboral e profesional como 

na remuda e calidade no tecido empresarial de Valga. Xunto a isto, cómpre 

lembrar a necesidade de non desmantelar a oferta e oportunidades no ámbito 

educativo do rural. 
 

É, polo tanto, necesario lembrar a importancia de que tamén no rural se oferte 

unha educación superior de calidade apostando polo desenvolvemento da FP 

Dual nun momento decisivo no que se está a fornecer en todos os territorios a 

Formación Profesional. Unha das grandes garantías para acadar a mellor 

inserción laboral da mocidade da man da actividade das empresas galegas. 

Desde o Grupo Parlamentario do PSdeG defendemos que o concello de Valga 

non vexa minguadas estas posibilidades e que, polo tanto, se reverta a 
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decisión de eliminar titulacións o que suporía ademais incidir na perda do 

alumnado da oferta formativa. 

 

Por iso, o Grupo Parlamentario Socialista, presenta a seguinte proposición non 

de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a manter intacta e sen 

recortes a oferta formativa do pasado curso 2022/2023 no IES de Valga e a 

estudar a implantación de novas titulacións no futuro de cara a reforzar a oferta 

para o alumnado do concello.  

 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2028 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noelia Otero Lago na data 28/07/2023 13:00:46 

 

Julio Torrado Quintela  na data 28/07/2023 13:00:57 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 28/07/2023 13:01:08 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Cristina Fernández Davila e Mercedes Queixas Zas, ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de lei para 

o seu debate na Comisión 4ª, sobre a situación das instalacións nos centros educativos 

de Ponteareas e a súa comarca. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

É de sobra coñecida pola Xefatura Territorial de Educación en Pontevedra, así 

como pola propia Consellería de Cultura, Educación, FP e Universidades, a situación na 

que se atopan as instalacións dos centros educativos en Ponteareas e Comarca do 

Condado-Paradanta. 

 O 90% dos centros educativos desta zona datan dos anos 50, 60 ou 70.  

Os máis antigos, as Escolas Unitarias das parroquias (CRA A Picaraña en 

Ponteareas ou o da Lagoa en Salvaterra), con máis de 60 anos, ainda sendo de pedra e 

cunha estrutura sólida, carecen do máis básico dos illamentos (nos solos, paredes, 

carpinterías exteriores, cubertas...). En moitas delas entra auga a través dos tellados cada 

vez que chove, e que ainda que puntualmente se fagan as pequenas reparacións por 

parte dos concellos, isto se solventa só cun cambio das cubertas para eliminar as 

filtracións e humidades que causan. 

Pero todos os edificios precisan destas obras de eficiencia enerxética que inclúen 

ademáis dos aspectos citados, o cambio a iluminación a LED e calefaccións con 
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enerxías renovables e máis eficientes (EEI de Taboeza e Rubiós nas Neves, CEIP Nosa 

Sra. Dos Remedios ou Fermín Bouza Brey en Ponteareas)…. Para mellorar a 

confortabilidade nunha comarca que ten climatoloxía moi adversa nos invernos. 

A estas obras, xa importantes en sí mesmas, habería que engadirlle melloras para 

dispoñer de instalacións das que agora carecen ou a reforma doutras como vestiarios, 

baños, salas de servizos específicos (audiovisuais, salón de actos… como o CPI de 

Mondariz, CEIP Ramiro Sabell ou IES Barral en Ponteareas), ou incluso ampliación de 

instalacións para dar cabida a todos os estudos ofertados como o IES Pedra da Auga. 

En Ponteareas tamén, aínda hai dous centros educativos nos que o alumnado non 

dispón de  ximnasio nin aula de psicomotricidade (CEIP Feliciano Barrera de Guláns e 

CEIP de Santiago de Oliveira, ámbolos dous situados no rural). Centros que carecen das 

instalacións axeitadas para poder ofertar comedor escolar, un dos servizos máis 

demandados polas familias para atender á conciliación. 

Como establece a lei educativa e tamén de Bases de Réxime Local, as 

competencias educativas lle son propias á Administración Autonómica e neste intre non 

se están a cumplir facendo como é habitual: botar balóns fóra e que sexan os concellos 

os que asuman gastos que non lles corresponde. 

A responsabilidade e competencia dos Concellos non vai máis alá da custodia e 

mantemento dos centros de infantil e Primaria. Ningunha obra nova, ou que requira 

reformas estructurais ou cambios nas instalacións corresponden á administración local. 

Nestes últimos anos non foron atendidos pola Xunta de Galicia peticións de 

obras como:  

- peches perimetrais nas escolas, 
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- cubertas de patios de xogos de infantil, 

- cambio de cubertas nos edificios escolares, 

- colocación de novos sistemas de calefacción máis eficaces, 

- Novas ventás e persianas para que non escape o pouco calor da escasa 

calefacción, 

- Illamento das paredes ou solos das escolas. 

- Novas edificacións para ampliar servizos que non existen actualmente. 

Polo tanto, hai numerosas reformas (que non mantemento) que son precisas 

acometer de xeito inmediato e outras que deben axustarse a unha planificación a medio 

e longo prazo a fin de poder conseguir incluso fondos europeos que permitan asumir 

todo o investimento necesario. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate na Comisión 4ª: 

“O Parlamento de Galiza insta o Goberno galego a demandar da Consellería de 

Cultura, Educación, FP e Universidades, as seguintes accións: 

- Asumir as súas competencias, e realizar as obras máis urxentes e necesarias 

para que impartir docencia e asistir a aula non sexa unha misión imposible nas escolas 

unitarias do rural nas comarcas do Condado-Paradanta. 
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- Planificar todas as obras de eficiencia enerxética a medio e longo prazo que 

son necesarias nos centros educativos das Comarcas Condado-Paradanta. 

- Escoitar ás direccións dos centros e comunidade educativa para mellorar ou 

ampliar as instalacións que é preciso para dar novos servizos aos centros educativos. 

- Acometer con urxencia as edificacións que permitan ter instalacións de 

educación física e psicomotricidade aos dous centros educativos que carecen destas 

infraestructuras básicas para o desenvolvemento do alumnado: CEIP Feliciano Barrera 

de Guláns e CEIP de Santiago de Oliveira, ambos en Ponteareas.” 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila  

Mercedes Queixas Zas  

Deputadas do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 31/07/2023 10:01:31 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 31/07/2023 10:01:42 
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Ana Pontón Mondelo na data 31/07/2023 10:01:56 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Cristina Fernández Davila e Mercedes Queixas Zas, ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de lei para 

o seu debate na Comisión 4ª, sobre a situación da atención á diversidade no ámbito 

educativo e o futuro dos equipos de orientación nos centros escolares. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Orde do 8 de setembro de 2021 que regula a atención á diversidade do 

alumnado dos centros docentes en Galicia, establece que a diversidade é unha realidade 

social e a resposta educativa a esa diversidade debe concretarse, entre outras medidas, 

na oferta de recursos e medidas educativas que contribúa  á participación de xeito 

autónomo, nunha sociedade democrática. 

Esta orde regula unha ferramenta básica para lograr os seus obxectivos, os 

Departamentos de Orientación dentro dos centros educativos, que serán os asesores do 

alumnado, profesorado e familias e atenderán a orientación como unha actuación 

profesional destinada a toda a comunidade educativa para conseguir unha inclusión 

efectiva de todo o alumnado, con independencia da súa diversidade. 

Pero hai unha parte imprescindible na orde que debe acompañar todo este 

traballo dos centros educativos, que son os recursos materiais e humanos e que 

desenvólvese no seu capítulo V, onde fai referencia a todas as persoas profesionais 

involucradas neste proceso. 
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 Estes últimos anos á comunidade educativa das Comarcas Condado e Paradanta 

(centros tan diversos como o CEIP Nosa Sra. Dos Remedios e o CEIP Fermín Bouza 

Brey en Ponteareas, ou o CEIP Nosa Sra. De Lourdes en Mondariz Balneario) 

manifestan o aumento considerable dos casos de alumnado con Necesidades Específicas 

de Apoio Educativo (no curso 2023-24, aproxim. o 30% do alumnado do centro será 

NEAE). Isto sempre conleva a petición por parte das direccións dos centros escolares de 

máis efectivos docentes e especializados nos departamentos de Orientación (Audición e 

Linguaxe, Pedagoxía Terapéutica, persoal aux. Coidador...), para manter a calidade 

educativa e unha atención axeitada para todo o alumnado, incluíndo as necesidades 

específicas e obxectivos marcados para o alumnado NEAE. 

Calquera alumno ou alumna NEAE precisa de máis de 2 horas á semana de 

atención específica para que ésta sexa de calidade e poidan avanzar a nivel educativo e 

integral. Cos efectivos de especialistas actuais dentro dos departamentos de Orientación, 

non é factible que esta premisa se cumpra. 

Ademáis, nos últimos cursos están matriculándose nos centros escolares 

alumnado de 3 anos con retrasos na linguaxe debido á exposición excesiva a tabletas e 

móbiles, os canguros dixitais. Igual que medra o número de alumnado TEA, como avala 

o Informe realizado este mesmo ano pola Confederación Autismo España, ou tratan a 

alumnado con sospeita de Dislexias en tanto non están debídamente diagnosticados, xa 

que non se derivan estes casos directamente a Neuroloxía.  

A comunidade educativa precisa unha maior implicación da Consellería con 

competencias en Educación para que asuma as súas funcións para garantir a todo o 

alumnado, para o NEAE tamén, unha atención educativa de calidade tendo en conta as 

características e capacidades de cada alumna e alumno. Para iso deben resolver a falta 

de recursos persoais nos equipos de Orientación en todas as súas especialidades. 
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Cuestión na que están de acordo a inmensa maioría dos CEIP e IES de Ponteareas e a 

Comarca Condado-Paradanta. 

Neste intre estes equipos están desbordados debido ao alto número de alumnado 

NEAE matriculado, cada un cunha atención individualizada e un programa 

personalizado e documentado. Isto orixina unha burocratización extraordinaria e 

paralizadora que consume moito tempo, tempo que non se usa para aplicación efectiva 

de programas e plans para o alumnado. Polo tanto debe existir un protocolo entre os 

distintos sectores afectados neste proceso para detectar, diagnosticar e aplicar medidas 

ao alumnado NEAE nas súas distintas realidades. 

Teñen falta de recursos e tempo para poder implementar nos centros programas 

de interese xeral que poden mellorar os resultados académicos, pero tamén a nivel 

persoal. E por todo o citado deben estar mellor valoradas como profesionais pero tamén 

mellor remuneradas pola responsabilidade, dispoñibilidade horarias cara ás familias, 

adicación e polo tipo de cualificación que precisan para o desenvolvemento do seu 

traballo, a mesma que a solicitada para os equipos dos IES. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate na Comisión 4ª: 

“O Parlamento de Galiza insta o Goberno galego a demandar da Consellería de 

Cultura, Educación, FP e Universidades, as seguintes accións: 

- Considerar a Orientación como o motor de cambio pedagóxico dentro dos 

centros escolares. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-H

hH
G

oJ
3w

3-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

206224

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-HhHGoJ3w3-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

- Liberar aos equipos de Orientación do elevado número de informes que se ven 

obrigados a realizar na actualidade, deixando nun segundo plano a atención que precisa 

o alumnado, como é a posta en marcha de programas de fomento das habilidades 

sociais, autoconcepto e autoestima, de desenvolvemento de capacidades, de prevención 

da aparición de dificultades de aprendizaxe... asumindo un papel de axente impulsor/a 

da comunidade educativa. 

- Dar respaldo aos equipos de Orientación dende as direccións dos centros e da 

mesma Consellería para poder implementar os distintos programas dentro das aulas e 

con respecto ás familias. 

- Dotar os equipos de Orientación con maior número de especialistas para poder 

atender ao alumnado NEAE as horas que sexan precisas para apreciar o avance e 

impulso académico e persoal dos alumnos/as. 

- Crear unha Comisión de debate e planificación onde estean representados 

todos os sectores educativos e persoas expertas no ámbito da diversidade, da saúde e 

dos servizos sociais. Esta Comisión deberá ademais permitir e mellorar a coordinación 

entre as distintas administracións, familias afectadas e especialistas (públicos e privados 

si é preciso) en beneficio do alumnado. 

- Valorar o importante cambio social existente e futurible, para proporcionar 

ferramentas ás familias coas que ter a información, formación e recursos suficientes 

para solventar o máximo posible situacións non beneficiosas para as súas fillas e fillos. 

- Dar continuidade estable no tempo a programas como “Proa+”, que remata en 

2024 ou “Acompaña”, que son financiados con Fondos Europeos e polo Ministerio de 

Educación. 
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- Valorar como corresponde o traballo, responsabilidade e dispoñibilidade dos 

equipos de orientación, remunerando estas cuestións en relación á formación solicitada 

para exercer como profesional orientador/a.” 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila  

Mercedes Queixas Zas  

Deputadas do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 31/07/2023 10:40:01 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 31/07/2023 10:40:08 

 

Ana Pontón Mondelo na data 31/07/2023 10:40:19 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Mercedes Queixas Zas e Rosana Pérez Fernández, ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de lei para 

o seu debate na Comisión 8ª, sobre a urxencia de arranxar unha fochanca situada na 

parte final da rampa do peirao do Portiño (A Coruña). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A veciñanza do Portiño (A Coruña) levan tempo reclamándolle a Portos de 

Galiza que se arranxe unha importante fochanca de tamaño considerábel situada na 

parte final da rampa do peirao. 

Esta zona é moi transitada pola veciñanza e o feito de que con marea alta non se 

poida ver está a provocar riscos de lesións, tal e como teñen denunciado perante a 

administración desde a asociación veciñal. 

Portos de Galiza é a entidade responsábel do seu mantemento, mais en ningún 

momento activou a solución para subsanar estas deficiencias, unha preocupación que 

aumenta precisamente neste tempo de verán ao ser unha zona frecuentada por bañistas. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate na Comisión 8ª: 
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“O Parlamento insta a Portos de Galiza a arranxar de urxencia a fochanca  

situada na parte final da rampa do peirao do Portiño (A Coruña) ao supoñer un perigo 

para a veciñanza.” 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Deputada do G.P. do BNG 

Rosana Pérez Fernández 

Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 31/07/2023 11:12:03 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 31/07/2023 11:12:11 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

dos deputados Daniel Pérez López, Luis Bará Torres e Paulo Ríos Santomé, ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de 

lei para debate na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A construción da estrada AC-418, Carballo-Malpica supuxo un necesario e 

demandado avance na mellora das comunicacións por estrada na comarca de 

Bergantiños, mellorando a seguridade na circulación de vehículos ao tempo que se 

acortaba os tempos dos desprazamentos entre diferentes núcleos de poboación.  

A nova vía levou aparellada unha redución de vehículos lixeiros e pesados pola 

AC-414, mais esta estrada segue a contar cunha intensidade circulatoria considerable, 

sendo empregada (como é lóxico) pola veciñanza ao longo de todo o ano, e 

incrementándose o seu uso na época estival para acceder locais e visitantes ás zonas de 

ocio e praias existentes na contorna. Tamén segue a contar con tránsito de tráfico 

pesado, ao empregarse por empresas locais para o transporte das mercadorías e materia 

prima que xera a súa activade. 

A falta de actuacións por parte da administración competente (que non é outra  

que a Xunta de Galiza) de cara a manter unha condicións adecuadas para a circulación 

foi causa mediata da aparición de infindas fochancas, froito, precisamente do uso que 

aínda mantén a vía e das inclemencias meteorolóxicas.  
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Unha situación que foi denunciada de xeito reiterado pola veciñanza e polo 

propio concello de Carballo, xa que o alto deterioro da capa de rodaxe supón un risco 

para a propia condución así como para os peóns. Nomeadamente, nos treitos do núcleo 

de Xoane da Estrada e Cances Grande.  

Veciñanza e administración local coinciden no imprescindible de que o 

organismo titular desta estrada proceda a arranxar a vía, levando a cabo actuacións  

necesarias e as labores de mantemento e conservación oportunas (que non se efectuaron 

en anos), para así evitar o perigo que supón o actual estado da mesma para vehículos e 

para que o tránsito de peóns. 

O propio Concello de Carballo tenlle comunicado á Consellería de 

Infraestruturas o seu compromiso de asinar un convenio para executar esa actuación. 

Unha actuación  que debe ser integral , incluíndo as obras de mellora e mantemento da 

vía,  así como a extensión de sendas peonís e carrís bici, como se ten realizado pola 

Consellería noutras zonas da comarca, que garantirían seguridade de peóns e ciclistas. 

Compromiso extensivo a que, unha vez realizadas esas obras pola 

administración competente, coa cofinanciación en porcentaxe que estableza o convenio 

para Consellería e Concello, sería este o que aceptaría a entrega das obras para que eses 

tramos da AC-414 pasen a ser de titularidade municipal.  

Porén, a Consellaría a día de hoxe non realizou actuación algunha nestes tramos, 

alegando que carecer de funcionalidade na rede autonómica de estradas, e condicionado 

calquera investimento na vía (e circunscrito exclusivamente á rehabilitación da capa de 

rodaxe) a que o Concello de Carballo asuma o cambio de titularidade a favor da 

entidade local unha vez realizada a mellora do firme. 
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O proceder da Xunta de Galiza (titular desta vía), despois de anos sen actuación 

algunha na mesma, cunha proposta absolutamente inconcreta desde o punto de vista 

técnico e de mínimos (ao excluír as melloras necesarias para a seguridade de peóns e 

bicicletas), é claramente inxusto para o Concello de Carballo no seu conxunto e 

nomeadamente para a veciñanza de Cances e Xoane. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate na Comisión 2ª: 

“O Parlamento galego insta a Xunta de Galiza a: 

1. Arranxar de xeito conveniente e inmediato a estrada AC-414, nomeadamente 

os treitos dos núcleos de Xoane da Estrada e Cances Grande, para garantir que a 

circulación de vehículos e peóns se faga en condicións de seguridade.  

2. En calquera caso, adoptar unha actitude proactiva para acadar que se asine un 

convenio co Concello de Carballo, para que: 

- Polo organismo competente e titular da vía as se acometan as actuacións 

necesarias nestes dous tramos (coa porcentaxe de cofinanciación que se acorde) que 

garanta a seguridade de vehículos e peóns. 

- Con posterioridade á realización das obras, a administración local asuma a 

titularidade destes tramos.” 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
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Asdo.: Daniel Pérez López 

Paulo Ríos Santomé  

Deputados do G.P. do BNG 

Luis Bará Torres 

Portavoz s. do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 31/07/2023 12:19:44 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 31/07/2023 12:19:57 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 31/07/2023 12:20:07 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Carmen Aira Díaz, Olalla Rodil Fernández e Cristina Fernández 

Davila, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Proposición non de lei para o seu debate na Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Dende hai anos o rural vén sufrindo unha perda continuada de Servizos que se 

acompaña tamén cunha perda continuada de poboación de modo que este peixe 

mordendo a cola é o que caracteriza o rural como problema e non como o oportunidade.   

O ensino público  no rural é unha oportunidade para as nenas e nenos que 

habitan nel por moitas cuestións, algunha delas é a proximidade á súa vivenda e ao 

medio rural,  aulas cun número de alumnas e alumnos que permite unha ensinanza 

persoalizada e de calidade. Nin que dicir ten que as nosas nenas e nenos tamén son unha 

oportunidade para o rural. 

En cambio, as políticas educativas van na liña de outras políticas para o rural 

non dan cumprida satisfacción ás necesidades do alumnado do rural. Ano tras ano as 

anpas e as equipas directivas libran unha loita a brazo partido para que Educación lles 

envíe o profesorado coa especialidade que precisan, e non sempre acontece así. 

Non hai para o ensino rural unha planificación global plurianual para o medio e 

longo prazo, polo que cada ano nos distintos centros de ensino sofren carencias ou non 

dependendo de decisións das autoridades educativas levadas a cabo por criterios que a 
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propia comunidade educativa descoñece e dá como resultado que o alumnado infantil de 

primaria non recibe educación especializada en materias que son fundamentais para o 

seu desenvolvemento futuro en igualdade de condicións con alumnado doutros lugares 

urbanizados. 

Tampouco estas criaturas e as súas familias sofren pola falta de sensibilidade da 

consellería de mobilidade e infraestruturas á hora de deseñar e adaptar as paradas do 

transporte integrado, o cal o fai inoperativo en moitas ocasións, recaendo sobre as as nai 

e pai a obriga de transportar ás súas e seus fillos ao colexio. 

 O ensino do rural precisa e  merece atención para non perder calidade e poder 

dotar de ensino especializado con profesorado estable para as nenas e nenos de infantil, 

pero tamén  en idiomas, en música, en educación física, etc. Tamén as crianzas que 

precisan apoio na aprendizaxe deben ter profesionais especializados nesta educación 

especial. 

O manifestado nesta exposición de motivos denota que máis alá de casos 

puntuais que se dan un ano nun centro e ó seguinte noutro, hai un problema global no 

ensino rural que se pode achacar a moitas cuestións pero unha delas fundamental é  

entender o rural dende un punto de vista cuantitativo e non cualitativo, o cal o pon en 

clara desvantaxe, polo que debemos cambiar esta visión. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate na Comisión 4ª: 

“O Parlamento galego insta a Xunta a: 
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-Realizar un amplo estudo da realidade actual do ensino no rural da provincia de 

Lugo co fin de construír un Plan amplo, específico  e plurianual que permita facerlle 

fronte ás necesidades que se detecten dende un punto de vista cualitativo. 

-Establecer dentro do plan específico unha planificación de ensinanza 

especializada adecuada para que os centros de ensino da montaña lucense teñan unha 

educación primaria especializada que garanta unha educación en igualdade para as 

crianzas. 

-Fixar obxectivos claros a cumprir a medio e longo prazo en base a criterios 

cualitativos e contando activamente coa comunidade educativa. 

-Englobar a educación pública dentro das políticas para manter a pervivencia da 

montaña lucense usándoa como un  elemento prioritario na fixación da poboación a 

medio e longo prazo. 

-Garantir unhas condicións laborais para o profesorado que exerce nos centros 

do rural de modo que permita o seu arraigo profesional a medio prazo.” 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz  

Cristina Fernández Davila  

Deputadas do G.P. do BNG 

Olalla Rodil Fernández 

Portavoz s. do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Carmen Aira Díaz e Cristina Fernández Davila, ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de lei para o seu 

debate na Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No noso pais podemos dicir que contamos con diversos rurais, un deles pódese 

definir como o de aqueles concellos que están entre 1000 e 2000 habitantes nun 

territorio cunha baixa densidade de poboación e poucas posibilidades de desenvolver 

actividades económicas competitivas. Falta definir os distintos tipos de rural para poñer 

as súas características e realidades á vista dende unha consideración cualitativa, e non só 

cuantitativa, para poder intervir do xeito adecuado para procurar unha vida digna para 

os seus e as súas habitantes. 

O ensino público no rural é un servizo básico que fai unha parte prioritaria para 

o mantemento do tecido socioeconómico, é por tanto parte fundamental para a fixación 

de poboación presente e futura. Non seren capaces de establecer un plan específico 

plurianual supón que as familias prantexen habitar noutras zonas máis urbanas con máis 

servizos, ou ben leven ás súas crianzas a estes lugares o cal provoca que as criaturas se 

desarraiguen do seu lugar de nacemento, empobrecendo de antemán o rural do futuro. 

Desta volta son as anpas do Colexio Ricardo Gasset do Incio e do Colexio 

Outeiro da Pobra de Brollón as que denuncian a falta de profesorado e a falta de apoio 

ao alumnado máis vulnerable, mentres a Consellería de Cultura, educación e 
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universidade a través das súas xefaturas territoriais “negocia” que especialistas mandan, 

se chegan a mandalos, a estes colexios. 

Partimos de colexios, os da montaña lucense, que levan anos sufrindo recortes, 

soportando agrupamentos e  debemos ter en consideracións que as súas nenas e nenos 

teñen os mesmos dereitos que calquera nena ou neno galego a un ensino de calidade  e 

que ademais son o futuro do país. 

O alumnado destes colexios  sempre está en desvantaxe e lonxe da igualdade de 

oportunidades  con outras nenas e nenos que viven noutras zonas simplemente porque 

se implantan políticas dende un punto de vista meramente cuantitativo e economicista. 

No caso do colexio do Incio a situación que queda é esta; contan con  3 alumnos 

con Necesidades Especiais e 4 que precisan apoio educativo, dende a xefatura territorial 

ofreceuselles un/unha especialista en Pedagoxía Terapéutica  a media xornada ( isto son 

12,5 horas á semana) e xa só cada alumno ou alumna con Necesidades Especiais ten 

prescritas 5 horas a semana, polo que as contas non dan mal ou non dan en absoluto. 

No caso do colexio da Pobra de Brollón actualmente contan con  tres clases  en 

primaria que pasan a dúas, sufrindo a perda da especialista en Pedagoxía Terapéutica  e 

ofrécenlles compartila con 8 nenos e nenas que precisan apoio. 

Debemos deixar constancia de que problemas deste tipo hai en moitos máis 

concellos e son sufridas por outras comunidades educativas, outra cousa é que decidan 

manifestar publicamente a súa queixa ou a súa reivindicación de melloras. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate na Comisión 4ª: 
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“O Parlamento galego insta a Xunta a: 

1. Establecer unha planificación específica para o rural de provincia de Lugo 

despois de facer un estudo das necesidades educativas do alumnado dos centros 

escolares deste entorno. 

2. Outorgarlle a este análise  un enfoque plurianual e cualitativo. 

3. Facer una avaliación cualitativa das necesidades destes dous centros no Incio 

e na Pobra do Brollón. 

4. Ter en consideración de xeito específico ao alumnado con necesidades 

especiais sen desatender a oferta formativa especializada. 

5. Contar coa comunidade educativa destes dous centros ou calquera outros que 

teñan problemáticas similares.” 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz  

Cristina Fernández Davila  

Deputadas do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 01/08/2023 09:47:05 

 

Cristina Fernández Davila na data 01/08/2023 09:47:11 

 

Ana Pontón Mondelo na data 01/08/2023 09:47:19 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e do seu deputado, Leticia Gallego Sanromán, Patricia Otero 

Rodríguez e Eduardo Ojea Árias, a través do portavoz e ao abeiro do 

disposto no artigo 160 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa mesa a 

seguinte proposición non de lei para o seu debate na Comisión 2ª. 

 

A ruta de autobús interurbano Vigo-Baiona transporta viaxeiros  de pé en 

determinados vehículos da liña. Esta decisión por parte da Administración 

autonómica non ten precedentes, permitindo que determinados autobuses 

transporten un máximo de 30 pasaxeiros no percorrido desta liña. 

 

Segundo a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade garantirá que esta 

medida non afecte á seguridade das persoas usuarias, xa que os autobuses 

con viaxeiros e viaxeiras de pé non poden circular a máis de 80 quilómetros por 

hora en autoestradas e a máis de 50 en vías interurbanas. Fontes oficiais 

aconsellan que toda a frota dispón dun seguro para os viaxeiros que cubriría os 

danos ocasionados en caso de accidente por caída durante a viaxe ou por 

outros motivos. 

 

Moitos usuarios e usuarias quéixanse porque ir de pé nestes vehículos non lles 

dá seguridade. Non teñen suficientes elementos de suxeición para ir con 

estabilidade, ademais de ser unha distancia moi longa para ir de pé as persoas 

maiores. A  solución que ten que poñer a Administración autonómica é reforzar 

as liñas, non que as persoas usuarias desta liña viaxen de pé. 

 

No ano 2022 e no ano 2021 este grupo parlamentario, xa solicitou reforzar esta 

liña de autobuses debido ao incremento de viaxeiros e viaxeiras durante todo o 

ano, sendo na temporada estival cando  é practicamente imposible viaxar en 
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autobús na liña Vigo-Baiona por estar ocupadas todas a súas prazas. A 

contestación formulada pola Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, foi a 

seguinte: “O Plan de Transporte Público de Galicia garante estándares de 

calidade no que se refire, entre outros ámbitos, á limpeza ou ao cumprimento 

dos horarios. Estándares de calidade que lle son esixidos a todas as empresas 

concesionarias e cuxo cumprimento é obxecto de seguimento por parte da 

Dirección Xeral de Mobilidade”. 

 

As melloras anunciadas unha e outra vez pola Xunta de Galicia non se están a 

cumprir. As persoas usuarias da ruta Vigo – Baiona quéixanse continuamente 

de que non se cumpren os horarios, fundamentalmente na época estival, non 

se reduciu o tempo e a maiores quedan nas paradas moitas persoas usuarias 

porque os vehículos  non paran ao estar completo o seu aforo. 

 

Por iso, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta a seguinte 

proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta o Goberno galego a: 

 

1º. Facer cumprir os horarios estipulados coa empresa concesionaria de 

autobuses da liña Vigo- Baiona, fundamentalmente na época estival, e tamén 

ao longo do ano. 

 

2º. Reforzar esta liña nas horas puntas para que ningunha persoa usuaria 

quede sen poder utilizar este servizo público de transporte 

 

Parlamento de Galicia, 31 de xullo de 2023 
 

 

Asinado dixitalmente por: 
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María Leticia Gallego Sanromán na data 31/07/2023 11:32:47 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 31/07/2023 11:32:59 

 

Eduardo Ojea Arias na data 31/07/2023 11:33:15 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado 

Cores, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Proposición non de lei para debate na Comisión 5ª, sobre o impulso dunha estratexia 

de envellecemento saudable e as medidas que debe adoptar a Xunta de Galiza ao 

respecto. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Desde 2020 a Xunta de Galiza non conta nin sequera cunha Estratexia de 

envellencemento activo ou saudable logo de que finalizase a aprobada para o período 

2016-2020. 

Como ten sinalado en diversas ocasións o G.P. do Bloque Nacionalista Galego,  

impulsar políticas encamiñadas a mellorar os hábitos, costumes e estilos de vida da 

poboación e máis especialmente das e dos maiores, é unha cuestión fundamental á hora 

de previr situacións de dependencia e o deterioro, acelerado, tanto fisico como cognitivo 

da poboación. Ademais, supón dar cumprimento ás recomendacións fixadas pola 

Organización Mundial da Saúde (OMS) para a década 2021-2030. 

Neste senso, cos últimos datos publicados na Enquisa Europea de Saúde (2020), 

o 62% da poboación entre 15 e 69 anos recoñece non facer ningún tipo de exercicio 

físico no seu tempo de lecer entre semana. 
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A actividade física, adaptada, é fundamental en calquera etapa da nosa vida, 

porén, aínda o é máis a medida que imos envellecendo pois dela depende en moitos 

casos o mantemento da autonomía persoal e da independencia da persoa mais tamén o 

seu estado de ánimo. 

Por esta razón, é unha responsabilidade dos poderes públicos promover non só 

hábitos de vida saudables senón un envellecemento activo e para iso é fundamental 

crear ferramentas que o permitan. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate na Comisión 5ª: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza a impulsar a creación dun Servizo de 

orientación e promoción da actividade física (SOPAF) coordinado entre a Consellaría 

de Sanidade, a Secretaría Xeral para o Deporte, a Consellaría de Política Social, a 

Fegamp e as Deputacións Provinciais. Este servizo terá un carácter local/comarcal e 

dirixirase, preferentemente, a poboación maior de 65 anos cunha vida sedentaria que, 

por prescrición médica, dos servizos sociais ou por propia vontade, queiran mellorar a 

súa saúde e condición física.” 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores  

Iria Carreira Pazos  
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Deputadas do G.P. do BNG 

Olalla Rodil Fernández 

Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 01/08/2023 13:10:07 

 

Iria Carreira Pazos na data 01/08/2023 13:10:20 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 01/08/2023 13:10:31 
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Á Mesa do Parlamento 
  
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
dos deputados Cristina Sanz Arias, Moisés Rodríguez Pérez, José Antonio Armada 
Pérez, Moisés Blanco Paradelo, Ana Belén García Vidal, Adrián Pardo López, e 
Borja Verea Fraiz ao abeiro do disposto no artigo 160 e concordantes do Regulamento 
da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte proposición non de lei na Comisión 
6º, de Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 
 
Exposición de motivos 
 
Nun momento de carestía enerxética acentuado pola crise derivada da guerra en 
Ucraína, a Xunta de Galicia está a promover a convivencia co desenvolvemento eólico, 
xa que por un lado é unha enerxía limpa e renovable, indispensable para loitar contra o 
cambio climático, e por outro lado é o modo máis adecuado para ofrecer un acceso á 
enerxía a prezos competitivos. 
 
Desde a liberalización do sector a raíz da lei do sector eléctrico do ano 2013, o 
Goberno galego vén de promover numerosas medidas de simplificación e axilización 
administrativa, ademais doutras encamiñadas a conseguir unha ordenación do sector. 
Entre as primeiras, podemos citar a da tramitación conxunta da autorización 
administrativa previa e da autorización administrativa de construción dos parques 
eólicos desde outubro de 2017, e para o resto de instalacións de produción, distribución 
e transporte de enerxía eléctrica competencia da Comunidade Autónoma de Galicia 
desde a lei de reactivación económica de febreiro de 2021. 
 
Entre as segundas, podemos citar a existencia dun Rexistro Eólico de Galicia, que 
desde trala liberalización do sector e desde o ano 2017 recolle a situación cartográfica 
de todos os parques eólicos en funcionamento, autorizados ou en tramitación 
administrativa no territorio da Comunidade Autónoma de Galicia. Así, este Rexistro 
Eólico de Galicia constituíuse coa finalidade de ser unha ferramenta electrónica de 
acceso e consulta pública. De igual xeito, establécese desde entón a obriga de que as 
solicitudes de parques non poderán solaparse, no momento da solicitude, con ningún 
parque eólico en explotación, autorizado pendente de construción ou en fase de 
tramitación administrativa, agás que exista un acordo entre os titulares dos parques 
eólicos afectados. 
 
Outra medida para garantir o desenvolvemento ordenado do sector, é a relativa á 
exixencia de que para admitir a trámite un parque exíxese que conte con permiso de 
acceso e conexión á rede de transporte e distribución, exixencia incluída na Lei 9/2021, 
do 25 de febreiro, de simplificación administrativa e de apoio á reactivación económica 
de Galicia. 
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Esta exixencia permite que unicamente se podan admitir a trámite proxectos cunha 
maior viabilidade fronte a outros proxectos que ocupan o territorio impedindo o 
desenvolvemento de proxectos que teñen autorizada a evacuación á rede.  
 
Fronte a estas medidas, ata o de agora, a Administración Xeral do Estado non ten 
ningún rexistro eólico, permite que os parques se solapen uns cos outros, e ata o ano 
pasado tramitaba de xeito separado as autorizacións administrativas previa e de 
construción e non exixía que os parques eólicos conten con permiso de acceso e 
conexión para tramitalos. 
 
Pero como sempre dicimos, o Goberno estatal, nos últimos anos, acertou sempre que 
nos copiaba. Así, o Real Decreto-lei 20/2022 adopta a medida de que para futuros 
proxectos se tramiten conxuntamente as autorizacións administrativas previa e de 
construción, e suspende as tramitacións daqueles proxectos que, pretendendo evacuar 
en nós de concurso, aínda non dispoñan de permisos de acceso e conexión. Porén, a 
tramitación conxunta das autorizacións administrativas previa e de construción 
unicamente se adopta como unha medida con carácter transitorio ata finais de 2024. 
 
Por todo o exposto, as deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular 
presentamos a seguinte proposición non de lei en Comisión. 
 
“O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia dirixirse ao  Goberno de España a: 
 

1. Adoptar medidas, como a tramitación conxunta das autorizacións administrativa 
previa e de construción máis alá de 2024, exixir que os proxectos conten con 
permiso de acceso e conexión, ou prohibir xa no momento inicial o solapamento 
de proxectos, que garantan unha tramitación ordenada do sector eólico. 
 

2. Coordinar as súas actuacións coa administración autonómica en prol dun 
desenvolvemento racional dos proxectos renovables e evitando a especulación 
de proxectos.” 

 
 

 
Santiago de Compostela, 1 agosto  de 2023 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pedro Puy Fraga na data 01/08/2023 13:42:22 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-IP

aC
LU

H
O

u-
5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

206248

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-IPaCLUHOu-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

 
Cristina Sanz Arias na data 01/08/2023 13:42:39 

 
Rodríguez Pérez, Moisés na data 01/08/2023 13:42:53 

 
José Antonio Armada Pérez na data 01/08/2023 13:43:04 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 01/08/2023 13:43:25 

 
Pardo López, Adrián na data 01/08/2023 13:43:36 

 
Borja Verea Fraiz na data 01/08/2023 13:43:45 

 
Ana Belén García Vidal na data 01/08/2023 13:44:14 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-IP

aC
LU

H
O

u-
5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

206249

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-IPaCLUHOu-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
dos deputados Paula Prado del Río, María Sol Díaz Mouteira, María Felisa 
Rodríguez Carrera, Ana Belén García Vidal, José Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López e Katherinie Varela Fernández ao abeiro do disposto no artigo 160 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
proposición non de lei na Comisión 1º, Institucional, Administración Xeral, 
Xustiza e Interior 
 
 
Exposición de motivos 
 
A reorientación dos sectores público e privado cara unha maior aplicación e uso das 
tecnoloxías emerxentes, converteuse nun dos grandes retos do S. XXI. Deste xeito, 
boa parte das institucións dedican hoxe numerosos esforzos para acadar unha 
progresiva adaptación a estes novos sistemas, que tamén convidan a un necesario 
cambio cultural na forma de desempeñar as distintas labores propias do día a día da 
administración. 
 
Dentro do ámbito da Xustiza, a dixitalización é tamén unha das prioridades, pola cal se 
pretende avanzar cara unha importante redución no uso do papel e unha mellor 
dotación dos medios dos que dispón a Administración para a celebración dos actos e 
trámites que lle son da súa competencia. 
 
Nesa progresiva implantación das novas tecnoloxías, o axuste e a adaptación das 
salas de vistas para o emprego de medios dixitais, adquire un importante papel na 
tramitación dos actos xurídicos, converténdose nunha parte fundamental deste proceso 
para o que a Xunta conta cun orzamento de 43 millóns de euros. 
 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan a seguinte proposición non de 
lei en Comisión: 
 

“O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a proceder á dixitalización de 
todas as salas de vistas dos xulgados galegos durante o presente ano 2023” 
 

 
Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa da 

deputada Carmen Aira Díaz e dos deputados Xosé Luis Rivas Cruz e Diego 

Lourenzo Moura, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Proposición non de lei para debate na Comisión 7ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Durante innumerábeis lexislaturas rexistráronse e defendéronse neste 

Parlamento multitude de iniciativas aludindo ao regadío do Val de Lemos, 

desgrazadamente non serviron para mellorar a situación do regadío, nin as capacidades 

produtivas deste Val. Varios miles de hectáreas de terras produtivas que se encontran 

neste momento nun estado xeneralizado de abandono, forestadas e cun despilfarro de 

auga no entorno dos canais principais e secundarios que as están deteriorando por 

exceso, de feito están asolagadas de xeito continuado, mentres outras non producen por 

defecto de regadío. 

Vense afectadas zonas potencialmente produtivas ou máis produtivas dos 

concellos da Pobra do Brollón, Bóveda ou Monforte, a outros concellos do Val  non 

chega o regadío. 

A infraestrutura  do regadío está absolutamente deteriorada, cuestión 

perfectamente coñecida pola Confederación Hidrográfica, as perdas de milleiros de 

litros de auga  forma auténticos regatos nos que a auga se perde xa que non regan 

terreos produtivos. A maleza ocupa unha parte importante en torno a estas canalizacións 

de auga, o que denota unha flagrante falta de mantemento. Os peches das saídas da 

canles están deteriorados, estando a súa apertura ou peche ao alcance de calquera persoa 
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que queira verter esta auga, fóra do seu curso. Sinalamos que algún dos canais 

principais que discorren paralelos ás pistas nin contan con sinalización ou advertencia 

de perigo nin con valados que protexan que algún vehículo se precipite ao seu interior, 

estando a maioría delas nun moi mal estado. 

Pódese comprobar como a transcurso do río despois da presa de Vilasouto está 

completamente cheo de toros de árbores que atrancan o río e incluso a presa de regadío 

do “azud” de Barxa. 

Todo isto indica que a confederación hidrográfica só ten cun mantemento 

adecuado a área recreativa que evidentemente é o que máis se ve do encoro de 

Vilasouto, pero dende logo non xustifica a súa construción no fin dos anos 60. 

É impensable nesta época do cambio climático, de secas pertinaces, e de futura 

escaseza de auga non é xustificable que a confederación permita km de camiños 

anegados de auga,  a zona de regadío chea de maleza e arboredo,  o territorio 

desperdiciado, a auga tirada mentres o río Mao por baixo da presa está morto para nada. 

Desgrazadamente a herdanza do franquismo relativa aos encoros é moito peor 

nesta época de democracia que o feito mesmo de construílos. 

É imprescindible neste momento de carestía de cereais de consumo humano e 

animal pola seca extrema na meseta castellana e noutros territorios do estado, que se 

tomen responsabilidades políticas inmediatas para botar man deste regadío para 

optimizar a produtividade das hectáreas regables. 

Nin que dicir ten que unha das primeiras cuestións que hai que resolver é a 

situación da comunidade de regantes do Val, para o que a Confederación debe 

conxuntamente co goberno da Xunta actualizar o censo de regantes, renegociar as 

condicións e cotas de pago e condonar a débeda acumulada simplemente porque 
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ningunha das administracións foi dilixente dando garantía xurídica a esta comunidade 

de regantes. 

O goberno da Xunta non pode permanecer impasíbel mentres se está cometendo 

un profundo atentado medioambiental coa auga do río Mao mentres non posibilita a 

produción alimentar de 5000 hectáreas que agora mesmo na súa maioría son 

improdutivas. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate na Comisión 7ª: 

“O Parlamento galego insta a Xunta de Galiza a: 

-Negociar coa Confederación Hidrográfica unha saída para a comunidade de 

regantes do regadío do Val de Lemos que condone a súa débeda. 

-Instar á dita CHMS á reparación das infraestruturas de regadío de xeito 

inmediato. 

-Supervisar o estado das zonas de dominio do regadío para exixir da CHMS a 

limpeza  do entorno das canles de regadío e do propio curso do río se procede. 

-Poñer a producir a totalidade das hectáreas programadas inicialmente no Val de 

Lemos con axudas para a deforestación, limpeza e posta a punta dos territorios 

destinados á produción agraria.” 

 

Santiago de Compostela, 3 de agosto de 2023 
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Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Diego Lourenzo Moura 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa da 

deputada Alexandra Fernández Gómez e dos deputados Luis Bará Torres e Paulo 

Ríos Santomé, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Proposición non de lei para debate na Comisión 2ª, sobre a necesidade de recuperar o 

servizo do IGVS de atención presencial, asesoramento e tramitación para o depósito de 

fianzas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A Lei de arrendamentos urbanos, Lei 29/1994, do 11 de novembro, estableceu 

no seu artigo 36º a obrigatoriedade da prestación de fianza nos alugueres de vivenda e 

nos alugueres para uso distinto do de vivenda. Así mesmo, a Lei 18/2008, do 29 de 

decembro, de vivenda de Galicia, regula, pola súa parte, na sección segunda do capítulo 

III do seu título IV o depósito das fianzas dos arrendamentos de vivendas e de 

subministracións a estas, e establece a obriga de realizar o depósito no Instituto Galego 

da Vivenda e Solo. 

Ademais o DECRETO 42/2011, do 3 de marzo, polo que se establece o 

procedemento para o depósito das fianzas dos arrendamentos relativos a predios 

urbanos no ámbito da Comunidade Autónoma de Galicia, regula esta obriga de depósito 

de fianzas e a actividade inspectora.  

Até o momento actual os arrendatarios que se vían na obriga de facer o depósito 

da fianza perante o IGVS contaban coa posibilidade de acudir ás oficinas do IGVS e, 
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coa colaboración do persoal funcionario, contar co asesoramento e axuda necesaria para 

tramitar in situ o depósito.  

Porén, a Xunta de Galiza vén de emitir unha orde para eliminar este servizo, de 

forma que agora apenas se pode realizar o trámite vía telemática ou entregando vía 

Rexistro Administrativo a solicitude completa xunto con toda a documentación que se 

esixe. Desta forma elimínase o asesoramento para a tramitación destas obrigas.  

Se antes calquera arrendatario podía acudir ao IGVS para depositar a fianza e 

marchaba co trámite feito, agora apenas reciben un formulario complexo que eles 

mesmos teñen que cubrir e encargarse de rexistrar.  

O recorte deste servizo profundiza aínda máis na brecha dixital, xa que pretende 

eliminar servizos presenciais que a propia Administración Pública presentaba. Hai que 

ter en conta que moitos dos arrendatarios son persoas maiores que teñen dificultades 

para realizar os trámites por vía telemática.  

Por outra parte, tendo en conta que é unha obriga o depósito e que estas fianzas 

supoñen unha fonte de financiación para o propio IGVS para a creación de vivenda 

pública, resulta incomprensible que sexa o propio IGVS quen dificulte o cumprimento 

da normativa aos arrendatarios.  

No ano 2022 o número total de fianzas depositadas alcanzou máis de 35.000 

solicitudes, polo que estamos a falar dunha afectación importante co recorte deste 

servizo. Estas persoas vense na práctica obrigadas a acudir a asesorías e xestorías 

privadas polas dificultades á hora de realizar o trámite.  
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Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate na Comisión 2ª: 

“O Parlamento de Galiza insta a Xunta de Galiza a recuperar o servizo de 

atención presencial, asesoramento e tramitación para o depósito de fianzas do IGVS, tal 

e como viña sendo habitual até o momento.” 

 

Santiago de Compostela, 3 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé  

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

Luis Bará Torres 

Portavoz s. do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 03/08/2023 09:39:13 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e do seu deputado, Noelia Otero Lago, Martín Seco García e Noa 

Díaz Varela, a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 do 

Regulamento da Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte proposición 

non e lei para o seu debate na Comisión 4ª. 

 

Nos últimos días familias do CEIP Otero Pedrayo da Laracha manifestáronse  

polo recorte de profesorado no centro. Un centro que reclamou para poder 

ofrecer unha educación en termos de calidade e igualdade ao alumnado con 

necesidades un ou unha profesional de Pedagoxía Terapéutica e outro de 

Audición e Linguaxe, así como un ou unha mestre de Educación Infantil. A 

pesar das demandas do centro, a Consellería de Educación non só non 

atendeu estás necesidades, senón que comunicou un recorte de profesorado 

con respecto ao pasado curso. En concreto, a supresión de dous mestres de 

Educación Infantil e dúas prazas itinerantes de PT e Ao, todo isto a pesar de 

que segundo o centro aumenta o alumnado con necesidades para o curso 

2023/2024. Neste concello, tamén existe malestar nas familias do IES Agra de 

Leborís, que con máis alumnado tamén sofre os recortes da Consellería.  

 

Por iso, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta a seguinte 

proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta o Goberno galego a reverter os recortes de 

docentes e reforzar e atender as necesidades de profesorado especialista e 

infantil do CEIP Otero Pedrayo este curso 2023/2024. 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023 
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Noelia Otero Lago na data 01/08/2023 14:03:05 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e do seu deputado, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, María 

Leticia Gallego Sanromán e Gonzalo Caballero Miguez, a través do 

portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 do Regulamento da Cámara, 

presenta ante esa mesa a seguinte proposición non de lei para o seu debate 

na Comisión 3ª. 

 

O Consello de Contas é un órgano estatutario creado pola Lei 6/1985, do 24 de 

xuño, do Consello de Contas, como órgano de control externo da Comunidade 

Autónoma galega. Esta lei foi reformada pola Lei 8/2015, coa finalidade de 

reforzar as súas competencias, a súa independencia e a súa propia eficiencia e 

capacidade de cooperación con outras institucións.  

 

Na propia exposición de motivos da Lei 8/2015, do 7 de agosto, de reforma da 

Lei 6/1985, e do texto refundido da Lei de réxime financeiro e orzamentario de 

Galicia, aprobado polo Decreto lexislativo 1/1999, do 7 de outubro, para a 

prevención da corrupción, establecese que “O Consello de Contas de Galicia, o 

órgano de control e fiscalización externo das contas do sector público 

autonómico galego, ocupa unha posición especialmente relevante no tecido 

institucional da Comunidade Autónoma. Creado no propio Estatuto de 

autonomía de Galicia, no seu artigo 53.2, desenvolvido por unha das primeiras 

leis da Comunidade Autónoma (a Lei 6/1985, do 24 de xuño, do Consello de 

Contas, reformada pola Lei 4/1986), desde que o Consello de Contas se puxo 

en marcha no ano 1991 ten gañado o merecido recoñecemento da sociedade 

galega pola súa continuada contribución, a través dos sucesivos informes 

presentados ao Parlamento, á mellora da xestión dos recursos públicos 

administrados polo sector público autonómico”.  
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E no artigo primeiro, modificase o punto 1 do artigo 1 da Lei 6/1985, do 24 de 

xuño, do Consello de Contas, que queda redactado como segue: “O Consello 

de Contas, como órgano de fiscalización externa das contas e da xestión 

económico-financeira e contable, exercerá a súa función en relación coa 

execución dos programas de ingresos e gastos do sector público da 

Comunidade Autónoma e asesorará o Parlamento de Galicia en materia 

económico financeira”, de xeito que o Consello de Contas, de acordo co artigo 

53 do Estatuto de Autonomía de Galicia, debe ofrecer ao Parlamento unha 

opinión sobre os estados financeiros da Comunidade que lle permita 

pronunciarse sobre a súa aprobación emitindo unha opinión sobre a integridade 

e fiabilidade das contas presentadas e sobre a situación económica da 

administración autonómica, cumprindo con tres obxectivos: verificar se a 

información rendida é completa e permite trasladar ao Parlamento unha opinión 

fiable; determinar se as contas reflicten razoablemente a imaxe fiel do 

patrimonio, dos resultados e da liquidación do orzamento e ofrecer a 

información necesaria para interpretar correctamente a situación financeira da 

administración. 

 

O 28 de xullo deste ano tiveron entrada neste Parlamento a memoria anual de 

actividades do Consello de Contas de Galicia e as contas correspondentes ao 

ano 2022 da institución, así como 9 Informes de Fiscalización entre os que se 

inclúe o informe de fiscalización da Conta Xeral da Comunidade Autónoma 

correspondente a 2021.  

 

No dito Informe de Fiscalización correspondente á Conta Xeral da Comunidade 

Autónoma para 2021 o Consello de Contas volve a poñer de manifesto unha 

serie de irregularidades na presentación das contas e na información facilitada 

que limitan o alcance do informe e presentan un número importante de 

incorreccións que se reiteran, na súa maioría, ano tras ano, polo que a maioría 
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das recomendacións formuladas son idénticas ás feitas en exercicios anteriores 

e que seguen a estar pendentes de aplicación. 

 

O feito de non aplicar as recomendacións feitas polo órgano fiscalizador supón 

un incumprimento grave co compromiso de transparencia, limitando a 

responsabilidade encomendada ao Consello de ofrecer ao Parlamento de 

Galicia unha opinión sobre os estados financeiros da Comunidade que lle 

permita pronunciarse sobre a súa aprobación.  

 

Ante esta situación, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia presenta 

a seguinte proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta o Goberno galego a aplicar as recomendación 

feitas polo Consello de Contas ano tras ano nos seus informes de fiscalización 

da Conta Xeral da Comunidade Autónoma e reiterados no informe 

correspondente ao  exercicio 2021, co fin de non limitar a responsabilidade 

encomendada ao Consello de ofrecer ao Parlamento de Galicia unha opinión 

sobre os estados financeiros da Comunidade que lle permita pronunciarse 

sobre a súa aprobación na conta correspondente ao exercicio 2021. 

 

 

Parlamento de Galicia, 2 de agosto de 2023 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 03/08/2023 11:50:06 

 

María Leticia Gallego Sanromán na data 03/08/2023 11:50:21 

 

Gonzalo Caballero Míguez  na data 03/08/2023 11:50:32 
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Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 03/08/2023 11:50:44 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila e Mercedes Queixas Zas, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Interpelación, sobre a situación das 

instalacións nos centros educativos de Ponteareas e a súa comarca. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

É de sobra coñecida pola Xefatura Territorial de Educación en Pontevedra, así 

como pola propia Consellería de Cultura, Educación, FP e Universidades, a situación na 

que se atopan as instalacións dos centros educativos en Ponteareas e Comarca do 

Condado-Paradanta. 

 O 90% dos centros educativos desta zona datan dos anos 50, 60 ou 70.  

Os máis antigos, as Escolas Unitarias das parroquias (CRA A Picaraña en 

Ponteareas ou o da Lagoa en Salvaterra), con máis de 60 anos, ainda sendo de pedra e 

cunha estrutura sólida, carecen do máis básico dos illamentos (nos solos, paredes, 

carpinterías exteriores, cubertas...). En moitas delas entra auga a través dos tellados cada 

vez que chove, e que ainda que puntualmente se fagan as pequenas reparacións por 

parte dos concellos, isto se solventa só cun cambio das cubertas para eliminar as 

filtracións e humidades que causan. 

Pero todos os edificios precisan destas obras de eficiencia enerxética que inclúen 

ademáis dos aspectos citados, o cambio a iluminación a LED e calefaccións con 

enerxías renovables e máis eficientes (EEI de Taboeza e Rubiós nas Neves, CEIP Nosa 
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Sra. Dos Remedios ou Fermín Bouza Brey en Ponteareas)…. Para mellorar a 

confortabilidade nunha comarca que ten climatoloxía moi adversa nos invernos. 

A estas obras, xa importantes en sí mesmas, habería que engadirlle melloras para 

dispoñer de instalacións das que agora carecen ou a reforma doutras como vestiarios, 

baños, salas de servizos específicos (audiovisuais, salón de actos… como o CPI de 

Mondariz, CEIP Ramiro Sabell ou IES Barral en Ponteareas), ou incluso ampliación de 

instalacións para dar cabida a todos os estudos ofertados como o IES Pedra da Auga. 

En Ponteareas tamén, aínda hai dous centros educativos nos que o alumnado non 

dispón de  ximnasio nin aula de psicomotricidade (CEIP Feliciano Barrera de Guláns e 

CEIP de Santiago de Oliveira, ámbolos dous situados no rural). Centros que carecen das 

instalacións axeitadas para poder ofertar comedor escolar, un dos servizos máis 

demandados polas familias para atender á conciliación. 

Como establece a lei educativa e tamén de Bases de Réxime Local, as 

competencias educativas lle son propias á Administración Autonómica e neste intre non 

se están a cumplir facendo como é habitual: botar balóns fóra e que sexan os concellos 

os que asuman gastos que non lles corresponde. 

A responsabilidade e competencia dos Concellos non vai máis alá da custodia e 

mantemento dos centros de infantil e Primaria. Ningunha obra nova, ou que requira 

reformas estructurais ou cambios nas instalacións corresponden á administración local. 

Nestes últimos anos non foron atendidos pola Xunta de Galicia peticións de 

obras como:  

- peches perimetrais nas escolas, 

- cubertas de patios de xogos de infantil, 
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- cambio de cubertas nos edificios escolares, 

- colocación de novos sistemas de calefacción máis eficaces, 

- Novas ventás e persianas para que non escape o pouco calor da escasa 

calefacción, 

- Illamento das paredes ou solos das escolas. 

- Novas edificacións para ampliar servizos que non existen actualmente. 

Polo tanto, hai numerosas reformas (que non mantemento) que son precisas 

acometer de xeito inmediato e outras que deben axustarse a unha planificación a medio 

e longo prazo a fin de poder conseguir incluso fondos europeos que permitan asumir 

todo o investimento necesario. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte interpelación: 

- Que criterio adopta a Consellería de Educación para decidir en que centros se 

realizan proxectos de eficiencia enerxética ou outras obras maiores? 

- Por que se leva décadas sen asumir as obras de construción dos ximnasios dos 

CEIP Feliciano Barrera de Guláns e CEIP de Santiago de Oliveira en Ponteareas? 

- Por que non asume a Consellería de Educación as obras que precisa os CRA do 

rural para que deixen de ter filtracións de auga e humidades producidas polas fendas en 

cubertas, paredes e solos? 
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- Cal é o tipo de planificación que realizan dende a UT da Xefatura Territorial de 

Educación en Pontevedra para ter en conta as obras que se precisan nos centros 

educativos e que criterios se usan para establecer prioridades? 

- En que situación está en concreto esta comarca? Cando está previsto solventar 

todas as deficiencias manifestadas polas direccións das escolas e institutos? 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila  

Mercedes Queixas Zas 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 31/07/2023 10:07:21 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 31/07/2023 10:07:24 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila e Mercedes Queixas Zas, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Interpelación, sobre a situación da 

atención á diversidade no ámbito educativo e o futuro dos equipos de orientación nos 

centros escolares. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Orde do 8 de setembro de 2021 que regula a atención á diversidade do 

alumnado dos centros docentes en Galicia, establece que a diversidade é unha realidade 

social e a resposta educativa a esa diversidade debe concretarse, entre outras medidas, 

na oferta de recursos e medidas educativas que contribúa  á participación de xeito 

autónomo, nunha sociedade democrática. 

Esta orde regula unha ferramenta básica para lograr os seus obxectivos, os 

Departamentos de Orientación dentro dos centros educativos, que serán os asesores do 

alumnado, profesorado e familias e atenderán a orientación como unha actuación 

profesional destinada a toda a comunidade educativa para conseguir unha inclusión 

efectiva de todo o alumnado, con independencia da súa diversidade. 

Pero hai unha parte imprescindible na orde que debe acompañar todo este 

traballo dos centros educativos, que son os recursos materiais e humanos e que 

desenvólvese no seu capítulo V, onde fai referencia a todas as persoas profesionais 

involucradas neste proceso. 
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 Estes últimos anos á comunidade educativa das Comarcas Condado e Paradanta 

(centros tan diversos como o CEIP Nosa Sra. Dos Remedios e o CEIP Fermín Bouza 

Brey en Ponteareas, ou o CEIP Nosa Sra. De Lourdes en Mondariz Balneario) 

manifestan o aumento considerable dos casos de alumnado con Necesidades Específicas 

de Apoio Educativo (no curso 2023-24, aproxim. o 30% do alumnado do centro será 

NEAE). Isto sempre conleva a petición por parte das direccións dos centros escolares de 

máis efectivos docentes e especializados nos departamentos de Orientación (Audición e 

Linguaxe, Pedagoxía Terapéutica, persoal aux. Coidador...), para manter a calidade 

educativa e unha atención axeitada para todo o alumnado, incluíndo as necesidades 

específicas e obxectivos marcados para o alumnado NEAE. 

Calquera alumno ou alumna NEAE precisa de máis de 2 horas á semana de 

atención específica para que ésta sexa de calidade e poidan avanzar a nivel educativo e 

integral. Cos efectivos de especialistas actuais dentro dos departamentos de Orientación, 

non é factible que esta premisa se cumpra. 

Ademáis, nos últimos cursos están matriculándose nos centros escolares 

alumnado de 3 anos con retrasos na linguaxe debido á exposición excesiva a tabletas e 

móbiles, os canguros dixitais. Igual que medra o número de alumnado TEA, como avala 

o Informe realizado este mesmo ano pola Confederación Autismo España, ou tratan a 

alumnado con sospeita de Dislexias en tanto non están debídamente diagnosticados, xa 

que non se derivan estes casos directamente a Neuroloxía.  

A comunidade educativa precisa unha maior implicación da Consellería con 

competencias en Educación para que asuma as súas funcións para garantir a todo o 

alumnado, para o NEAE tamén, unha atención educativa de calidade tendo en conta as 

características e capacidades de cada alumna e alumno. Para iso deben resolver a falta 

de recursos persoais nos equipos de Orientación en todas as súas especialidades. 
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Cuestión na que están de acordo a inmensa maioría dos CEIP e IES de Ponteareas e a 

Comarca Condado-Paradanta. 

Neste intre estes equipos están desbordados debido ao alto número de alumnado 

NEAE matriculado, cada un cunha atención individualizada e un programa 

personalizado e documentado. Isto orixina unha burocratización extraordinaria e 

paralizadora que consume moito tempo, tempo que non se usa para aplicación efectiva 

de programas e plans para o alumnado. Polo tanto debe existir un protocolo entre os 

distintos sectores afectados neste proceso para detectar, diagnosticar e aplicar medidas 

ao alumnado NEAE nas súas distintas realidades. 

Teñen falta de recursos e tempo para poder implementar nos centros programas 

de interese xeral que poden mellorar os resultados académicos, pero tamén a nivel 

persoal. E por todo o citado deben estar mellor valoradas como profesionais pero tamén 

mellor remuneradas pola responsabilidade, dispoñibilidade horarias cara ás familias, 

adicación e polo tipo de cualificación que precisan para o desenvolvemento do seu 

traballo, a mesma que a solicitada para os equipos dos IES. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte interpelación: 

- Que accións pensa levar a cabo o Goberno Galego para garantir os dereitos do 

alumnado NEAE a unha educación de calidade e unha inclusión real, tendo en conta a 

normativa actual sobre atención á Diversidade e a Lei Educativa?? 

- Que criterio adopta a Consellería de Educación para asignar docentes aos 

equipos de Orientación dos centros educativos? 
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- Cantas horas asigna a cada alumno/a NEAE de atención individualizada coas 

persoas especialistas que son precisas? 

- Téñense en conta, para dotar de recursos de persoal, o número inxente de 

informes que deben realizar os departamentos de Orientación, así como os programas de 

atención ao alumnado? 

- Por que non se considera a permanencia estable e estrutural deses equipos para 

poder atender distintos programas que melloren a calidade educativa? 

- Que medidas teñen previsto adoptar dende a Consellería de Educación para 

mellorar a situación do alumnado NEAE á vista do aumento de casos cada curso escolar 

nos centros educativos? 

- Existe algún plan de formación/información cara a sociedade que difunda as 

funcións que teñen os equipos de Orientación? 

- Existe algún estudo que indique os motivos do aumento de casos de alumnado 

TEA, con Dislexia, TDA, TDAH..., e posible batería de accións que deteñan este 

aumento progresivo? 

- Que medidas está a tomar o Goberno Galego para garantir que o alumnado con 

NEAE acade nos centros ordinarios o obxectivo prioritario de ser capaces de 

desenvolverse de xeito autónomo na vida cotiá, tendo en conta que non dispoñen dos 

mesmos recursos nin instalacións que os centros específicos?? 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
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Asdo.: Cristina Fernández Davila  

Mercedes Queixas Zas 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 31/07/2023 10:56:05 

 

Cristina Fernández Davila na data 31/07/2023 10:56:09 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Interpelación, sobre o 

impulso dunha estratexia de envellecemento saudable e as medidas que debe adoptar a 

Xunta de Galiza ao respecto. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Desde 2020 a Xunta de Galiza non conta nin sequera cunha Estratexia de 

envellencemento activo ou saudable logo de que finalizase a aprobada para o período 

2016-2020. 

Como ten sinalado en diversas ocasións o G.P. do Bloque Nacionalista Galego,  

impulsar políticas encamiñadas a mellorar os hábitos, costumes e estilos de vida da 

poboación e máis especialmente das e dos maiores, é unha cuestión fundamental á hora 

de previr situacións de dependencia e o deterioro, acelerado, tanto fisico como cognitivo 

da poboación. Ademais, supón dar cumprimento ás recomendacións fixadas pola 

Organización Mundial da Saúde (OMS) para a década 2021-2030. 

Neste senso, cos últimos datos publicados na Enquisa Europea de Saúde (2020), 

o 62% da poboación entre 15 e 69 anos recoñece non facer ningún tipo de exercicio 

físico no seu tempo de lecer entre semana. 

A actividade física, adaptada, é fundamental en calquera etapa da nosa vida, 

porén, aínda o é máis a medida que imos envellecendo pois dela depende en moitos 
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casos o mantemento da autonomía persoal e da independencia da persoa mais tamén o 

seu estado de ánimo. 

Por esta razón, é unha responsabilidade dos poderes públicos promover non só 

hábitos de vida saudables senón un envellecemento activo e para iso é fundamental 

crear ferramentas que o permitan. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte interpelación: 

Que actuacións prevé adoptar a Xunta de Galiza para promover un 

envellecemento saudable e, especialmente, a actividade física entre a poboación galega 

de máis idade? 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores  

Iria Carreira Pazos  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 01/08/2023 13:16:43 
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María Montserrat Prado Cores  na data 01/08/2023 13:16:47 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 01/08/2023 13:16:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez, Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Interpelación, 

sobre a necesidade de recuperar o servizo do IGVS de atención presencial, 

asesoramento e tramitación para o depósito de fianzas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A Lei de arrendamentos urbanos, Lei 29/1994, do 11 de novembro, estableceu 

no seu artigo 36º a obrigatoriedade da prestación de fianza nos alugueres de vivenda e 

nos alugueres para uso distinto do de vivenda. Así mesmo, a Lei 18/2008, do 29 de 

decembro, de vivenda de Galicia, regula, pola súa parte, na sección segunda do capítulo 

III do seu título IV o depósito das fianzas dos arrendamentos de vivendas e de 

subministracións a estas, e establece a obriga de realizar o depósito no Instituto Galego 

da Vivenda e Solo. 

Ademais o DECRETO 42/2011, do 3 de marzo, polo que se establece o 

procedemento para o depósito das fianzas dos arrendamentos relativos a predios 

urbanos no ámbito da Comunidade Autónoma de Galicia, regula esta obriga de depósito 

de fianzas e a actividade inspectora.  

Até o momento actual os arrendatarios que se vían na obriga de facer o depósito 

da fianza perante o IGVS contaban coa posibilidade de acudir ás oficinas do IGVS e, 

coa colaboración do persoal funcionario, contar co asesoramento e axuda necesaria para 

tramitar in situ o depósito.  

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-L

v9
C

Q
Lq

zg
-6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

206277

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-Lv9CQLqzg-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Porén, a Xunta de Galiza vén de emitir unha orde para eliminar este servizo, de 

forma que agora apenas se pode realizar o trámite vía telemática ou entregando vía 

Rexistro Administrativo a solicitude completa xunto con toda a documentación que se 

esixe. Desta forma elimínase o asesoramento para a tramitación destas obrigas.  

Se antes calquera arrendatario podía acudir ao IGVS para depositar a fianza e 

marchaba co trámite feito, agora apenas reciben un formulario complexo que eles 

mesmos teñen que cubrir e encargarse de rexistrar.  

O recorte deste servizo profundiza aínda máis na brecha dixital, xa que pretende 

eliminar servizos presenciais que a propia Administración Pública presentaba. Hai que 

ter en conta que moitos dos arrendatarios son persoas maiores que teñen dificultades 

para realizar os trámites por vía telemática.  

Por outra parte, tendo en conta que é unha obriga o depósito e que estas fianzas 

supoñen unha fonte de financiación para o propio IGVS para a creación de vivenda 

pública, resulta incomprensible que sexa o propio IGVS quen dificulte o cumprimento 

da normativa aos arrendatarios.  

No ano 2022 o número total de fianzas depositadas alcanzou máis de 35.000 

solicitudes, polo que estamos a falar dunha afectación importante co recorte deste 

servizo. Estas persoas vense na práctica obrigadas a acudir a asesorías e xestorías 

privadas polas dificultades á hora de realizar o trámite.  

 

Por todo isto formúlase a seguinte interpelación: 

- Por que a Xunta de Galiza vén de eliminar o servizo de tramitación dos 

depósitos de fianzas no IGVS? 
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- Considerou a Xunta de Galiza o impacto negativo que tiña esta decisión para as 

persoas obrigadas a realizar o depósito? 

- Considerou a Xunta de Galiza o impacto na brecha dixital desta decisión? 

- Con que motivos a Xunta de Galiza decide eliminar este servizo? 

- Non valora a Xunta impactos negativos nesta decisión de suprimir este 

servizo? 

- Considera que o servizo é peor logo deste cambio? 

 

Santiago de Compostela, 3 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé  

Luis Bará Torres 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 03/08/2023 09:46:51 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 03/08/2023 09:46:55 
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Alexandra Fernández Gómez  na data 03/08/2023 09:47:06 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, María Leticia Gallego Sanromán e 

Gonzalo Caballero Miguez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 147 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

interpelación. 

 

O Consello de Contas é un órgano estatutario creado pola Lei 6/1985, do 24 de 

xuño, do Consello de Contas, como órgano de control externo da Comunidade 

Autónoma galega. Esta lei foi reformada pola Lei 8/2015, coa finalidade de 

reforzar as súas competencias, a súa independencia e a súa propia eficiencia e 

capacidade de cooperación con outras institucións.  

 

Na propia exposición de motivos da Lei 8/2015, do 7 de agosto, de reforma da 

Lei 6/1985, e do texto refundido da Lei de réxime financeiro e orzamentario de 

Galicia, aprobado polo Decreto lexislativo 1/1999, do 7 de outubro, para a 

prevención da corrupción, establecese que “O Consello de Contas de Galicia, o 

órgano de control e fiscalización externo das contas do sector público 

autonómico galego, ocupa unha posición especialmente relevante no tecido 

institucional da Comunidade Autónoma. Creado no propio Estatuto de 

autonomía de Galicia, no seu artigo 53.2, desenvolvido por unha das primeiras 

leis da Comunidade Autónoma (a Lei 6/1985, do 24 de xuño, do Consello de 

Contas, reformada pola Lei 4/1986), desde que o Consello de Contas se puxo 

en marcha no ano 1991 ten gañado o merecido recoñecemento da sociedade 

galega pola súa continuada contribución, a través dos sucesivos informes 

presentados ao Parlamento, á mellora da xestión dos recursos públicos 

administrados polo sector público autonómico”.  
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E no artigo primeiro, modificase o punto 1 do artigo 1 da Lei 6/1985, do 24 de 

xuño, do Consello de Contas, que queda redactado como segue: “O Consello 

de Contas, como órgano de fiscalización externa das contas e da xestión 

económico-financeira e contable, exercerá a súa función en relación coa 

execución dos programas de ingresos e gastos do sector público da 

Comunidade Autónoma e asesorará o Parlamento de Galicia en materia 

económico financeira”, de xeito que o Consello de Contas, de acordo co artigo 

53 do Estatuto de Autonomía de Galicia, debe ofrecer ao Parlamento unha 

opinión sobre os estados financeiros da Comunidade que lle permita 

pronunciarse sobre a súa aprobación emitindo unha opinión sobre a integridade 

e fiabilidade das contas presentadas e sobre a situación económica da 

administración autonómica, cumprindo con tres obxectivos: verificar se a 

información rendida é completa e permite trasladar ao Parlamento unha opinión 

fiable; determinar se as contas reflicten razoablemente a imaxe fiel do 

patrimonio, dos resultados e da liquidación do orzamento e ofrecer a 

información necesaria para interpretar correctamente a situación financeira da 

administración. 

 

O 28 de xullo deste ano tiveron entrada neste Parlamento a memoria anual de 

actividades do Consello de Contas de Galicia e as contas correspondentes ao 

ano 2022 da institución, así como 9 Informes de Fiscalización entre os que se 

inclúe o informe de fiscalización da Conta Xeral da Comunidade Autónoma 

correspondente a 2021.  

 

No dito Informe de Fiscalización correspondente á Conta Xeral da Comunidade 

Autónoma para 2021 o Consello de Contas volve a poñer de manifesto unha 

serie de irregularidades na presentación das contas e na información facilitada 

que limitan o alcance do informe e presentan un número importante de 

incorreccións que se reiteran, na súa maioría, ano tras ano, polo que a maioría 

das recomendacións formuladas son idénticas ás feitas en exercicios anteriores 
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e que seguen a estar pendentes de aplicación. 

 

O feito de non aplicar as recomendacións feitas polo órgano fiscalizador supón 

un incumprimento grave co compromiso de transparencia, limitando a 

responsabilidade encomendada ao Consello de ofrecer ao Parlamento de 

Galicia unha opinión sobre os estados financeiros da Comunidade que lle 

permita pronunciarse sobre a súa aprobación.  

 

Ante esta situación as deputadas e o deputado que asinan, interpelan ao 

Goberno galego nos seguintes termos: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego sobre o incumprimento sistemático por 

parte da Administración autonómica das recomendacións feitas polo Consello 

de Contas no seus informes de fiscalización? 

 

2. Vai aplicar o Goberno galego as recomendacións feitas polo Consello de 

Contas nos seus informes de fiscalización correspondentes á Conta Xeral da 

Comunidade, que ano tras ano se pon de manifesto o seu incumprimento como 

se reflicte  no informe correspondente ao exercicio 2021? 

 

3. Cales son as razóns polas que o Goberno galego non asume as 

recomendacións do Consello de Contas de Galicia? 

 

Parlamento de Galicia, 3 de agosto de 2023 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 03/08/2023 11:48:15 

 

María Leticia Gallego Sanromán na data 03/08/2023 11:48:30 
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Gonzalo Caballero Míguez  na data 03/08/2023 11:48:40 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Cristina Sanz Arias, Moisés Rodríguez Pérez, José Antonio Armada Pérez, Moisés 
Blanco Paradelo, Ana Belén García Vidal, Adrián Pardo López, e Borja Verea 
Fraiz, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 
do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante 
esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
 
A RIS3 Galicia 2021-2027, sitúa as persoas no seu centro, como punto de partida e de 
chegada da estratexia. A estratexia aposta non só pola xeración de talento, senón 
tamén pola súa retención, atracción e o seu retorno. 
 
Galicia sumou en 2021 11.435 persoas dedicadas a I+D, sendo o número máis alto da 
súa historia e situándose como a 6ª Comunidade Autónoma. Pero necesitamos seguir 
aumentando a capacidade para atraer e, sobre todo, reter e retornar talento e persoal 
cualificado. 
 
Desde a Axencia Galega de Innovación estase a traballar nun programa con actuacións 
para posicionar e mostrar a Galicia como unha contorna para innovar e investigar 
reforzando un ecosistema no que o talento en I+D+i poida desenvolver todo o seu 
potencial persoal e profesional, onde poder facer ciencia excelente e onde a ciencia 
medre. 
 
Nesta perspectiva, a consolidación do territorio a nivel internacional convértese nun 
obxectivo que permita reforzar o papel dos axentes galegos de I+D+i como socios 
internacionais de valor. 
 
Por todo o exposto, as deputadas e deputados asinantes formulan as seguintes 
preguntas: 
 

1. Cales son as accións que se están impulsando desde a Axencia Galega de 
innovación para posicionar e dar a coñecer a Galicia como un ecosistema 
excelente para a I+D+i xerando unha contorna favorable? 
 

 
 

Santiago de Compostela, 27 de xullo de 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Cristina Sanz Arias na data 27/07/2023 14:15:22 

 
Rodríguez Pérez, Moisés na data 27/07/2023 14:15:44 

 
José Antonio Armada Pérez na data 27/07/2023 14:15:59 

 
Pardo López, Adrián na data 27/07/2023 14:16:22 

 
Ana Belén García Vidal na data 27/07/2023 14:16:32 

 
Borja Verea Fraiz na data 27/07/2023 14:16:51 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 27/07/2023 14:17:31 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Noa Presas Bergantiños e Montserrat Prado Cores, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta deulle a luz verde ambiental á tramitación de 8 polígonos industriais 

eólicos promovidos por Naturgy, que suman 210 MW. Nestes 8 polígonos inclúense os 

que corresponden aos parques eólicos Porto Vidros e Campo das Rosas, que afectan ao 

territorio e á veciñanza de Cerdedo Cotobade, A Estrada e Campo Lameiro. 

Máis alá da propaganda verde dos gobernos, estes proxectos non son de 

transición enerxética: responden unicamente á voracidade das empresas e á súa ansia de 

facer negocio sacrificando o noso territorio. 

-Desenvólvense nunha zona xa saturada e que xa contribúe sobradamente á loita 

contra o cambio climático xa que na contorna hai máis de 250 aeroxeradores instalados, 

incluíndo os do Cando e Candán en Rede Natura. 

-Debido á acumulación de proxectos, ás dimensións dos aeroxeradores e á 

ubicación nos arredores dos núcleos, teñen un impacto elevado no medio natural, no 

patrimonio cultural, nos recursos hídricos, na paisaxe, no valor das terras, nas 

actividades propias do territorio e na saúde das persoas.  

-O propio contido da Declaración de Impacto Ambiental (DIA) pon de relevo os 

impactos en hábitats protexidos, incluíndo o hábitat prioritario das breixeiras húmidas 
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atlánticas (4020*), que é fundamental na regulación do ciclo hidrolóxico, na 

preservación da biodiversidade e na loita contra o cambio climático. Tamén se rexistran 

outros ecosistemas considerados de interese comunitario (na DIA caracterízanse 

erroneamente como non prioritarios) como breixeiras secas europeas (4030) e breixeiras 

oromediterráneas endémicas con aliada (4090). E faise referencia a humidais e brañas 

que deberían ser inventariadas e protexidas (cítase expresamente unha situada a 30 m do 

acceso proxectado a un aeroxerador). A destrución, a degradación ou a alteración destes 

hábitats coas obras de construción do parque podería constituír un grave atentado 

ambiental, ademais de vulnerar a directiva comunitaria que protexe estes espazos 

(Directiva 92/43/1992 sobre a conservación dos hábitats naturais e da flora e da fauna 

silvestre).. 

-A zona na que se pretenden implantar estes polígonos industriais eólicos está 

inzada de bens patrimoniais, moitos deles descoñecidos até fai pouco tempo e que na 

súa maior parte foron descubertos e catalogados polo labor do colectivo Capitán 

Gosende. Entendemos que constitúe un atentado contra o patrimonio cultural que se 

pretenda implantar un parque eólico enriba dunha área de tal riqueza arqueolóxica. 

-A DIA tamén salienta o impacto visual e paisaxístico dos proxectos e propón 

curiosas medidas para mitigalo como a plantación de pantallas vexetais por parte da 

veciñanza.  

-O proxecto Campo das Rosas, con 6 aeroxeradores e 27,6MW de potencia (e 

tamén en menor medida Porto Vidros) , incide negativamente no hábitat dos cabalos 

salvaxes e na rota de baixada das bestas, e polo tanto nunha festa declarada de interese 

turístico internacional como é a Rapa das Bestas de Sabucedo, declarada de Interese 

Turístico Internacional. Todo isto a pesar dun primeiro informe da Axencia de Turismo 

de Galicia que facía referencia a un impacto global significativo tanto na fase de 

construción como na de explotación. 
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-As declaracións de impacto ambiental favorábeis son absolutamente arbitrarias, 

e están cheas de erros e de irregularidades. Unha das máis notorias é o feito de que se 

evacúen informes de departamentos da Xunta que están referidos a versións iniciais dos 

proxectos e que non teñen en conta as numerosas modificacións dos mesmos. Por outra 

parte, existen numerosas contradicións entre os criterios empregados nestas e noutras 

DIA, por exemplo no referente á protección de especies ameazadas – como é o caso do 

lobo e do circus pygardus- ou no referente á conservación de construcións en pedra 

seca, declaradas patrimonio cultural da humanidade. Estas afeccións, que noutros casos 

foron argumentos para emitir DIA desfavorábeis, neste caso son obviados ou 

minimizados.   

-Estamos diante dunha fragmentación “de libro”, coa tramitación por separado 

de dous proxectos da mesma empresa, que comparten subestación e liña de evacuación. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en 

Pleno: 

Ten previsto a Xunta aprobar os proxectos Porto Vidros e Campo das Rosas, 

promovidos por Naturgy, aínda sendo coñecedores que se trata dun exemplo evidente de 

fragmentación fraudulenta? 

 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

 Montserrat Prado Cores 
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Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 28/07/2023 09:36:03 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 28/07/2023 09:36:07 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 28/07/2023 09:36:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Rosana Pérez Fernández, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre o estado da depuración na faixa litoral de Oia. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No mes de maio de 2020, Augas de Galiza adxudicou o servizo para a redacción 

dun estudo de alternativas para mellorar a depuración da faixa costeira do concello de 

Oia. O contrato, adxudicado a Ingenia Proyectos Técnicos, prevía un investimento de 

18.000 euros e un prazo de execución de 4 meses. 

Segundo a información facilitada daquela pola Xunta, no concello de Oia 

existían en 2020 cinco “estacións depuradoras” de augas residuais que daban servizo ao 

62% da poboación municipal. En realidade non se trata de “estacións depuradoras”, son 

máis ben decantadoras que presentan moitos problemas de funcionamento e que verten 

directamente ao mar augas residuais contaminantes. 

O Concello de Oia xustificou en 2020 a necesidade do citado estudo polo mal 

funcionamento destas falsas depuradoras e polo elevado custo económico do seu 

funcionamento e mantemento. 

Cando pasaron xa máis de dous anos e medio desde a contratación do citado 

servizo, non hai ningunha noticia nin actuación de mellora da rede de saneamento e 

depuración do litoral de Oia.  

O mal funcionamento das infraestruturas existentes ten graves consecuencias: 

constantes vertidos contaminantes ao mar, que afectan negativamente á calidade das 

augas e á actividade pesqueira e marisqueira; molestias derivadas do mal funcionamento 
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das instalacións; riscos para a saúde; mala imaxe para unha zona de alto interese 

turístico e paisaxístico, pola que pasa camiño portugués da costa. 

Ademais dos elevados custos das instalacións, do elevado gasto municipal e o 

mal servizo prestado, o concello ten que facer fronte a multas polos vertidos de augas 

contaminantes ao mar. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Cantos expedientes sancionadores abriu Augas de Galiza ao Concello de Oia por 

vertidos contaminantes da rede de saneamento e depuración? 

 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Rosana Pérez Fernández 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 28/07/2023 09:40:52 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 28/07/2023 09:40:55 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Alexandra Fernández Gómez, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre a situación da rede de abastecemento do concello de Salvaterra de Miño e posíbeis 

riscos sanitarios derivados da mesma. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. A rede de abastecemento de auga de Salvaterra de Miño conta con unha 

captación no río Tea e unha ETAP situada en Codesás, de xestión directa do concello. 

Existe un protocolo de control da rede de abastecemento municipal que establece as 

características das instalacións e as medidas sanitarias. 

No río Tea existen problemas de contaminación da auga pola existencia de 

vertidos e mal funcionamento dos sistemas de depuración, situados augas arriba do 

punto de captación do concello de Salvaterra. 

2. A falta de investimento na infraestrutura e a deficiente xestión da rede de 

abastecemento de Salvaterra provoca de maneira reiterada cortes no subministro, 

turbidez e mal cheiro da auga. A situación agravouse a finais de decembro, cando se 

produciu un gromo de gastroenterite que podería estar relacionado co consumo de auga 

da rede de abastecemento. O día 21 de decembro e nos días seguintes producíronse 

casos de vómitos e diarreas, que poderían estar vencellados ao consumo de auga da billa 

durante unha celebración no colexio Infante Felipe.  

4. O feito de que varias persoas tivesen que ser atendidas no PAC de Ponteareas 

e no Hospital A. Cunqueiro produciu a conseguinte alarma social, con numerosas 

informacións en redes sociais e medios de comunicación. En resposta a estes feitos, o 
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28 de decembro o concello fixo pública unha nota informativa na que se sinalaba que 

“Saúde Pública confirma que nas mostras das persoas con diarrea detectouse norovirus” 

e se engadía que se estaba facendo un seguimento continuo con Sanidade e un estudo de 

vínculo epidemiolóxico con enquisas e probas de microbioloxía. E sinalábase que “nesa 

altura non se podía asociar o gromo co consumo de auga e continuábase cos estudos”. 

Nese mesmo día 28 confirmáronse casos con bacterias Campylobacter e E coli.  

Nos días seguintes seguíronse producindo episodios de cheiros, turbidez e cortes 

no subministro e o concello fixo público un comunicado no que se recomendaba non 

consumir auga da rede municipal. Nos días posteriores fixéronse públicos bandos 

relativos ao restablecemento do servizo e ao estado da auga. 

5. Cómpre ter en conta a normativa sobre os criterios sanitarios de calidade da 

auga, que está regulada polo RD 140/2003, que foi derrogada polo RD 3/2023, do 10 de 

xaneiro, polo que se establecen os criterios técnico-sanitarios da calidade da auga de 

consumo, o seu control e subministro. 

No tocante ás medidas para garantir o abastecemento e a calidade da auga en 

situacións de risco sanitario, están reguladas pola lei de garantía do abastecemento nos 

episodios de seca e nas situacións de risco sanitario. 

Da análise dos feitos sinalados con anterioridade poden derivarse posíbeis 

incumprimentos da normativa vixente, así como un déficit de información e 

transparencia, por parte do concello e tamén por parte do departamento de Saúde 

Pública da Xunta. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 
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Que medidas ten previsto levar a cabo a Xunta para evitar os problemas 

recorrentes na captación, potabilización e subministro de auga no concello de Salvaterra 

de Miño? 

 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 28/07/2023 09:43:42 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 28/07/2023 09:43:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Paulo Ríos Santomé, deputados do Grupo Parlamentar 

do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, sobre saneamento 

no concello de Oia e desenvolvemento dun plan de dotación de depuradoras ecolóxicas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No ano 2020 a consellaría de infraestruturas e mobilidade anunciou un proxecto 

piloto no concello de Oia para desenvolver un novo modelo de saneamento da auga no 

ámbito rural “máis eficiente, sostíbel e integrado no territorio.” 

Este proxecto piloto estaría vencellado ao convenio de colaboración de Augas de 

Galicia coa Universidade da Coruña para desenvolver sistemas de depuración adaptados 

á realidade de núcleos rurais. 

O obxectivo da proposta anunciada en 2020 era encontrar a mellor solución para 

dotar de saneamento os núcleos da zona interior do concello de Oia- Este é o caso das 

parroquias de Loureza e Burgueira, nas que a veciñanza non ten ningún sistema público 

de depuración nin existe ningunha alternativa para o baleirado das foxas sépticas pola 

falta de planificación e de solucións por parte do concello e da Xunta. 

Na última década varios concellos galegos apostaron por infraestruturas verdes e 

solucións de proximidade para resolver a necesidade de saneamento en núcleos rurais de 

pequena poboación ou afastados das redes de saneamento e de estacións depuradoras.  

As chamadas depuradoras ecolóxicas, dotadas con humidais artificiais, semellan 

unha alternativa viábel, experimentada con éxito en pequenos núcleos rurais en 

concellos como San Sadurniño, Moeche, Cedeira ou Cerdedo-Cotobade. 
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Mentres que estes concellos promoveron esta solución, non hai noticias sobre o 

proxecto piloto anunciado pola Xunta fai máis de dous anos para resolver a carencia de 

saneamento nas parroquias do interior do concello de Oia. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Ten previsto a Xunta levar a cabo, en colaboración cos concellos, un plan de 

dotación de depuradoras ecolóxicas en núcleos rurais que cumpran determinadas 

características de poboación, distancia a redes de saneamento e complexidade de 

dotación de redes centralizadas? 

 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 28/07/2023 09:49:37 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 28/07/2023 09:49:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Alexandra Fernández Gómez, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre a mellora da execución orzamentaria do programa de planificación e xestión 

hidrolóxica. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A xestión orzamentaria da partida de “Planificación e xestión hidrolóxica” pode 

cualificarse como moi deficiente. Se temos en conta os datos de execución orzamentaria 

de 2021 podemos salientar os seguintes datos: 

-O nivel de execución é do 60%, un dos máis baixos entre o conxunto dos 

programas en que se estrutura o orzamento da Xunta. 

-A partida de “Planificación e xestión hidrolóxica” viuse reducida en 11,4 

millóns de euros, de 68,9 a 57,4 millóns de euros. 

Esta situación vense repetindo nos últimos anos, o que pon de relevo a falta de 

planificación e a incapacidade de xestión da administración hidráulica galega. E supón a 

perda de recursos millonarios que son imprescindíbeis para levar a cabo investimentos 

que precisa o país e os concellos. 

Chama a atención que a Xunta estableza cada vez máis obrigas de investimentos 

aos concellos e que pola contra non aprobe un plan extraordinario de obras e de 

cooperación no financiamento das actuacións das entidades locais, E tamén resulta moi 

rechamante que por parte de Augas de Galicia se aproben actuacións en materia de 

saneamento e abastecemento de maneira arbitraria, sen criterios obxectivos de reparto, 

especialmente no caso de concellos de menor poboación e que están situados fóra do 
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ámbito das rías. Cómpre ter en conta que no ámbito das rías concéntrase unha parte 

importante dos investimentos pola súa relevancia ambiental, económica e produtiva, 

polas esixencias da normativa comunitaria e polos expedientes sancionadores abertos. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que medidas prevé levar a cabo a Xunta para mellorar a planificación, xestión e 

execución orzamentaria nas obras hidráulicas? 

 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 28/07/2023 09:52:23 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 28/07/2023 09:52:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Consello de Ministros do 1 de marzo aprobou o anteproxecto de lei de 

mobilidade sostíbel, paso necesario para dar comezo ao trámite de audiencia e 

información pública, que está aberto até o 13 de abril de 2022.  

Se ben a lei ten obxectivos teóricos cos que de maneira xenérica se pode estar 

dacordo (cumprimento dos obxectivos de redución de gases de efecto invernadoiro e 

emisións contaminantes asociadas ao transporte, en liña cos acordos internacionais 

asinados polo Estado español), na aplicación concreta pode dar lugar a diferentes 

modelos e solucións. 

Un dos elementos centrais da lei, no que ten a ver coa mobilidade, 

accesibilidade e xestión do espazo público nas zonas urbanas (especialmente nas 

cidades de máis de 50.000 habitantes) é a regulamentación das chamadas Zonas de 

Baixas Emisións, previstas no artigo 18 e na Disposición Adicional 7ª do anteproxecto, 

así como no artigo 14.3 da Lei 7/2021 de cambio climático e transición enerxética. 

A entender do BNG, tanto o previsto na lei de cambio climático como na lei de 

mobilidade sostíbel responde a unha concepción penalizadora, discriminatoria e 
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afastada da realidade galega xa que basicamente prevé a restrición do acceso a 

determinados vehículos (os máis antigos e contaminantes) e a autorización de acceso 

para aqueles que teñan o carimbo “eco”. Ademais, prevé a posibilidade de establecer 

taxas que penalicen o acceso a determinados tipos de vehículos contaminantes. 

Ademais do carácter inxusto e discriminatorio destas medidas, que na práctica 

poderían supoñer un salvoconduto de acceso a determinadas zonas da cidade en función 

da renda, a proposta supón unha distorsión da organización e xestión do espazo público 

e da mobilidade urbana. O obxectivo non debe ser restrinxir o acceso de vehículos tendo 

en conta a súa carga contaminante senón establecer en determinadas áreas da cidade 

restricións maiores de maneira que se garantan os dereitos das persoas a un espazo 

público seguro e accesíbel, que se respecte a nova xerarquía da mobilidade, que se 

prime a mobilidade activa (desprazamentos a pé e en bici) e o transporte público, e que 

se posibilite o acceso a residentes e servizos. 

Porque de levarse a cabo as previsións da lei de cambio climático e do 

anteproxecto de lei de mobilidade sostíbel, os centros das cidades poderían verse 

invadidos por vehículos moi “eco”, moi sustentábeis, moi smart (satisfacendo os 

intereses de determinados lobis)… o que derivaría nunha xestión caótica do espazo 

público e do criterio de prioridade para as persoas. 

Desde o BNG consideramos que existe unha terceira vía. que se pode resumir en 

peonalización si, penalización non. Esta terceira vía existe na práctica na cidade de 

Pontevedra, é a coñecida como modelo Pontevedra: unha experiencia de transformación 

recoñecida internacionalmente e que conseguiu reducir as  emisións nun 70%. 

O modelo Pontevedra consiste en implantar zonas de baixas emisións reducindo 

os tráficos innecesarios para o funcionamento da cidade, fronte ao modelo que se recolle 
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no borrador lexislativo que aposta pola penalización para implantar zonas de baixas 

emisións de CO2 nas cidades. Pagar ou pagar son as dúas alternativas: pagar por 

acceder a determinada zonas, ou pagar adquirindo un vehículo coa etiqueta eco.  

Para o BNG constitúe unha temeridade e unha irresponsabilidade establecer 

medidas relacionadas coa renda nun contexto de grave crise económica e social. As 

medidas que recolle a proposta lexislativa supoñen unha carga para as persoas nun 

momento de crise que vai afectar tamén a moitas pequenas e medianas empresas que 

non poden renovar o seu parque automobilístico por vehículos eléctricos. 

Ademais, a lei que tramita o goberno central é unha norma uniformizadora, que 

está pensada para grandes cidades como Madrid e Barcelona que soportan elevados 

índices de contaminación. Situación que mesmo motivou a apertura dun expediente 

sancionador da Unión Europea ao Estado español. 

Por este motivo defendemos que a fórmula que xa se aplica con éxito en 

Pontevedra sexa unha alternativa que tamén se recolla na futura lei de mobilidade para a 

creación de zonas de baixas emisións, -que deben estar definidas en 2023-, a través da 

redución dos tráficos innecesarios para o funcionamento da cidade.  

 

Polo anteriormente exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en 

Pleno: 

Ten previsto a Xunta presentar alegacións ao anteproxecto de lei de mobilidade 

sostíbel para que se teñan en conta alternativas como a do modelo Pontevedra para a 

implantación de zonas de baixas emisións nas cidades? 
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Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 28/07/2023 09:58:05 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 28/07/2023 09:58:10 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 28/07/2023 09:58:30 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Cristina Sanz Arias, Moisés Rodríguez Pérez, José Antonio Armada Pérez, Moisés 
Blanco Paradelo, Ana Belén García Vidal, Adrián Pardo López, e Borja Verea 
Fraiz, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 
do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante 
esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
As pemes constitúen máis do 99% do tecido empresarial de Galicia, polo que teñen 
necesariamente un papel protagonista no desenvolvemento da capacidade innovadora 
do conxunto da economía galega. 
 
As empresas galegas enfróntanse a retos globais que dificilmente se poden abordar 
sen innovación, sen diferenciación de produto, sen deseño, sen dixitalización. É 
necesario que innoven en todos os ámbitos da súa actividade, xa sexa na contorna da 
xestión, na área de produción, no ámbito tecnolóxico, no plano comercial, etc., a 
innovación ten que ser un dos puntais básicos sobre os que as empresas teñen que 
facer medrar os seus negocios. 
 
A RIS3 de Galicia 2021-2027 puxo un foco especial na necesidade de impulsar o 
número de empresas innovadoras, en apoiar ás empresas que xa innovan para que 
intensifiquen o seu esforzo no desenvolvemento de novos produtos, servizos, 
aplicacións e tecnoloxías e ao mesmo tempo sinala tamén que haberá que ter en conta 
as empresas con innovacións ocultas ou con potencial para desenvolvelas. 
 
Coa finalidade de chegar ao tecido empresarial, avanzar na configuración dun apoio 
integral ás diferentes etapas da I+D+i nas empresas, incrementar o número de 
empresas innovadoras, facilitar que as máis pequenas incorporen a innovación nas 
diferentes etapas do seu proceso produtivo e poñer en valor a importancia da 
innovación púxose en marcha en 2021 o Programa de Impulso á Innovación nas 
Pemes. 
 
O devandito programa consta de cinco eixos e ten como obxectivo difundir, visibilizar e 
dinamizar a innovación tecnolóxica e non tecnolóxica, a través de: asesoramento, 
iniciativas de divulgación ao longo de todo o territorio, contidos sobre metodoloxías e 
casos de éxito de pemes innovadoras e axudas específicas. 
 
No marco deste programa, promoveuse a creación de novas convocatorias para as 
microempresas, pequenas e medianas empresas, así como a adaptación das 
existentes para deseñar itinerarios de apoio en cada etapa da innovación e madurez 
empresarial. 
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Por todo isto, as deputadas e deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Pleno: 
 

1. Cal é o balance do Programa de Impulso á Innovación nas Pemes desde a súa 
posta en marcha? 
 

 
Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Cristina Sanz Arias na data 28/07/2023 10:47:18 

 
Rodríguez Pérez, Moisés na data 28/07/2023 10:50:32 

 
Pardo López, Adrián na data 28/07/2023 10:50:44 

 
Ana Belén García Vidal na data 28/07/2023 10:50:55 

 
José Antonio Armada Pérez na data 28/07/2023 10:51:06 

 
Borja Verea Fraiz na data 28/07/2023 10:51:30 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 28/07/2023 10:51:54 
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A Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Elena Suárez Sarmiento, José Manuel Balseiro Orol, 
Ana Belén García Vidal, Begoña Freire Vázquez, Manuel Santos Costa e Paula 
Mouzo Mas, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 

A importancia dos mares e océanos é indiscutible para a sustentación da vida ademais 
de ser un valioso recurso que ofrece posibilidades para un desenvolvemento 
sustentable. Galicia, pola súa situación e características xeográficas está 
especialmente vinculada á actividade costeira e aos seus recursos.  
 
A observación da dinámica costeira é fundamental para levar a cabo a xestión 
integrada e o desenvolvemento sustentable das áreas costeiras, o uso sustentable dos 
seus recursos e a protección do medio mariño e os seus diversos e produtivos hábitats. 
  
Có fin de ter un mellor coñecemento da franxa costeira, a Xunta de Galicia a través de 
distintos departamentos vén tomando medidas das variables ambientais que axudaron 
desde fai máis de trinta anos á xestión dos recursos e hábitats costeiros.  
 
INTECMAR, CETMAR e METEOGALICIA traballan xuntos no Observatorio Costeiro 
Integral de Galicia co obxectivo de:  
 

- Apoiar a xestión coordinada do medio mariño.  
- Preservar servizos do ecosistema.  
- Facilitar o desenvolvemento sustentable dos sectores produtivos ligados á 

economía azul.  
 
O Observatorio Costeiro de Galicia ten por misión proporcionar información fiable e útil 
sobre o estado do mar ás administracións públicas, empresas e cidadáns en xeral, así 
como promover o desenvolvemento de ferramentas e servizos para estes colectivos 
que contribúan a compatibilizar os obxectivos de mellora da competitividade dos 
axentes que operan no medio mariño cos da súa conservación.  
Este Observatorio participa en Observatorio RAIA colaborando con outras institucións 
tanto de ámbito nacional como do norte de Portugal.  
 
Por todo o anterior, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Pleno: 
 
Que balance fai o Goberno galego do traballo levado a cabo polo Observatorio Costerio 
de Galicia?  
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Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 28/07/2023 10:08:47 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 28/07/2023 10:09:06 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 28/07/2023 10:09:22 

 
Ana Belén García Vidal na data 28/07/2023 10:09:35 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 28/07/2023 10:09:48 

 
Manuel Santos Costa na data 28/07/2023 10:10:02 

 
Paula Mouzo Mas na data 28/07/2023 10:10:15 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

O Sistema Nacional de Saúde adoece dun gran problema no referente ó déficit de 
médicos especialistas en medicina familiar e comunitaria.  
Isto non é algo novo, posto que xa quedara de manifesto no 2018 no Consello 
Interterritorial do Sistema Nacional de Saúde, no que se aprobaron por unanimidade 
uns acordos que posteriormente foron ignorados polo goberno do PSOE.  
 
Dende o Ministerio de Sanidade nada se fixo por dar solución a este déficit, evitando 
tomar as medidas urxentes que dende as comunidades autónomas se esixiron de 
maneira reiterada.  
 
Concretamente, dende o Parlamento de Galicia os tres grupos parlamentarios 
presentamos unha PNL conxunta no ano 2020 pedíndolle ó Goberno Central a creación 
da especialidade de urxencias con tramitación preferente e independente á que 
corresponda a un novo decreto de troncalidade, posto que a carencia desta 
especialidade no sistema formativo actual xera un desprazamento dos especialistas de 
medicina familiar e comunitaria ó escenario asistencial de urxencias en detrimento de 
atención primaria.  
 
Recentemente, en período preelectoral, e despois de varios anos de espera, o Ministro 
de Sanidade anunciou o inicio do trámite para a creación do Título en Especialista de 
Urxencias e Emerxencias.  
 
Polo interese que ten esta especialidade tan demandada e pola repercusión que ten na 
formación sanitaria especializada de medicina familiar e comunitaria, os deputados 
asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
 
 
Que valoración fai o Goberno galego do anuncio do Goberno de España sobre a 
creación da especialidade de urxencias e emerxencias? 
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Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 10:11:08 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 10:11:27 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 10:11:39 

 
Noelia Pérez López na data 28/07/2023 10:11:53 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 28/07/2023 10:12:09 

 
López Sánchez, Rosalía na data 28/07/2023 10:12:24 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 10:12:38 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

O Consello da Xunta de Galicia aprobou o 23 de marzo de 2023, o Decreto da oferta de 
emprego público para convocar, por concurso de méritos, prazas de difícil cobertura no 
Servizo Galego de Saúde, co obxectivo de paliar o déficit de profesionais nalgunhas 
especialidades.  
 
O sistema público galego vai ofertar 1.630 prazas este ano, correspondentes á taxa de 
reposición ordinaria.  
 
A oferta de prazas aprobada polo Executivo galego, enmárcanse na Lei 2/2022 do 6 de 
outubro, de medidas extraordinarias dirixidas a impulsar a provisión de postos de difícil 
cobertura. Esta normativa establece medidas extraordinarias e temporais en materia de 
emprego público, dirixidas a garantir a adecuada atención sanitaria de toda a 
poboación galega, dando continuidade ás medidas extraordinarias de fortalecemento 
da atención primaria iniciadas no ano 2021. O sistema selectivo será o de concurso de 
méritos e respectará os principios de libre concorrencia, igualdade, mérito e 
capacidade.  
 
Ademais, Galicia é pioneira en facer uso deste procedemento. Xa no ano 2022 a Xunta 
ofertou prazas de persoal facultativo especialista de Atención Primaria para postos de 
difícil cobertura, permitindo cubrir ámbitos asistenciais que estaban vacantes.  
 
Tamén está a levar a cabo outra serie de medidas adicionais, dentro das súas 
competencias, para paliar o déficit de sanitarios como melloras nas retribucións e 
compensacións salariais destes profesionais ou a oferta dun contrato estable de tres 
anos para todos os residentes da familia cando acaben a súa formación. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
Cantas prazas se ofertan en relación có Decreto aprobado polo Consello da Xunta con 
data 23 de marzo de 2023 para a provisión de postos de difícil cobertura no Sergas?  
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Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 10:13:14 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 10:13:33 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 10:13:45 

 
Noelia Pérez López na data 28/07/2023 10:14:02 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

Galicia é unha Comunidade Autónoma pioneira en España en introducir a obriga de 
seguir o calendario de vacinación para acceder ás escolas infantís. Esta obriga 
comezou a implantarse en 2020 e na actualidade, todas as escolas infantís de Galicia 
acollidas á gratuidade esixen estar ao día neste calendario para acceder ao centro. 
Este é un requisito indispensable.  
 
No vindeiro curso as escolas de 0 a 3 anos serán aínda máis seguras do que xa o son, 
posto que Galicia terá o calendario vacinal máis completo do mundo. A Xunta ampliou 
este calendario ao incluír no mesmo as vacinas contra o virus respiratorio sincitial e 
contra o rotavirus. Dúas vacinas que financiará o Goberno galego.  
 
Deste xeito, as nosas escolas consolidaranse como as mais seguras de España no 
ámbito da saúde infantil.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Que previsións ten a Xunta de Galicia en relación aos nenos e nenas de 0 a 3 anos que 
no vindeiro curso recibirán as novas vacinas? 
 
 
Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 10:15:29 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 10:15:53 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 10:16:04 
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Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 10:16:57 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-w

zQ
6J

Q
O

w
5-

4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

206313

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-wzQ6JQOw5-4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 
A Xunta de Galicia continúa reforzando a Atención Primaria con medidas para facer 
fronte ás actuais demandas da poboación galega. Froito dilo é a posta en marcha 
dunha nova unidade de apoio aos equipos de atención primaria (médico y enfermeira) 
para reforzar a atención domiciliaria nas zonas rurais e semi rurais de Galicia. 
 
O pasado mes de xaneiro levouse a Consello da Xunta de Galicia o informe sobre a 
aprobación da creación dos equipos de soporte de atención domiciliaria, coñecidos 
como ESAD. 
 
A creación destes 35 novos equipos de soporte de atención domiciliaria (ESAD), 
formados por 70 profesionais de enfermaría, supuxo a ampliación da carteira de 
servizos do Sergas en atención primaria. 
 
Segundo se indicou, o obxectivo desta acción é potenciar a atención domiciliaria dos 
pacientes inmobilizados e con enfermidades crónicas ou situacións clínicas de elevada 
complexidade asistencial, que requiran dunha abordaxe integral e proactiva. 
 
Pero tamén reforzar a atención sanitaria ós pacientes vulnerables no seu propio 
domicilio coa realización de valoracións integrais e proactivas para detectar potenciais 
problemas clínicos ou sociais que requiran de intervencións por parte dos/as 
profesionais que integran os equipos de atención primaria. 
 
Esta acción está recollida nos principais documentos estratéxicos  de referencia para a 
Consellería de Sanidade, nos que se basea a reforma e mellora do actual modelo de 
atención primaria: o Plan de acción de atención primaria e comunitaria 2022-2023, o 
Plan galego atención primaria 2019-2021 e o documento Por unha atención primaria 
vertebradora do sistema de saúde. 
A posta en marcha destes equipos demostra que se da continuidade ás reformas 
iniciadas pola Consellería de Sanidade no seu día e que se continúa cos obxectivos 
fixados. 
 
Por todo o anteriormente exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte 
pregunta en Pleno: 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-y

w
A

eO
w

qH
h-

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

206314

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-ywAeOwqHh-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

 
Que valoración fai a Xunta de Galicia do funcionamento dos equipos de soporte de 
atención domiciliaria? 
 
 
Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 10:17:31 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 10:17:51 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 10:18:03 

 
Noelia Pérez López na data 28/07/2023 10:18:17 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 28/07/2023 10:18:37 

 
López Sánchez, Rosalía na data 28/07/2023 10:18:50 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 10:19:02 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Ana Belén García Vidal, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, 
Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía 
López Sánchez e Raquel Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 

O centro de saúde de Noia atende a máis de 13.000 persoas deste concello, e a través 
do PAC chega a 32.000, xa que da servizo á veciñanza de Lousame, Porto do Son e 
Outes. 
 
O centro de saúde actual comparte o edificio con outros organismos. Aínda que se 
teñen realizado algunhas melloras, o espazo é insuficiente e presenta deficiencias 
importantes que impiden o crecemento tanto en número de profesionais, como na 
carteira de servizos e faltan  salas de técnicas para a incorporación de novas 
tecnoloxías. 
 
O pasado mes de outubro de 2022 asinábase un convenio de colaboración entre o 
Servizo Galego de Saúde e o Concello de Noia para levar a cabo o plan de execución 
das obras de construcción dun novo e moderno centro de saúde. 
 
A axilidade e rapidez por parte do Concello de Noia na posta a disposición da Xunta 
dos terreos onde se construirá esta nova infraestrutura sanitaria, permitirá que o de 
Noia sexa o primeiro centro de saúde da provincia da Coruña da fase 1 do Plan de 
Infraestruturas Sanitarias de Atención Primaria. 
 
Polo exposto anteriormente, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Pleno: 
 
En que estado se atopa o proxecto de construcción do  novo Centro de Saúde de Noia 
e previsión dos prazos para a súa licitación? 
 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 10:21:23 
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Ana Belén García Vidal na data 28/07/2023 10:21:41 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 28/07/2023 10:21:52 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 10:22:04 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 10:22:17 

 
Noelia Pérez López na data 28/07/2023 10:22:31 

 
López Sánchez, Rosalía na data 28/07/2023 10:22:57 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 10:23:11 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Rubén Lorenzo Gómez, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, 
Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía 
López Sánchez e Raquel Arias Rodríguez, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
O Goberno galego está a impulsar o Plan de Infraestruturas Sanitarias de Atención 
Primaria, un ambicioso proxecto estratéxico que contempla a posta en marcha de 
novos centros de saúde, así como a ampliación e reforma doutros, coa finalidade de 
completar o novo mapa destes Servizos sanitarios en Galicia. 
 
Este plan é froito dun proceso de diálogo coas Delegacións Territoriais da Xunta para 
canalizar as principais demandas desde o ámbito local, desenvolvéndose, con este 
obxectivo, así como unha serie de xuntanzas con alcaldes e alcaldesas que expuxeron 
as necesidades sanitarias da súa poboación, contrastadas, posteriormente, coas 
formuladas polas áreas sanitarias. 
 
Nun exemplo de colaboración entre o Servizo Galego de Saúde e as Consellerías de 
Medio Ambiente, Territorio e Vivenda e Infraestruvturas, a través do Instituto de 
Estudos do Territorio, elaborouse un mapa de isócronas fundamental para detectar as 
áreas de maior poboación máis afastadas dun centro hospitalario e, por tanto, 
candidatas á instalación dun Centro  Integral de Saúde, traballo que identificou a 
comarca do Deza (na quexa está en execución este Centro) xunto coas de 
Bergantiños, Morrazo e Baixo Miño, para as  que este Plan ofrece alternativas. 
 
Na denominada como “fase1” abórdanse varias actuación que teñen a consideración 
de máis urxentes en atención a criterios técnicos e necesidades asistenciais e na que 
está prevista a remodelación integral e ampliación do centro de saúde de Carballo para 
acoller un Centro Integral de Saúde que dea servizo a toda a comarca de Bergantiños. 
 
 
En consecuencia, a dotación desta instalación sanitaria para o concello de Carballo é 
una das prioridades do departamento autonómico de Sanidade para o que resulta 
condición previa e indispensable que o Concello poña a disposición do Sergas unha 
parcela anexa ao actual centro de saúde que cumpra os requisitos necesarios para a 
súa conversión nun CIS. 
 
A parcela deberá ser cedida gratuitamente polo concello de Carballo e estar libre de 
calquera tipo de cargas ou gravames. 
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Unha vez que a Administración sanitaria pública galega teña a súa disposición a 
parcela referida, poderá comenzar coa licitación da obra de construcción desta 
infraestructura sanitaria, que marcará un antes e un despois na atención primaria que 
beneficiará aos bergantiñáns e bergantiñás. 
 
O SERGAS ten un compromiso para ampliar o centro de saúde de Carballo, en máis de 
1800 m², para albergar máis consultas na área clínica e de diagnóstico e a súa 
transformación nun CIS cunha área integral da muller, de rehabilitación e a creación 
dunha área integral de hemodiálese para 25 postos de diálese. 
 
A Xunta de Galicia ten planificada unha substancial mellora dos recursos de atención 
primaria para a Comarca de Bergantiños a través da implantación dun Centro Integral 
de Saúde no concello de Carballo. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno: 
 
En que situación se atopa o proxecto de remodelación integral e ampliación do centro 
de saúde de Carballo para acoller nel un Centro Integral de Saúde? 
 
 
 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 10:23:47 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 28/07/2023 10:24:14 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 28/07/2023 10:24:28 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 10:24:41 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 10:24:55 

 
Noelia Pérez López na data 28/07/2023 10:25:08 

 
López Sánchez, Rosalía na data 28/07/2023 10:25:28 
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Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 10:25:41 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 
O cancro colorrectal é o tumor maligno máis frecuente no conxunto da poboación na 
Unión Europea, e a segunda causa de morte por cancro tanto en homes como 
mulleres.  
 
É un grave problema de saúde polo feito de ser o cancro máis frecuente se temos en 
conta ambos sexos (é o segundo nas mulleres despois do cancro de mama e o terceiro 
nos homes tras os de pulmón e próstata). Ó que se une a que é un tipo de cancro que 
produce síntomas cando a enfermidade está avanzada.  
 
A supervivencia aos 5 anos do diagnóstico é do 75%-90% se está en estadio I-II e de 
só o 15% se o estadio e IV. Polo tanto adiantar o diagnóstico diminúe a mortalidade por 
esta enfermidade.  
 
Afortunadamente, dende hai uns anos, en Galicia estase a desenvolver o Programa 
Galego de Detección Precoz do Cancro Colorrectal, cun obxectivo claro de reducir a 
incidencia deste tumor, diminuíndo a mortalidade ou aumentando a supervivencia en 
base a un diagnóstico precoz.  
 
Recentemente tivemos coñecemento de que a Consellería de Sanidade viña de 
modificar a súa estratexia de cribado de cancro colorrectal co obxectivo de incrementar  
a participación, e tamén detectar un maior número de casos, enviando directamente ó 
domicilios os test do cribado para unha detección precoz de dito cancro.  
 
Por todo o anteriormente exposto, os deputados asinantes presentan a seguinte 
pregunta en Pleno:  
 
 
Cal é a valoración que fai a Consellería de Sanidade das melloras introducidas no 
programa de cribado para a detección precoz do cancro colorrectal?  
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Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 10:26:26 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 28/07/2023 10:26:49 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 10:27:04 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 10:27:15 

 
Noelia Pérez López na data 28/07/2023 10:27:27 

 
López Sánchez, Rosalía na data 28/07/2023 10:27:44 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 10:27:55 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Katherinie Varela Fernández, Marta Rodríguez-Vispo 
Rodríguez, Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, 
Rosalía López Sánchez e Raquel Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 

O Goberno galego está impulsando importantes melloras nas instalacións e na carteira 
de servizos do Hospital Público de Monforte, como mostra do seu compromiso 
permanente coa mellora da sanidade pública galega e da lucense, en particular.  
 
Así por exemplo recentemente a Xunta puxo en marcha o novo laboratorio de análises 
clínicas e de bioquímica, que se puido reformar ao trasladar provisionalmente a 
actividade do laboratorio ao espazo que deixou libre o antigo hospital de día, e que 
traerá aparellado outras melloras como a nova área de laboratorio de microbioloxía.  
 
Todas estas actuacións se executan de xeito paralelo ao que está considerado como o 
principal compromiso que o departamento sanitario da Xunta ten coa comarca de 
Lemos e do distrito sanitario da súa referencia, como é a licitación, neste ano 2023, do 
Plan Director que vai definir as actuacións para modernizar as áreas de hospitalización, 
consultas externas e os espazos administrativos deste centro hospitalario.  
 
A Xunta fai o que está na súa man para manter en plena forma os centros hospitalarios 
comarcais, debido á importancia que estas infraestruturas teñen no conxunto da rede 
pública sanitaria galega. De feito, grazas aos hospitais comarcais, o 85% da poboación 
galega atópase a menos de 30 minutos do seu hospital.  
 
Xunto ás melloras tecnolóxicas proxectadas, e reforzo das carteiras de servizos, os 
hospitais comarcais como o de Monforte son tamén os grandes beneficiados pola lei 
impulsada pola Xunta, que permite ofertar prazas en propiedade por concurso de 
méritos nas especialidades médicas que sexan deficitarias nestes centros.  
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Que melloras ten previsto acometer o Goberno galego no Hospital de Monforte ao 
abeiro da actualización do seu Plan Director?  
 
 
 
Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 10:34:39 

 
Katherinie Varela Fernández na data 28/07/2023 10:35:00 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 28/07/2023 10:35:42 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 10:35:55 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 10:36:08 

 
Noelia Pérez López na data 28/07/2023 10:36:22 

 
López Sánchez, Rosalía na data 28/07/2023 10:36:38 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 10:36:50 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

O Goberno galego continúa impulsando a renovación tecnolóxica do Servizo Galego de 
Saúde dentro do seu compromiso de excelencia da sanidade pública e co fin de dotar 
aos hospitais e centros de saúde da nosa Comunidade de novos equipos de alta 
tecnoloxía ao servizo da saúde.  
 
Facer un mellor aproveitamento destes avances tecnolóxicos -en equipos e servizos- 
redundará tamén no incremento da supervivencia global e da calidade de vida dos 
galegos, grazas ao diagnóstico de enfermidades en estadios máis temperás e á súa 
vez, intervencións terapéuticas máis áxiles.  
 
En especial nas patoloxías de maior impacto sanitario como as enfermidades crónicas, 
oncolóxicas, neurolóxicas e nas enfermidades denominadas raras.  
 
Por exemplo na cidade de Lugo, o Hospital Universitario Lucus Augusti (HULA) vén de 
incorporar recentemente o novo equipo de braquiterapia co que a Xunta reforzará ás 
prestacións asistenciais dos pacientes lucenses que sufran patoloxías oncolóxicas.  
 
Con todo son multitude os exemplos que atopamos en diferentes hospitais e centros 
sanitarios públicos da rede galega con noticias sobre a dotación de equipos de nova 
tecnoloxía que veñen a modernizar ou a ampliar a carteira de servizos.  
 
É unha constatación certa que contamos con excelentes profesionais na nosa rede 
hospitalaria pública e, polo tanto, resulta acertado dotalos coa mellor tecnoloxía que 
fará posible que a nosa Sanidade siga sendo unha referencia a nivel mundial.  
 
 
 
Para o financiamento destes equipos de nova tecnoloxía sanitaria cos que se está a 
modernizar a capacidade diagnóstica e de tratamento do conxunto dos hospitais 
galegos a Xunta de Galicia conta cos fondos de recuperación REACT, os 
NextGeneration-UE, pero tamén achegas económicas suplementarias realizadas a 
través dos orzamentos autonómicos, que permitiron mellorar estas dotacións. 
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Os fondos REACT permitiron financiar tamén a renovación de equipamento sanitario 
nos orzamentos dos anos 2021 e 2022, incluíndose nesta partida importantes 
adquisicións, como a dos sete sistemas cirúrxicos robotizados Da Vinci, con destino 
aos sete principais hospitais de Galicia.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Que balance fai o Goberno galego das iniciativas realizadas pola Xunta de Galicia en 
materia de renovación tecnolóxica (alta tecnoloxía sanitaria) do Servizo Galego de 
Saúde?  
 
 
 
Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 10:39:13 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

É indubidable que o uso dos antibióticos foi un dos avances máis importantes da 
medicina, e que é un dos factores que permite a saúde e o benestar como o 
entendemos na actualidade.  
 
Non só pola súa aplicación na medicina humana, senón polo seu uso tamén na 
gandaría e agricultura, para a mellora na obtención de alimentos.  
 
Pero dende hai anos, o foco de atención está na aparición das resistencias que as 
bacterias están presentando aos antibióticos, por causa dun mal uso destes. E isto 
pode provocar que para infeccións de pouca importancia haxa que empregar cada vez 
medicamentos máis potentes, ou incluso que nos quedemos sen antibióticos para 
combater determinadas infeccións.  
 
Os expertos coinciden en que a crecente aparición e propagación das infeccións 
causadas por bacterias resistentes a antibióticos constitúe unha das ameazas máis 
graves para a saúde pública.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta en Pleno: 
 
Como se pretende abordar en Galicia o problema referente á resistencia que as 
bacterias están presentando aos antibióticos nos próximos anos dende o ámbito da 
saúde pública?  
 
 
Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

A pandemia de coronavirus puxo en valor a saúde pública como disciplina en xeral. E 
en particular amosounos:  
 

- Que a prevención das enfermidades, e en particular das enfermidades 
transmisibles, é unha ferramenta fundamental para protexer e mellorar o estado 
de saúde da poboación.  

- A importancia de ter un sistema sanitario preparado para responder a ameazas 
presentes e futuras.  

- A necesidade da colaboración multidisciplinar para acadar o maior nivel de 
coñecemento científico.  

 
Galicia destacou nestes 3 anos por levar a cabo estratexias innovadoras que permitiron 
ter unha mellor abordaxe da pandemia (cribados masivos, auto-COVID, secuenciación 
xenómica nos hospitais galegos, convocatorias de vacinación activa).  
 
E ten unha ampla experiencia no desenvolvemento de programas de saúde pública 
como os cribados poboacionais de cancro, o programa galego de vacinación, ou o 
control oficial no ámbito da seguridade alimentaria e a sanidade ambiental, por 
exemplo.  
 
A última medida é a recente creación, en decembro, do Centro Galego para o Control e 
Prevención das Enfermidades, como órgano técnico especializado, responsable do 
asesoramento e coordinación das estratexias e políticas de saúde pública no ámbito da 
Comunidade Autónoma de Galicia.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta en Pleno:  
Que valor terá para a nosa Comunidade a creación do Centro Galego para o Control e 
Prevención das Enfermidades e cales serán as súas accións prioritarias segundo o 
aprendido?  
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Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

O tabaco é unha ameaza para a saúde pública xa que mata a case 6 millóns de 
persoas ao ano, das cales máis de 6 millóns son consumidores directos e máis de 
600.000 son non fumadores expostos ao tabaquismo pasivo. Cada seis segundos, 
aproximadamente, morre unha persona a causa do tabaco, o que representa unha de 
cada 10 mortes en persoas adultas. Segundo a OMS, ata a metade dos consumidores 
actuais poderían morrer por unha enfermidade relacionada co consumo de tabaco.  
 
O consumo de tabaco é a primeira causa evitable de mortalidade e morbilidade.  
 
Afortunadamente a Xunta de Galicia soubo reaccionar a tempo e, dende o ano 1993, 
está en marcha o Programa Galego de Promoción da Vida sen Tabaco, o cal engloba 
todas as estratexias e actividades para conseguir; diminuír a mortalidade e morbilidade 
causada por patoloxías asociadas ao consumo de tabaco, reducir o número de 
fumadores da nosa Comunidade, Atrasar a idade de inicio do consumo de tabaco, 
Asegurar o cumprimento da normativa vixente, Coñecer a evolución da epidemia 
tabáquica, e avaliar a efectividade das actividades implantadas polo programa.  
 
É importante lembrar que calquera consumo, supón un risco para a saúde, xa que non 
existe un nivel seguro de exposición pasiva, nin de consumo, sendo tamén importante 
coñecer que a adicción aparece, de forma xeral, ao redor dos dous anos do inicio do 
consumo.  
 
En Galicia, as cifras de prevalencia de fumadores diarios mostran que, en poboación 
maior de 16 anos é do 17% . No grupo de 16-24 anos, encontramos que un 14,6% dos 
mozos fuman diariamente e un 7,6% faino de forma ocasional. É nas mozas 
encontramos un 10,6% de fumadoras diarias e un 7% de ocasionais, polo que neste 
grupo, a prevalencia é dun 22% nos homes, e do 17,6% nas mulleres. (SICRI 2018).  
A industria do tabaco está a idear continuamente numerosas maneiras de seducir á 
mocidade, con novos produtos de consumo, que promoven como de baixo risco, co fin 
de captar "novos clientes".  
 
As estratexias utilizadas baséanse na incorporación de formatos atractivos para estes 
produtos, promovendo a súa utilización en eventos, incluíndo sabores atractivos para 
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os mais novos, propiciando novas formas de consumo como a shisha o pipas de auga 
ou os cigarros electrónicos, co fin de conseguir novos consumidores "fieis" ao produto.  
 
Unha das principais consecuencias que ten o tabaquismo é o cancro de pulmón, un 
dos cancros con maior incidencia nos que Servizo Galego de Saúde. Este tipo de 
cancro é o terceiro en frecuencia tanto en homes (21.847) coma en mulleres, pero 
aínda así o cancro de pulmón é a primeira causa de morte por cancro, tendo unha 
mortalidade moi elevada e estimándose que está detrás de máis de 22.000 
falecementos por esta causa ó ano.  
 
Accións para o control do tabaquismo, como diminuír a accesibilidade, regular a 
publicidade, a venda e promoción do tabaco, os produtos do tabaco e os cigarros 
electrónicos, son medidas de comprobada eficacia para a prevención e están 
especialmente dirixidas á poboación infanto-xuvenil, sector prioritario a protexer.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Cales son as medidas que se están a tomar dende a Xunta de Galicia fronte o 
tabaquismo?  
 
 
Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2023 
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A Mesa do Parlamento 
 
Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Encarna Amigo Díaz, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 
A Xunta de Galicia leva tempo apostando polas políticas de Saúde Pública e 
particularmente polas políticas de prevención primaria, co seu maior expoñente nos 
programas de vacinación. 
 
O pasado mes de setembro de 2022, presentouse o novo calendario de vacinación ao 
longo de toda a vida, para contemplalo como unha protección en todas as etapas da 
vida dunha persoa, dende o nacemento ata a idade adulta. 
 
O establecemento deste Calendario permitiu cambiar a visión de que a vacinación é só 
importante nas idades infantís, dándolle un carácter continuo ao longo de toda a vida 
dunha persoa. 
 
Ademais ampliou a protección brindada, incorporando e estendendo o calendario 
vacinal a novas vacinas como a do virus do papiloma humano para os varóns a partir 
dos 12 anos, a vacina fronte a meninxite B ós lactantes e a vacina antigripal de forma 
sistemática na idade infantil. 
 
En marzo de 2023 tivemos coñecemento de que  a Xunta de Galicia ampliou este 
calendario vacinal ó longo da vida introducindo a inmunización fronte ó virus 
respiratorio sincitial (VRS) e ó rotavirus, virus que afectan principalmente ós menores 
de 2 anos. 
 
A introdución destas dúas novas vacinas situou a Galicia como unha rexión pioneira, co 
calendario máis completo, e sendo a primeira do mundo que anuncia o compromiso de 
incorporar a inmunización fronte ó VRS. 
 
Por todo o anteriormente exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte 
pregunta en Pleno: 
 
Que balance fai a Xunta de Galicia sobre a ampliación do calendario de vacinación ao 
longo de toda a vida? 
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A Mesa do Parlamento 
 
Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Encarna Amigo Díaz, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 
Axencia galega de doazón de sangue, órganos e tecidos (ADOS), ten como fins xerais 
e obxectivos básicos actuar como un instrumento de xestión eficiente no exercicio de 
funcións relacionadas coa doazón e o abastecemento de sangue e os seus derivados, 
a coordinación de transplantes de órganos e tecidos, e o procesamento e almacenaxe 
de células, tecidos e mostras biolóxicas humanas con fins diagnósticos, terapéuticos e 
de investigación.  
 
Desde a súa creación a Axencia, xunto a xenerosidade dos galegos, consolidou a 
Galicia como terceira comunidade en doazóns no ano 2021, a pesar de tratarse un ano 
moi marcado pola pandemia.  
 
Esta boa posición entre as outras comunidades autónomas fainos ver da xenerosidade 
de todos os galegos e galegas na doazón de sangue, órganos e tecidos.  
 
A Axencia ten desenvolvido ao longo dos últimos anos diversos proxectos 
colaborativos, así como implantado diversas melloras internas que lle permitiron acadar 
un maior número de doazóns.  
 
Malia isto, a veces as reservas de sangue sofren momentos de escaseza como o vivido 
o pasado mes de decembro de 2022 no que a Axencia tivo que facer un chamamento á 
poboación debido ós baixos niveis de sangue, o que obrigou á Consellería de Sanidade 
a interromper varias intervencións cirúrxicas nos hospitais públicos galegos.  
 
Por todo o anteriormente exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte 
pregunta en Pleno:  
 
 
Que medidas está a tomar a Axencia galega de doazón de sangue, órganos e tecidos 
para incentivar a doazón por parte dos galegos e galegas?  
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A Mesa do Parlamento 
 
Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Encarna Amigo Díaz, 
Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía 
López Sánchez e Raquel Arias Rodríguez, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
Os orzamentos da Conselleria de Sanidade para 2023 consolidan o compromiso da 
Xunta de Galicia coa modernizaciónn integral do Complexo Hospitalario  Universitario 
de Ourense, non só no relativo a infraestruturas,co novo edificio de hospitalización ou a 
reforma do Materno-Infantil por poñer un exemplo,  senón tamén coa incorporación de 
novas tecnoloxías e equipamentos sanitarios como é o PET-TC e as dúas 
gammacámaras  do novo servizo de medicina nuclear que sen dúbida redudarán en 
maiores e prestacións para  a cidadanía de Ourense. 
 
Pero ademáis nos orzamentos deste ano tamén se consolida a aposta do goberno 
galego polos sete  hospitais comarcais de Galicia entre os que se atopan o Hospital de 
Verín e o Hospital do Barco de Valdeorras. 
 
Có obxectivo de reforzar a súa capacidade asistencial e mellorar os servizos e a 
funcionalidade para as veciñas e veciños da Comarca de Valdeorras o Hospital de O 
Barco xa viu  o pasado ano renovado boa parte do seu mobiliario e  equipamentos 
ademáis da posta en marcha de diversas obras e actuacións para renovar, modernizar 
e aumentar o espazo dispoñible co fin de mellorar a atención dos pacientes. 
 
Unido á remodelación da infraestrutura e ao amparo da Lei 2/2022, de medidas 
extraordinarias para a provisión de postos de difícil cobertura, aprobada en outubro de 
2022 no Parlamento de Galicia, está previsto tamén reforzar en materia de persoal 
diferentes especialidades médicas. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno: 
 
 
 
Que previsións ten a Xunta de Galicia en relación có desenvolvemento das obras de 
remodelación no Hospital Público de  Valdeorras? 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Paloma Castro Rey, Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Árias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

O ano pasado o Goberno galego licitou a execución das obras do proxecto de 

mellora da seguridade viaria da estrada vella de Marín, a PO-546, en Estribela, 

no concello de Pontevedra.  

 

As obras de humanización que se realizaron no treito da Avd. Montero Ríos 

están a ocasionar unha situación de risco para a seguridade dos condutores 

debido á nula visibilidade no cruce desta avenida coa rúa San Andrés que dá 

acceso ao CEIP A Carballeira e ao Lugar da Comboa.  

 

Actualmente, no caso de atoparse na rúa San Andrés e querer incorporarse á 

Avda. Montero Ríos en dirección Marín cómpre invadir case toda a calzada 

dirección Pontevedra para poder ter visibilidade polo lado dereito da estrada.  

 

A situación de inseguridade é debida á radicación dos contedores de RSU que 

anulan a visibilidade no cruce. Cómpre sinalar que é unha vía con moito tráfico 

e que neste punto xa se produciron accidentes de gravidade con anterioridade  

cando a visibilidade era mellor.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 
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Entende o Goberno galego que os problemas de visibilidade no cruce da 

avenida Montero Ríos coa rúa San Andrés que dá acceso ao CEIP A 

Carballeira e ao Lugar da Comboa comprometen a seguridade viaria nesta 

estrada? 

 

Santiago de Compostela, 28 de julio de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e Noa Díaz Varela,  deputadas e 

deputado, pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A veciñanza e o alumnado de Valga vén de coñecer a decisión da Consellería 

de Educación de trasladar o Grao Medio Dual de Mecanizado que se ofertaba 

no IES Plurilingüe de Valga ao CIFP Fontecarmoa de Vilagarcía. A oferta 

decidida pola Xunta de EGalicia deixa ao instituto valgués con dúas titulacións 

menos das impartidas no último ano académico: o Ciclo Superior de 

Construcións Metálicas en réxime ordinario e o Ciclo Medio de Soldadura e 

Caldeiraría para adultos. 

 

Tendo en conta que o sector do metal é chave na economía da localidade polo 

peso do mesmo nas empresas da contorna, nomes propios como Extrugasa, 

Gama e Hijos ou Exlabesa, estas titulacións son de vital importancia tanto no 

contexto da formación do alumnado, da súa saída laboral e profesional como 

na remuda e calidade no tecido empresarial de Valga. Xunto a isto, cómpre 

lembrar a necesidade de non desmantelar a oferta e oportunidades no ámbito 

educativo do rural. 

 

É, polo tanto, necesario lembrar a importancia de que tamén no rural se oferte 

unha educación superior de calidade apostando polo desenvolvemento da FP 

Dual nun momento decisivo no que se está a fornecer en todos os territorios a 

Formación Profesional. Unha das grandes garantías para acadar a mellor 

inserción laboral da mocidade da man da actividade das empresas galegas. 

Desde o Grupo Parlamentario do PSdeG defendemos que o concello de Valga 

non vexa minguadas estas posibilidades e que, polo tanto, se reverta a 
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Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

decisión de eliminar titulacións o que suporía ademais incidir na perda do 

alumnado da oferta formativa. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Nun momento de desenvolvemento sen precedentes da FP e FP Dual no 

conxunto do Estado, considera o Goberno galego axeitado recortar oferta en 

concellos rurais como Valga que inciden na perda de oportunidades para a 

veciñanza e alumnado do rural, mais cando o tecido empresarial da contorna 

concreta deste concello está vencellado ás titulacións que suprimen? 

 

Santiago de Compostela, 28 de xullo de 2028 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noelia Otero Lago na data 28/07/2023 12:58:40 

 

Julio Torrado Quintela  na data 28/07/2023 12:58:49 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 28/07/2023 12:58:59 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

A hepatite C é unha enfermidade hepática causada por un virus RNA. Este virus pode 
causar unha infección que nunha alta porcentaxe é asintomática (60-75% dos casos) 
pero pode producir tamén unha hepatite fulminante, que é un cadro potencialmente 
mortal.  
 
Aproximadamente un 15-25% das persoas infectadas eliminan o virus 
espontaneamente nun prazo de seis meses, sen necesidade de tratamento algún.  
 
Pero nunha alta porcentaxe de casos a infección aguda evoluciona á cronicidade con 
graves consecuencias para a saúde da persoa que a padece. Entre o 75% e o 85% das 
persoas que padecen a infección inicial contraen unha enfermidade crónica, e entre o 
60% e o 70% das que padecen a infección crónica sofren unha hepatopatía crónica; 
entre un 5% e un 20% contraen cirrose e entre un 1% e un 5% falecen por cirrose ou 
cancro de fígado.  
 
Por todo isto, o pasado ano, este grupo parlamentario preguntara polos avances na 
implantación dunha Estratexia galega de eliminación da Hepatite C, onde a Directora 
Xeral de Saúde Pública anunciara nesta Cámara a súa presentación nese mesmo mes.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta en Pleno: 
 
Cal é o balance da Estratexia galega de eliminación da Hepatite C dende a súa posta 
en marcha ata o de hoxe?  
 
 
Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 12:56:44 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 28/07/2023 12:57:01 
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María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 12:57:12 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 12:57:27 

 
Noelia Pérez López na data 28/07/2023 12:57:43 

 
López Sánchez, Rosalía na data 28/07/2023 12:58:00 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 12:58:13 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

No 2019 a Consellería de Sanidade e o Servizo Galego de Saúde estableceron unhas 
bases estratéxicas e de xestión, para o fortalecemento e reconfiguración da atención 
primaria.  
 
Froito desta idea e do traballo de distintos grupos de profesionais xurdiron documento 
como o Plan galego atención primaria 2019-2021 e o titulado Por unha atención 
primaria vertebradora do sistema de saúde.  
 
Dentro destes documentos, un dos aspectos nos que se fai incidencia é na necesidade 
de planificar proactivamente a unha determinada poboación nunha zona territorial 
específica, empregando para elo mecanismos como os Plans locais de saúde.  
 
Estes Plans posibilitan unha atención integral, permitindo unha maior equidade, 
accesibilidade e proximidade no trato ao doente, así como unha mellor organización 
das axendas dos profesionais, buscando un liderado compartido entre os distintos 
profesionais.  
 
Recentemente 29 novos Plans locais de saúde incorporáronse ós xa existentes, 
aumentando o número de plans a 43 centros de saúde en toda Galicia. 
 
Creemos que estes Plans permiten a transformación da atención primaria no que atinxe 
á mellora da saúde da poboación e da eficiencia do servizo, así como da satisfacción 
dos profesionais e do incremento da calidade e experiencia do paciente, conseguindo 
impactos sociais e sanitarios duradeiros, que permitan acadar o ansiado modelo 
centrado nas persoas.  
 
Por todo o anteriormente exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte 
pregunta en Pleno:  
 
Cal é o Balance que fai a Xunta de Galicia dos plans locais de saúde?  
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Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 12:59:06 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 28/07/2023 12:59:24 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 12:59:35 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 12:59:48 

 
Noelia Pérez López na data 28/07/2023 13:00:01 

 
López Sánchez, Rosalía na data 28/07/2023 13:00:16 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 13:00:29 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

En decembro do ano 2013, o Parlamento de Galicia aprobou, cos votos favorables do 
Grupo Popular e o voto en contra de toda a oposición, a Lei de garantías de 
prestacións sanitarias. Pouco despois, a Xunta comezou a desenvolver os distintos 
aspectos regulados nesta lei a través dos correspondentes regulamentos:  
 

- Decreto 159/2014, do 11 de decembro, polo que se establece a organización e 
funcionamento do Rexistro galego de instrucións previas sobre coidados e 
tratamento da saúde.  

- Decreto 54/2015, do 12 de marzo, polo que se regulan o procedemento e os 
efectos da garantía do dereito á segunda opinión médica no Sistema público de 
saúde de Galicia.  

- Decreto 55/2015, do 26 de marzo, polo que se regula o exercicio do dereito á 
libre elección de persoal médico de familia, pediatra e persoal de enfermaría en 
atención primaria, e de centro ou complexo hospitalario por un problema de 
saúde novo, no Sistema público de saúde de Galicia.  

- E, finalmente, o Decreto 105/2017, do 28 de setembro, polo que se regula o 
sistema de garantía de tempos máximos de acceso ás prestacións sanitarias 
públicas.  

 
A pesares das profecías da oposición sobre a “derivación masiva á privada” ou a 
cualificación de “lei trampa que só pretende privatizar”, a realidade amosa que nada 
disto chegou a cumprise e que un total de máis de 210.000 cidadáns beneficiáronse da 
entrada en vigor, en xaneiro de 2018, da lei de garantías de prestacións sanitarias nos 
tempos de espera do Servizo Galego de Saúde.  
 
Actualmente, o marco normativo prevé a garantía de acceso a unha proba diagnóstica 
ou a unha primeira consulta de especialista en menos de 45 días e a unha intervención 
cirúrxica en menos de 60 días cando falamos de persoas con patoloxías oncolóxicas 
malignas, insuficiencia aórtica, aneurismas cerebrais, neoplasias, carcinomas, 
hidrocefalia ou desprendemento de retina.  
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Pasados xa catro anos desde a entrada en vigor deste decreto e descartados eses 
efectos nocivos prognosticados pola oposición e nunca producidos.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Cal é a valoración que realiza a Xunta de Galicia da Lei de garantías de prestacións 
sanitarias e os distintos decretos que desenvolven esta lei dende a súa entrada en 
vigor?  
 
 
 
Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 13:01:25 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 28/07/2023 13:01:46 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 13:02:07 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 13:02:20 

 
Noelia Pérez López na data 28/07/2023 13:02:36 

 
López Sánchez, Rosalía na data 28/07/2023 13:02:53 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 13:03:06 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

A existencia dun sistema de historia clínica electrónica integrado entre a atención 
primaria e a atención hospitalaria é un dos feitos diferenciais da sanidade pública 
galega que a pon por diante de moitos outros servizos de saúde autonómicos en 
capacidade de acceso dos profesionais sanitarios á información sobre o paciente.  
 
Pero ademais, a implantación e posterior evolución deste sistema, articulado a través 
dunha aplicación denominada IANUS, permite facilitar outra moita información aos 
profesionais: non só sobre o historial do paciente senón cun acceso a información e 
recursos que o sistema sanitario público comparte en rede para os seus empregados.  
 
O mes de decembro de 2022, a Xunta de Galicia presentou a nova versión desta 
aplicación de historia clínica electrónica, destacando novidades que poden ser de 
especial utilidade para os profesionais de atención primaria, dado o carácter integral e 
lonxitudinal da súa atención ao paciente: utilidades como a conectividade cos 
dispositivos médicos, a carpeta persoal de saúde do paciente ou o acceso a recursos 
formativos e de big data.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Que novas ferramentas está a proporcionar a Xunta de Galicia ao persoal de atención 
primaria a través do seu sistema de historia clínica electrónica?  
 
 
Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 13:04:00 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 28/07/2023 13:04:19 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 13:04:31 
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José Alberto Pazos Couñago  na data 28/07/2023 13:04:45 

 
Noelia Pérez López na data 28/07/2023 13:05:00 

 
López Sánchez, Rosalía na data 28/07/2023 13:05:17 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 28/07/2023 13:05:29 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 
O Servizo Galego de Saúde, da man da Axencia Galega en Saúde, levan tempo 
apostando pola compra pública innovadora (CPI) como ferramenta de política de 
innovación do lado da demanda, constituíndo unha iniciativa moi potente para o 
desenrolo de mercados innovadores a través da contratación pública.  
 
Dende este Grupo entendemos que os obxectivos da CPI son mellorar os servizos 
públicos no ámbito sanitario; fomentar a innovación empresarial; impulsar a 
internacionalización e a comercialización da innovación e facilitar o desenrolo conxunto 
de produtos ou servizos innovadores.  
 
É por iso que dentro deste paraugas da CPI lévanse promovido diferentes iniciativas de 
carácter innovador entre as que destaca o XEDOSE (xestión da dosimetría).  
 
A existencia deste sistema permite crear un historial dosimétrico personalizado para 
cada doente, figurando nese expediente probas como un TAC ou unha radiografía, 
permitindo así optimizar ó máximo a dose, é dicir, dar a cada doente o mínimo posible 
que permita o diagnóstico.  
 
Tendo en conta o anteriormente exposto, o deputados asinantes formulan a seguinte 
pregunta en Pleno:  
 
Como vai mellorar o sistema XEDOSE de xestión da dosimetría o tratamento dos 
usuarios do sistema público de saúde de Galicia?  
 

 
Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 13:12:11 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 13:12:27 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

O cancro de mama é unha das doenzas máis frecuentes e, aínda que se ben é certo 
pode aparecer en homes, en máis do 99% dos diagnósticos danse en mulleres. En 
Galicia levamos anos traballando para a súa detección precoz.  
 
A vía rápida implantouse en 1992, e este feito, baseado en dous factores fundamentais, 
os avances nos programas de cribado e os avances nos tratamentos, permitiron reducir 
a mortalidade por mor deste cancro nun 20%.  
 
Unha vez realizado o diagnóstico, a premura na atención de cada un dos casos é 
fundamental, e aínda que en Galicia se viña prestando desde os servizos de oncoloxía, 
xinecoloxía, etc., tense comprobado que as Unidades de Mama, con equipos 
multidisciplinares melloran o acceso e tratamento das mulleres que o precisan.  
 
Por este motivo o Grupo Popular debateu no Parlamento unha iniciativa instando á 
Xunta a regular o funcionamento das Unidades de Mama, para homoxeneizalas en 
todas as áreas sanitarias galegas e para que esa homoxeneización servise de 
referencia para a organización dos equipos de atención multidisciplinar doutras 
patoloxías, comezando polas relacionadas có solo pélvico.  
 
Dada a importancia de actuar con celeridade ante esta patoloxía, xa que o seu 
pronóstico segue a depender principalmente da extensión da enfermidade no momento 
da detección, e tendo en conta que a organización dos equipos de atención 
multidisciplinares noutras patoloxías vai redundar nunha mellora na atención as 
pacientes, as súas familias e en definitiva, nunha mellora nas expectativas de curación.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
Que actuacións ten realizado a Xunta de Galicia para dar cumprimento ao acordo 
unánime do Parlamento de Galicia en relación coa homoxeneización das Unidades de 
Mama en todas as áreas sanitarias galegas e a organización dos equipos de atención 
multidisciplinar doutras patoloxías? 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Borja Verea Fraiz, Paula Prado del Río, Carmen Pomar Tojo, 
Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, Alberto Pazos 
Couñago, Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez e Raquel Arias Rodríguez, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 

O compromiso da Xunta de Galicia coa sanidade pública en Santiago de Compostela é 
incuestionable.  
 
A Xunta vén de aprobar o inicio do trámite urbanístico para poder ampliar nun 30% a 
superficie do actual hospital clínico, despois de acometer xa importantes melloras nos 
últimos meses como a ampliación das urxencias en 800 m2, executada por trámite de 
emerxencia xusto despois da primeira onda da pandemia e cun investimento de 1,65 
millóns de euros; a adquisición dun equipo de ultrasóns de frecuencia focalizado 
(HIFU), cun investimento de 2,4 M€, que converteu ao CHUS no primeiro hospital 
público de España en contar con este tratamento para pacientes con párkinson e 
tremor esencial; ou a creación dunha nova unidade de ictus cun orzamento conxunto 
de 450.000 euros para obra e equipamento.  
 
E están xa adxudicadas as obras de reforma tanto da UCI como da farmacia 
hospitalaria. Máis alá da atención hospitalaria, a Xunta de Galicia puxo en servizo en 
2016, tras un investimento superior aos 3 millóns de euros un novo centro de saúde no 
barrio de Galeras que, con 3.500 metros cadrados cubriu un oco que existía na cidade 
entre os catro centros previamente existentes (Concepción Arenal, Conxo, Fontiñas e 
Vite).  
 
Porén, sabemos que o compromiso coa atención primaria da cidade non remata aí 
senón que foi xa adxudicada a redacción dun proxecto de reforma para o centro de 
saúde de Conxo.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
 
Cales son as previsións da Xunta de Galicia de próximas actuacións de mellora nos 
centros de atención primaria de Santiago de Compostela?  
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

A Consellería de Sanidade leva tempo apostando pola renovación do sistema público 
de saúde de Galicia, tanto no ámbito das infraestruturas como no ámbito do 
equipamento sanitario.  
 
Nos últimos anos vimos como se puxeron en marcha novas instalacións hospitalarias 
como o Álvaro Cunqueiro, como se está a levar a cabo a renovación e construción de 
novos centros de saúde ó longo do territorio galego e como se merca o equipamento 
máis punteiro do mercado.  
 
Nunha destas compras o Servicio Galego de Saúde adquiriu 7 novos sistemas de 
cirurxía robótica para todo o sistema sanitario galego, instalándoos nos hospitais de 
referencia das distintas áreas sanitarias.  
 
A adquisición destes robots ten suposto para a Xunta un investimento de máis de 56 
millóns de euros para a súa adquisición, instalación, mantemento e material para o seu 
funcionamento.  
 
O seu obxectivo fundamental é o de facilitar a abordaxe de determinadas patoloxías 
que sen esta tecnoloxía serían, en moitos casos, imposibles de tratar pola dificultade 
de acceso a determinados lugares anatómicos aos que si chegan os brazos do robot.  
 
Estamos ante un novo avance na sanidade pública galega, que incorpora deste xeito 
unha tecnoloxía punteira, xa que se trata do último modelo neste tipo de robots, cun 
importante investimento non só na compra, se non no mantemento que precisan.  
 
Por todo o anteriormente exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte 
pregunta en Pleno:  
 
Cal é o balance de actividade dos equipos de cirurxía robotizada no sistema sanitario 
público de Galicia desde a súa posta en marcha? 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

Boa parte das enfermidades conxénitas do metabolismo (ECM) son enfermidades raras 
ou moi raras, pero en conxunto son patoloxías frecuentes, estimándose unha 
prevalencia global de 50,9 por cada 100.000 nacementos, constituíndo unha causa 
importante de morbi-mortalidade, tendo un impacto global notable desde a perspectiva 
de Saúde Pública.  
 
O Programa Galego para a Detección Precoz de Enfermidades Endocrinas e 
Metabólicas en Período Neonatal tivo a súa orixe no 1978, e foi pioneiro en España no 
cribado neonatal, o cal foi posteriormente ampliado coa incorporación da 
espectrometría de masas en xullo de 2000.  
 
Neste senso a Xunta de Galicia foi pioneira coa a probación no 2021 da Estratexia 
Galega de Enfermidades Raras 2021/2024, có obxectivo principal de establecer un 
novo modelo asistencial para as enfermidades raras, optimizado e baseado en criterios 
homoxéneos para garantir un prazo de diagnóstico máis reducido, menor variabilidade 
no manexo do/a doente e unha xestión más áxil, coordinada e eficiente.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Que melloras está a incorporar a Xunta no programa galego de cribado neonatal? 
 
 
Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
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A Mesa do Parlamento 
 
Encarna Amigo Díaz, Corina Porro Martínez, Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Rosalía López Sánchez e Raquel 
Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno. 
 

A atención aos pacientes diagnosticados cunha enfermidade rara precisa dunha 
abordaxe específica pola alta complexidade destas patoloxías, xa que as enfermidades 
raras poden afectar a múltiples órganos e sistemas, cunha ampla diversidade de 
síntomas e desordes incluso dentro da mesma patoloxía.  
 
A Xunta de Galicia aprobou o 7 de maio de 2021 a Estratexia Galega de Enfermidades 
Raras.  
 
O seu obxectivo é o de establecer un novo modelo asistencial para este tipo de 
doenzas que garanta un prazo de diagnóstico máis reducido, unha menor variabilidade 
no manexo e unha xestión máis áxil, coordinada e eficaz.  
 
Ademais, en novembro do 2020, aprobábase neste Parlamento unha iniciativa na que 
se instaba a Xunta de Galicia a crear unidades multidisciplinares para a abordaxe 
destes pacientes, o texto literal do acordo é o seguinte:  
 
«O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a crear unidades funcionais 
multidisciplinares que proporcionen atención especializada aos pacientes con 
enfermidades raras e garantan uns tempos máximos para as súas consultas e probas. 
Do mesmo xeito, tamén se consolidará a rede de investigación sanitaria pública 
dotándoa de recursos para ter un maior coñecemento destas patoloxías que permitan 
un diagnóstico máis temperán, redundando así nun maior beneficio para as doentes.»  
 
O mes de febrero de 2022 iniciaron o seu funcionamento tres unidades nas áreas 
sanitarias de A Coruña, Santiago e Vigo.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
Que balance fai a Xunta de Galicia sobre o desenvolvemento da Estratexia Galega de 
Enfermidades Raras?  
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María Encarnación Amigo Díaz na data 28/07/2023 13:18:32 

 
María Corina Porro Martínez  na data 28/07/2023 13:18:51 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila e Mercedes Queixas Zas, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre a situación das instalacións nos centros educativos de Ponteareas e a súa comarca. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

É de sobra coñecida pola Xefatura Territorial de Educación en Pontevedra, así 

como pola propia Consellería de Cultura, Educación, FP e Universidades, a situación na 

que se atopan as instalacións dos centros educativos en Ponteareas e Comarca do 

Condado-Paradanta. 

 O 90% dos centros educativos desta zona datan dos anos 50, 60 ou 70.  

Os máis antigos, as Escolas Unitarias das parroquias (CRA A Picaraña en 

Ponteareas ou o da Lagoa en Salvaterra), con máis de 60 anos, ainda sendo de pedra e 

cunha estrutura sólida, carecen do máis básico dos illamentos (nos solos, paredes, 

carpinterías exteriores, cubertas...). En moitas delas entra auga a través dos tellados cada 

vez que chove, e que ainda que puntualmente se fagan as pequenas reparacións por 

parte dos concellos, isto se solventa só cun cambio das cubertas para eliminar as 

filtracións e humidades que causan. 

Pero todos os edificios precisan destas obras de eficiencia enerxética que inclúen 

ademáis dos aspectos citados, o cambio a iluminación a LED e calefaccións con 

enerxías renovables e máis eficientes (EEI de Taboeza e Rubiós nas Neves, CEIP Nosa 
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Sra. Dos Remedios ou Fermín Bouza Brey en Ponteareas)…. Para mellorar a 

confortabilidade nunha comarca que ten climatoloxía moi adversa nos invernos. 

A estas obras, xa importantes en sí mesmas, habería que engadirlle melloras para 

dispoñer de instalacións das que agora carecen ou a reforma doutras como vestiarios, 

baños, salas de servizos específicos (audiovisuais, salón de actos… como o CPI de 

Mondariz, CEIP Ramiro Sabell ou IES Barral en Ponteareas), ou incluso ampliación de 

instalacións para dar cabida a todos os estudos ofertados como o IES Pedra da Auga. 

En Ponteareas tamén, aínda hai dous centros educativos nos que o alumnado non 

dispón de  ximnasio nin aula de psicomotricidade (CEIP Feliciano Barrera de Guláns e 

CEIP de Santiago de Oliveira, ámbolos dous situados no rural). Centros que carecen das 

instalacións axeitadas para poder ofertar comedor escolar, un dos servizos máis 

demandados polas familias para atender á conciliación. 

Como establece a lei educativa e tamén de Bases de Réxime Local, as 

competencias educativas lle son propias á Administración Autonómica e neste intre non 

se están a cumplir facendo como é habitual: botar balóns fóra e que sexan os concellos 

os que asuman gastos que non lles corresponde. 

A responsabilidade e competencia dos Concellos non vai máis alá da custodia e 

mantemento dos centros de infantil e Primaria. Ningunha obra nova, ou que requira 

reformas estructurais ou cambios nas instalacións corresponden á administración local. 

Nestes últimos anos non foron atendidos pola Xunta de Galicia peticións de 

obras como:  

- peches perimetrais nas escolas, 

- cubertas de patios de xogos de infantil, 
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- cambio de cubertas nos edificios escolares, 

- colocación de novos sistemas de calefacción máis eficaces, 

- Novas ventás e persianas para que non escape o pouco calor da escasa 

calefacción, 

- Illamento das paredes ou solos das escolas. 

- Novas edificacións para ampliar servizos que non existen actualmente. 

Polo tanto, hai numerosas reformas (que non mantemento) que son precisas 

acometer de xeito inmediato e outras que deben axustarse a unha planificación a medio 

e longo prazo a fin de poder conseguir incluso fondos europeos que permitan asumir 

todo o investimento necesario. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que accións pensa levar a cabo a Consellería de Cultura, Educación, FP e 

Universidades para garantir os dereitos da comunidade educativa das Comarcas 

Condado-Paradanta e realizar as obras solicitadas de mellora das instalacións, para 

ampliación de servizos e de eficiencia enerxética? 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila  
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Mercedes Queixas Zas 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 31/07/2023 10:12:32 

 

Cristina Fernández Davila na data 31/07/2023 10:12:37 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila e Mercedes Queixas Zas, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre a situación da atención á diversidade no ámbito educativo e o futuro dos equipos 

de orientación nos centros escolares. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Orde do 8 de setembro de 2021 que regula a atención á diversidade do 

alumnado dos centros docentes en Galicia, establece que a diversidade é unha realidade 

social e a resposta educativa a esa diversidade debe concretarse, entre outras medidas, 

na oferta de recursos e medidas educativas que contribúa  á participación de xeito 

autónomo, nunha sociedade democrática. 

Esta orde regula unha ferramenta básica para lograr os seus obxectivos, os 

Departamentos de Orientación dentro dos centros educativos, que serán os asesores do 

alumnado, profesorado e familias e atenderán a orientación como unha actuación 

profesional destinada a toda a comunidade educativa para conseguir unha inclusión 

efectiva de todo o alumnado, con independencia da súa diversidade. 

Pero hai unha parte imprescindible na orde que debe acompañar todo este 

traballo dos centros educativos, que son os recursos materiais e humanos e que 

desenvólvese no seu capítulo V, onde fai referencia a todas as persoas profesionais 

involucradas neste proceso. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-u

V
3m

FJ
io

G
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

206367

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-uV3mFJioG-7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

 Estes últimos anos á comunidade educativa das Comarcas Condado e Paradanta 

(centros tan diversos como o CEIP Nosa Sra. Dos Remedios e o CEIP Fermín Bouza 

Brey en Ponteareas, ou o CEIP Nosa Sra. De Lourdes en Mondariz Balneario) 

manifestan o aumento considerable dos casos de alumnado con Necesidades Específicas 

de Apoio Educativo (no curso 2023-24, aproxim. o 30% do alumnado do centro será 

NEAE). Isto sempre conleva a petición por parte das direccións dos centros escolares de 

máis efectivos docentes e especializados nos departamentos de Orientación (Audición e 

Linguaxe, Pedagoxía Terapéutica, persoal aux. Coidador...), para manter a calidade 

educativa e unha atención axeitada para todo o alumnado, incluíndo as necesidades 

específicas e obxectivos marcados para o alumnado NEAE. 

Calquera alumno ou alumna NEAE precisa de máis de 2 horas á semana de 

atención específica para que ésta sexa de calidade e poidan avanzar a nivel educativo e 

integral. Cos efectivos de especialistas actuais dentro dos departamentos de Orientación, 

non é factible que esta premisa se cumpra. 

Ademáis, nos últimos cursos están matriculándose nos centros escolares 

alumnado de 3 anos con retrasos na linguaxe debido á exposición excesiva a tabletas e 

móbiles, os canguros dixitais. Igual que medra o número de alumnado TEA, como avala 

o Informe realizado este mesmo ano pola Confederación Autismo España, ou tratan a 

alumnado con sospeita de Dislexias en tanto non están debídamente diagnosticados, xa 

que non se derivan estes casos directamente a Neuroloxía.  

A comunidade educativa precisa unha maior implicación da Consellería con 

competencias en Educación para que asuma as súas funcións para garantir a todo o 

alumnado, para o NEAE tamén, unha atención educativa de calidade tendo en conta as 

características e capacidades de cada alumna e alumno. Para iso deben resolver a falta 

de recursos persoais nos equipos de Orientación en todas as súas especialidades. 
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Cuestión na que están de acordo a inmensa maioría dos CEIP e IES de Ponteareas e a 

Comarca Condado-Paradanta. 

Neste intre estes equipos están desbordados debido ao alto número de alumnado 

NEAE matriculado, cada un cunha atención individualizada e un programa 

personalizado e documentado. Isto orixina unha burocratización extraordinaria e 

paralizadora que consume moito tempo, tempo que non se usa para aplicación efectiva 

de programas e plans para o alumnado. Polo tanto debe existir un protocolo entre os 

distintos sectores afectados neste proceso para detectar, diagnosticar e aplicar medidas 

ao alumnado NEAE nas súas distintas realidades. 

Teñen falta de recursos e tempo para poder implementar nos centros programas 

de interese xeral que poden mellorar os resultados académicos, pero tamén a nivel 

persoal. E por todo o citado deben estar mellor valoradas como profesionais pero tamén 

mellor remuneradas pola responsabilidade, dispoñibilidade horarias cara ás familias, 

adicación e polo tipo de cualificación que precisan para o desenvolvemento do seu 

traballo, a mesma que a solicitada para os equipos dos IES. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que medidas vai tomar o Goberno galego para mellorar a situación dos Equipos 

de Orientación (Orientadoras e especialistas) dos Centros Educativos para que poidan 

realizar as súas funcións cos recursos suficientes para garantir unha mellor e máis eficaz 

atención ao alumnado NEAE e para que teñan capacidade para poñer en marcha 

programas que melloren as habilidades do alumnado, acadando mellores resultados a 

nivel persoal e académico? 
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Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila  

Mercedes Queixas Zas 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 31/07/2023 10:55:17 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 31/07/2023 10:55:23 
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Á Mesa do Parlamento 
 
María Encarnación Amigo Díaz, José Alberto Pazos Couñago, María Corina Porro 
Martínez, Noelia Pérez López, Raquel Arias Rodríguez, Rosalía López Sánchez  e 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez deputados do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral en Pleno 
 
 
A experiencia e o coñecemento adquiridos nos últimos anos respecto da covi-19 
permitiu mellorar o tratamento que se lles presta aos pacientes afectados por esta 
enfermidade, tanto a aqueles que requiren hospitalización como aos que pasan o virus 
nos seus fogares.  
 
Con todo, moitos destes pacientes, tras superar a enfermidade, sofren importantes 
secuelas e efectos secundarios relacionados coa covi-19.  
 
Hai constancia de diversa sintomatoloxía: afectación pulmonar, afectacións 
cardiovasculares, arritmias, miocardites, insuficiencias cardíacas e afectacións 
neurolóxicas, entre as que as máis frecuentes son a dor de cabeza, a vertixe, a perda 
do gusto e do olfacto, e en casos mais graves, ictus, inestabilidade na marcha, etc...  
 
Para atender esta circunstancia e ofrecer o seguimento oportuno dun xeito 
multidisciplinar a Consellería de Sanidade creou as Unidades Postcovid, hoxe 
presentes nas sete áreas sanitarias.  
 
Conformadas por un variado número de  profesionais sanitarios especialistas, estas 
unidades permiten unha atención máis especializada aos pacientes, así como realizar 
todas as probas necesarias para comprobar a súa evolución, o que evita moitos 
trámites e consultas intermedias e ofrece unha atención máis efectiva de maior 
calidade. 
 
Por isto , os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 

1. Cales son os avances respecto do desenvolvemento das unidades postcovid na 
sanidade pública?  
 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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María Encarnación Amigo Díaz na data 31/07/2023 12:18:33 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 31/07/2023 12:18:56 

 
María Corina Porro Martínez  na data 31/07/2023 12:19:12 

 
Noelia Pérez López na data 31/07/2023 12:19:31 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 31/07/2023 12:19:46 

 
López Sánchez, Rosalía na data 31/07/2023 12:20:06 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 31/07/2023 12:20:23 
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Á Mesa do Parlamento 
 
María Encarnación Amigo Díaz, José Alberto Pazos Couñago, María Corina Porro 
Martínez, Noelia Pérez López, Raquel Arias Rodríguez, Rosalía López Sánchez  e 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez deputados do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral en Pleno 
 
 
A experiencia e o coñecemento adquiridos nos últimos anos respecto da covi-19 
permitiu mellorar o tratamento que se lles presta aos pacientes afectados por esta 
enfermidade, tanto a aqueles que requiren hospitalización como aos que pasan o virus 
nos seus fogares.  
 
Con todo, moitos destes pacientes, tras superar a enfermidade, sofren importantes 
secuelas e efectos secundarios relacionados coa covi-19.  
 
Hai constancia de diversa sintomatoloxía: afectación pulmonar, afectacións 
cardiovasculares, arritmias, miocardites, insuficiencias cardíacas e afectacións 
neurolóxicas, entre as que as máis frecuentes son a dor de cabeza, a vertixe, a perda 
do gusto e do olfacto, e en casos mais graves, ictus, inestabilidade na marcha, etc...  
 
Para atender esta circunstancia e ofrecer o seguimento oportuno dun xeito 
multidisciplinar a Consellería de Sanidade creou as Unidades Postcovid, hoxe 
presentes nas sete áreas sanitarias.  
 
Conformadas por un variado número de  profesionais sanitarios especialistas, estas 
unidades permiten unha atención máis especializada aos pacientes, así como realizar 
todas as probas necesarias para comprobar a súa evolución, o que evita moitos 
trámites e consultas intermedias e ofrece unha atención máis efectiva de maior 
calidade. 
 
Por isto , os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 

1. Cales son os avances respecto do desenvolvemento das unidades postcovid na 
sanidade pública?  
 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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María Encarnación Amigo Díaz na data 31/07/2023 12:18:33 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 31/07/2023 12:18:56 

 
María Corina Porro Martínez  na data 31/07/2023 12:19:12 

 
Noelia Pérez López na data 31/07/2023 12:19:31 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 31/07/2023 12:19:46 

 
López Sánchez, Rosalía na data 31/07/2023 12:20:06 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 31/07/2023 12:20:23 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López, Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, deputados do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A construción da estrada AC-418, Carballo-Malpica supuxo un necesario e 

demandado avance na mellora das comunicacións por estrada na comarca de 

Bergantiños, mellorando a seguridade na circulación de vehículos ao tempo que se 

acortaba os tempos dos desprazamentos entre diferentes núcleos de poboación.  

A nova vía levou aparellada unha redución de vehículos lixeiros e pesados pola 

AC-414, mais esta estrada segue a contar cunha intensidade circulatoria considerable, 

sendo empregada (como é lóxico) pola veciñanza ao longo de todo o ano, e 

incrementándose o seu uso na época estival para acceder locais e visitantes ás zonas de 

ocio e praias existentes na contorna. Tamén segue a contar con tránsito de tráfico 

pesado, ao empregarse por empresas locais para o transporte das mercadorías e materia 

prima que xera a súa activade. 

A falta de actuacións por parte da administración competente (que non é outra  

que a Xunta de Galiza) de cara a manter unha condicións adecuadas para a circulación 

foi causa mediata da aparición de infindas fochancas, froito, precisamente do uso que 

aínda mantén a vía e das inclemencias meteorolóxicas.  

Unha situación que foi denunciada de xeito reiterado pola veciñanza e polo 

propio concello de Carballo, xa que o alto deterioro da capa de rodaxe supón un risco 
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para a propia condución así como para os peóns. Nomeadamente, nos treitos do núcleo 

de Xoane da Estrada e Cances Grande.  

Veciñanza e administración local coinciden no imprescindible de que o 

organismo titular desta estrada proceda a arranxar a vía, levando a cabo actuacións  

necesarias e as labores de mantemento e conservación oportunas (que non se efectuaron 

en anos), para así evitar o perigo que supón o actual estado da mesma para vehículos e 

para que o tránsito de peóns. 

O propio Concello de Carballo tenlle comunicado á Consellería de 

Infraestruturas o seu compromiso de asinar un convenio para executar esa actuación. 

Unha actuación  que debe ser integral , incluíndo as obras de mellora e mantemento da 

vía,  así como a extensión de sendas peonís e carrís bici, como se ten realizado pola 

Consellería noutras zonas da comarca, que garantirían seguridade de peóns e ciclistas. 

Compromiso extensivo a que, unha vez realizadas esas obras pola 

administración competente, coa cofinanciación en porcentaxe que estableza o convenio 

para Consellería e Concello, sería este o que aceptaría a entrega das obras para que eses 

tramos da AC-414 pasen a ser de titularidade municipal.  

Porén, a Consellaría a día de hoxe non realizou actuación algunha nestes tramos, 

alegando que carecer de funcionalidade na rede autonómica de estradas, e condicionado 

calquera investimento na vía (e circunscrito exclusivamente á rehabilitación da capa de 

rodaxe) a que o Concello de Carballo asuma o cambio de titularidade a favor da 

entidade local unha vez realizada a mellora do firme. 

O proceder da Xunta de Galiza (titular desta vía), despois de anos sen actuación 

algunha na mesma, cunha proposta absolutamente inconcreta desde o punto de vista 

técnico e de mínimos (ao excluír as melloras necesarias para a seguridade de peóns e 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-m

U
pv

R
C

B
xa

-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

206376

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-mUpvRCBxa-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

bicicletas), é claramente inxusto para o Concello de Carballo no seu conxunto e 

nomeadamente para a veciñanza de Cances e Xoane. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Considera o goberno galego que o estado actual da AC-414, nomeadamente ao 

seu paso por Cances Grande e Xoane da Estrada garante a que a circulación de 

vehículos e peóns se faga en condicións de seguridade? 

 

Santiago de Compostela,  31 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Paulo Ríos Santomé  

Luis Bará Torres 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 31/07/2023 12:24:31 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 31/07/2023 12:24:37 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 31/07/2023 12:24:45 
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Á Mesa do Parlamento 
 
María Encarnación Amigo Díaz, José Alberto Pazos Couñago, María Corina Porro 
Martínez, Noelia Pérez López, Raquel Arias Rodríguez, Rosalía López Sánchez  e 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez deputados do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral en Pleno 
 
 
A través primeiro do Plan Galego de Atención Primaria 2019-2021 e posteriormente 
das prazas creadas na Lei de Orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2022 e no 
2023, a Xunta de Galicia leva xa cinco exercicios incrementando as prazas de 
enfermaría na atención primaria galega. 
 
Ese incremento das prazas vai acompañado dunha potenciación tamén das 
capacidades desta categoría profesional, na liña do marcado polo documento 
estratéxico ‘Por unha atención primaria vertebradora do sistema de saúde’. 
 
Así, a Xunta está a traballar na potenciación da capacidade resolutiva da enfermaría de 
atención primaria, consolidando o seu papel de atención directa ao paciente a través do 
Sistema de Xestión Integrado de Demanda en Equipo (XIDE), desenvolvendo 
protocolos de práctica avanzada ou aumentando a capacidade de dispensación de 
fármacos a medida que as guías aprobadas polo Ministerio de Sanidade así o 
permiten. 
 
Nese sentido, o Parlamento de Galicia aprobou en sesión plenaria de setembro de 
2022 unha iniciativa do Grupo Popular para avanzar neste sentido, que pedía 
expresamente á Xunta “Continuar desenvolvendo a carteira de servizos para o persoal 
de enfermaría aprobada polo Consello Técnico de Atención Primaria mediante a 
elaboración de protocolos avanzados de enfermería que permitan aumentar ao máximo 
as competencias da enfermaría de atención primaria e faciliten que poida efectuar 
consultas de alta resolución.” 
 
Por todo isto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno: 
 

1. Que medidas está a levar a cabo a Xunta de Galicia para desenvolver o 
aumento das competencias da enfermaría de atención primaria? 
 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 31/07/2023 12:26:35 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 31/07/2023 12:27:03 

 
María Corina Porro Martínez  na data 31/07/2023 12:27:25 

 
Noelia Pérez López na data 31/07/2023 12:27:41 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 31/07/2023 12:28:01 

 
López Sánchez, Rosalía na data 31/07/2023 12:28:19 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 31/07/2023 12:28:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Luis Bará Torres e Iria Carreira Pazos, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno, sobre o funcionamento do parques comarcais de extinción de 

incendios e salvamento dependentes dos Consorcios Provinciais. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Dende mediados de xuño de 2023 o persoal dos parques comarcais do servizo de 

extinción de incendios e salvamento dependentes dos Consorcios Provinciais de Galiza 

están en situación de folga para reclamar a observancia da doutrina establecida polo 

Tribunal Supremo na sentenza de 28 de xaneiro de 2022 na resolución dun RCUD. Na 

indicada resolución a Sala Cuarta do Tribunal Supremo, en aplicación da normativa 

comunitaria, establece que cando unha Administración Pública se subrogue por 

transmisión de empresa nun contrato de traballo de tivera carácter de fixo deberá 

manterse esa condición, sempre que exista asunción da actividade realizada pola 

traballadora e que a referida condición non se adquirise como consecuencia de 

contratación en fraude de lei.  

Asemade o persoal reclama a mellora das súas condicións laborais e sociais 

mediante a apertura dun proceso de negociación colectiva común a todos os Consorcios 

Provinciais, en todos os casos compostos pola Xunta de Galiza e a Deputación 

Provincial respectiva. 
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A única medida adoptada polas traballadoras na reivindicación das súas 

demandas foi deixar de realizar,de xeito voluntario, horas extraordinarias. Esta medida 

evidenciou a carencia de persoal existente nos Consorcios Provinciais de Extinción de 

Incendios e Salvamento polo que dende a adopción de tal medida practicamente cada 

día algún parque comarcal houbo pechar o servizo por carecer dos efectivos mínimos 

para atendelo. Vilagarcía, Bueu, Viveiro ou, máis recentemente, Verín foron algúns dos 

Parques que tiveron que pechar pola falla de persoal necesario para a prestación de tan 

esencial servizo. A evidencia dos riscos derivados de tal situación fan innecesaria 

calquera explicación. 

A pesares das eventuais consecuencias da falla de persoal e do posicionamento 

da representación das Deputacións Provinciais da Coruña, Lugo e Pontevedra sobre a 

procedencia da aplicación da doutrina do Tribunal Supremo ao persoal dos Consorcios 

Provinciais, o Partido Popular rexeitou, votando en contra, unha iniciativa do grupo 

parlamentar do Bloque Nacionalista Galego na que se interesaba “a integración como 

persoal laboral fixo dos Consorcios Provinciais contra Incendios e Salvamento de todo 

o persoal no que concorran as condicións establecidas na sentenza de 28 de xaneiro de 

2022 e coas condicións e requirimentos establecidos na referida resolución xudicial”. 

Mais acreditada tanto as carencias materiais e no cadro de persoal, como a 

ausencia de vontade do grupo parlamentar do Partido Popular para solventalas, dende a 

Xunta de Galiza non só non se adoptaron medidas para paliar a situación se non que se 

está a derivar nos Parques Comarcais traballos que corresponden á propia 

Administración Autonómica e cuxa execución corresponde á empresa pública SEAGA, 

segundo o encargo formalizado no seu día. 
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Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que actuacións realizou o goberno galego para a mellora do cadro de persoal e 

das condicións laborais do persoal dos Consorcios Provinciais de extinción de incendios 

e salvamento? 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Iria Carreira Pazos 

Luis Bará Torres  

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 31/07/2023 12:36:05 

 

Iria Carreira Pazos na data 31/07/2023 12:36:10 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 31/07/2023 12:36:23 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmen Aira Díaz e Cristina Fernández Davila, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No noso pais podemos dicir que contamos con diversos rurais, un deles pódese 

definir como o de aqueles concellos que están entre 1000 e 2000 habitantes nun 

territorio cunha baixa densidade de poboación e poucas posibilidades de desenvolver 

actividades económicas competitivas. Falta definir os distintos tipos de rural para poñer 

as súas características e realidades á vista dende unha consideración cualitativa, e non só 

cuantitativa, para poder intervir do xeito adecuado para procurar unha vida digna para 

os seus e as súas habitantes. 

O ensino público no rural é un servizo básico que fai unha parte prioritaria para 

o mantemento do tecido socioeconómico, é por tanto parte fundamental para a fixación 

de poboación presente e futura. Non seren capaces de establecer un plan específico 

plurianual supón que as familias prantexen habitar noutras zonas máis urbanas con máis 

servizos, ou ben leven ás súas crianzas a estes lugares o cal provoca que as criaturas se 

desarraiguen do seu lugar de nacemento, empobrecendo de antemán o rural do futuro. 

Desta volta son as anpas do Colexio Ricardo Gasset do Incio e do Colexio 

Outeiro da Pobra de Brollón as que denuncian a falta de profesorado e a falta de apoio 

ao alumnado máis vulnerable, mentres a Consellería de Cultura, educación e 
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universidade a través das súas xefaturas territoriais “negocia” que especialistas mandan, 

se chegan a mandalos, a estes colexios. 

Partimos de colexios, os da montaña lucense, que levan anos sufrindo recortes, 

soportando agrupamentos e  debemos ter en consideracións que as súas nenas e nenos 

teñen os mesmos dereitos que calquera nena ou neno galego a un ensino de calidade  e 

que ademais son o futuro do país. 

O alumnado destes colexios  sempre está en desvantaxe e lonxe da igualdade de 

oportunidades  con outras nenas e nenos que viven noutras zonas simplemente porque 

se implantan políticas dende un punto de vista meramente cuantitativo e economicista. 

No caso do colexio do Incio a situación que queda é esta; contan con  3 alumnos 

con Necesidades Especiais e 4 que precisan apoio educativo, dende a xefatura territorial 

ofreceuselles un/unha especialista en Pedagoxía Terapéutica  a media xornada ( isto son 

12,5 horas á semana) e xa só cada alumno ou alumna con Necesidades Especiais ten 

prescritas 5 horas a semana, polo que as contas non dan mal ou non dan en absoluto. 

No caso do colexio da Pobra de Brollón actualmente contan con  tres clases  en 

primaria que pasan a dúas, sufrindo a perda da especialista en Pedagoxía Terapéutica  e 

ofrécenlles compartila con 8 nenos e nenas que precisan apoio. 

Debemos deixar constancia de que problemas deste tipo hai en moitos máis 

concellos e son sufridas por outras comunidades educativas, outra cousa é que decidan 

manifestar publicamente a súa queixa ou a súa reivindicación de melloras. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 
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Van vostedes darlle un pulo ao ensino no rural de modo que a fluctuación de 

alumnado non supoña unha  redución inmediata de profesionais que supoña unha perda 

de calidade progresiva sen ningún elemento corrector? 

 

Santiago de Compostela, , 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz  

Cristina Fernández Davila  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 01/08/2023 09:53:32 

 

Cristina Fernández Davila na data 01/08/2023 09:53:35 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Manuel Balseiro Orol, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, Begoña 
Freire Vázquez, Rubén Lorenzo Gómez, José Luis Ferro Iglesias e  Belén Salido 
Maroño, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
A Consellería de Infraestruturas e Mobilidade presentou a Estratexia Galega de 
Mobilidade como a folla de ruta para conseguir un modelo de desprazamentos máis 
eficaz, sostible, seguro e económico co apoio da innovación. 
 
As transformacións socioeconómicas dos últimos anos obrigan a dotar Galicia dunha 
planificación transversal e estratéxica para garantir a mobilidade á medida das persoas 
e das mercadorías, de forma coherente co contexto climático, económico, tecnolóxico e 
enerxético. 
 
Do que se trata agora é de procurar a máxima implicación das distintas administracións 
e dos cidadáns nesta estratexia de mobilidade. 
 
Por todo isto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Que obxectivos específicos persegue a Estratexia Galega de Mobilidade? 

 
 

 
Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 31/07/2023 10:59:57 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 31/07/2023 11:00:14 

 
Ramón Carballo Páez na data 31/07/2023 11:00:29 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 31/07/2023 11:00:43 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 31/07/2023 11:00:57 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 31/07/2023 11:01:10 
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María Belén Salido Maroño na data 31/07/2023 11:01:22 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Manuel Balseiro Orol, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, Begoña 
Freire Vázquez, Rubén Lorenzo Gómez, José Luis Ferro Iglesias e  Belén Salido 
Maroño, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 

Có comezo do ano 2023 o Goberno que preside o socialista Pedro Sánchez 
consumaba unha suba xeral de taxas e impostos, mostra da súa voracidade 
recadatoria e da falta de sensibilidade coas familias, especialmente as máis 
vulnerables, que sofren o impacto da inflación, da alza xeneralizada dos prezos dos 
alimentos e da enerxía. 
 
En materia de mobilidade, a estratexia non está a ser diferente e o Executivo central 
estreaba o ano impoñendo a suba das peaxes nas autoestradas galegas de titularidade 
estatal, a AP-9 e a AP-53, confirmando a estes itinerarios como os máis caros do 
conxunto de España. 
 
De nada serviron os acordos acadados no Parlamento de Galicia e no Congreso dos 
Deputados que establecían un mandato ao Executivo central para conxelar estas 
tarifas. No caso galego desprezan incluso, unha demanda aprobada por unanimidade, 
tras lograr concitar o acordo das tres forzas políticas con representación na Cámara. 
 
O Ministerio de Transporte tamén fixo oídos xordos ás peticións que neste mesmo 
sentido trasladou a Xunta de Galicia, aos pronunciamentos de varios concellos e ás 
reclamacións formuladas por asociacións de consumidores e de automobilistas e dos 
propios usuarios destas vías. 
 
Por se isto fóra pouco o incremento das peaxes estatais en Galicia coinciden no tempo 
coa decisión do Goberno de España de suprimir a rebaixa automática de 20 céntimos 
que se aplicaba no momento de repostar combustible nas estacións de servizo, o que 
encarece dun xeito notable a mobilidade dos galegos. 
 
 
 
A medida adoptada polo Executivo central ten consecuencias moi negativas nas 
familias pero tamén para o sector do transporte e do tráfico de mercadorías por 
estrada, especialmente relevante nunha comunidade como a galega con núcleos de 
poboación dispersos e un emprazamento periférico. 
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A falta de votade e de interese por parte do Goberno que preside Pedro Sánchez coa 
posta en marcha de iniciativas dirixidas a aliviar a situación das familias, especialmente 
daquelas con baixos ingresos, contrasta co proceder da Xunta de Galicia que si 
adoptou a conxelación das peaxes nas autoestradas de competencia autonómica. 
 
Por todo isto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Que valoración fai a Xunta de Galicia da medida adoptada polo Goberno de España de 
subir as peaxes das autoestradas galegas de titularidade estatal? 

 
 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 31/07/2023 11:33:05 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 31/07/2023 11:33:27 

 
Ramón Carballo Páez na data 31/07/2023 11:33:43 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 31/07/2023 11:34:00 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 31/07/2023 11:34:13 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 31/07/2023 11:34:25 

 
María Belén Salido Maroño na data 31/07/2023 11:34:40 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Manuel Balseiro Orol, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, Begoña 
Freire Vázquez, Rubén Lorenzo Gómez, José Luis Ferro Iglesias e  Belén Salido 
Maroño, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 

A normativa básica de réxime local, outorga aos concellos a competencia exclusiva en 
materia de subministro de auga, sumidoiros e tratamento de augas residuais.  
 
Pese a iso, a Xunta de Galicia vén ofrecendo unha importante axuda aos municipios na 
prestación destes servizos que lles son propios, tanto desde o punto de vista técnico 
como económico. 
 
Para afondar neste apoio aos concellos, o Goberno galego promoveu a Lei de mellora 
da xestión do ciclo integral da auga. Un novo marco normativo co que se pretende, 
entre outros obxectivos, garantir a calidade dos servizos, a eficiencia da explotación 
das infraestruturas e a viabilidade económica dos sistemas. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta en Pleno:   
 
Que valoración fai o Goberno galego tras a entrada en vigor, o pasado 1 de setembro, 
da Lei de mellora da xestión do ciclo integral da auga? 
  
 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 31/07/2023 11:40:03 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 31/07/2023 11:40:22 

 
Ramón Carballo Páez na data 31/07/2023 11:40:40 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 31/07/2023 11:41:01 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 31/07/2023 11:41:16 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 31/07/2023 11:41:39 
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María Belén Salido Maroño na data 31/07/2023 11:41:55 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Manuel Balseiro Orol, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, Begoña 
Freire Vázquez, Rubén Lorenzo Gómez, José Luis Ferro Iglesias e  Belén Salido 
Maroño, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 

Nestes últimos anos o Goberno galego está a desenvolver un amplo e singular esforzo 
normativo para mellorar o uso, a xestión e a calidade das masas de auga da súa 
competencia. Así, cabe salientar a aprobación dunha norma pioneira, a Lei de medidas 
de garantía do abastecemento en episodios de seca e en situacións de risco sanitario, 
á que se sumou a Lei de mellora da xestión do ciclo integral da auga. 
 
Ese traballo lexislativo está a ser complementado, ademais, cun intenso traballo de 
planificación. O último exemplo é o Plan de seca da Demarcación Galicia-Costa 2021-
2027. 
 
Un plan co que a Administración autonómica estandariza a resposta ante situacións de 
seca para garantir o abastecemento de auga aos cidadáns. Aínda que a elaboración e 
seguimento deste protocolo é responsabilidade directa de Augas de Galicia, cómpre 
subliñar que a súa posta en práctica require da intervención e coordinación de outros 
organismos, como Meteogalicia, Protección Civil, os encargados da explotación dos 
encoros da Demarcación hidrográfica Galicia-Costa e das administracións 
responsables dos sistemas de abastecemento. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos as seguinte pregunta en Pleno:   
 
Que obxectivos pretende acadar a Xunta de Galicia co novo Plan de seca da 
Demarcación Galicia-Costa?  
 

Santiago de Compostela,  1 de agosto de 2023 

 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 31/07/2023 11:45:39 
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Carmen María Pomar Tojo na data 31/07/2023 11:45:56 

 
Ramón Carballo Páez na data 31/07/2023 11:46:10 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 31/07/2023 11:46:28 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 31/07/2023 11:46:41 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 31/07/2023 11:46:59 

 
María Belén Salido Maroño na data 31/07/2023 11:47:12 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Manuel Balseiro Orol, José Luis Ferro Iglesias, Carmen Pomar Tojo, Ramón 
Carballo Páez, Begoña Freire Vázquez, Rubén Lorenzo Gómez e  Belén Salido 
Maroño, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

O Goberno galego está a facer nos últimos anos un especial esforzo de planificación 
para mellorar a xestión da auga, no que ocupa un lugar destacado previr os efectos que 
poidan derivarse do risco de asolagamentos, poñendo especial atención nas 170 áreas 
de risco potencial significativo de inundacións definidas.  

Con este obxectivo, renovou o Plan de xestión do risco de inundación da demarcación 
hidrográfica Galicia-Costa para o período 2022-2027, que prevé a execución de 
numerosas actuacións por importe máis de 100 millóns de euros.  
 
O Goberno galego complementa esta ferramenta de xestión co impulso de plans 
específicos en nove zonas fluviais especialmente sensibles, a do río Anllóns, en 
Carballo; a do Umia, en Caldas de Reis e Portas; a do Ulla-Sar, en Padrón, Dodro, 
Rianxo, Rois, Catoira, Pontecesures e Valga; a do Campeda, en Vimianzo; as dos 
Fontecova e Trasposta, en Viveiro; as do Bahíña e Groba, en Baiona; e a do Lagares, 
en Vigo.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta en Pleno:   
 
Que medidas contempla o Plan de xestión do risco de inundación da demarcación 
hidrográfica Galicia-Costa para o período 2022-2027? 
  
 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 31/07/2023 11:52:54 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 31/07/2023 11:53:13 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 31/07/2023 11:53:24 

 
Ramón Carballo Páez na data 31/07/2023 11:53:39 
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Freire Vázquez, María Begoña na data 31/07/2023 11:53:56 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 31/07/2023 11:54:10 

 
María Belén Salido Maroño na data 31/07/2023 11:54:25 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Borja Verea Fraiz, José Manuel Balseiro Orol, Carmen Pomar Tojo, Ramón 
Carballo Páez, Begoña Freire Vázquez, Rubén Lorenzo Gómez, José Luis Ferro 
Iglesias e  Belén Salido Maroño, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral en Pleno. 
 

A Xunta de Galicia, a través da Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, promove as 
obras de prolongación do primeiro treito da autovía AG-52, entre Santiago de 
Compostela e A Estrada. 
 
O obxectivo desta actuación é facilitar a comunicación e a vertebración territorial entre 
Santiago e a comarca de Tabeirós-Terra de Montes, reducindo a 10 minutos os tempos 
de viaxe entre A Estrada e a capital de Galicia. 
 
 A infraestrutura busca, tamén, incrementar a competitividade do municipio da Estrada, 
sede de importantes institucións como a Academia Galega de Seguridade Pública, do 
Centro Integrado de Emerxencias 112 e do 061, e cunha grande actividade económica 
e empresarial. 
 
Para esta actuación o Goberno galego prevé un investimento total que superará os 
33,1 M€, en concreto, para a primeira intervención de prolongación do novo treito de 
conexión por autovía do concello de Teo desde Santiago  
 
Por todo isto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Pleno: 
 
En que fase se atopan as obras de prolongación da autovía AG-59 entre Santiago e A 
Estrada? 
 
 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Borja Verea Fraiz na data 31/07/2023 12:01:27 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 31/07/2023 12:01:46 
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Carmen María Pomar Tojo na data 31/07/2023 12:02:00 

 
Ramón Carballo Páez na data 31/07/2023 12:02:17 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 31/07/2023 12:02:30 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 31/07/2023 12:02:43 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 31/07/2023 12:02:57 

 
María Belén Salido Maroño na data 31/07/2023 12:03:11 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-Y

iF
A

tS
C

Tj
-3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

206398

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-YiFAtSCTj-3
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

Á Mesa do Parlamento 
 
Noelia Pérez López, Marisol Díaz Mouteira, José Manuel Balseiro Orol, Carmen 
Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, Begoña Freire Vázquez, Rubén Lorenzo 
Gómez, José Luis Ferro Iglesias e Belén Salido Maroño, deputadas e deputados do 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 

O Goberno galego, en consonancia coas directrices marcadas pola Unión Europea, 

está a traballar a prol dunha mobilidade  máis verde e sostible. 

 

E neste sentido o Plan de sendas de Galicia, que está a desenvolverse desde a 

Consellería de Infraestruturas e Mobilidade desde o ano 2016, está a dar cumprimento 

ao compromiso da Xunta de Galicia de habilitar, en estradas da súa titularidade, 

itinerarios peonís seguros, sostibles e integrados na paisaxe. 

 

Concretamente na comarca de Ourense o Plan de sendas recolle actuación en varios 

concellos, singularmente no de Ourense, cun investimento importante e con cargo aos 

fondos Next Generation, do Mecanismo de Recuperación e Resilliencia. 

 

Polo exposto os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno: 

 

Que balance fai o Goberno galego do plan de sendas que se están a desenvolver na 

cidade de Ourense? 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noelia Pérez López na data 31/07/2023 12:15:17 
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María Sol Díaz Mouteira  na data 31/07/2023 12:15:35 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 31/07/2023 12:15:54 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 31/07/2023 12:16:10 

 
Ramón Carballo Páez na data 31/07/2023 12:16:23 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 31/07/2023 12:16:43 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 31/07/2023 12:16:56 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 31/07/2023 12:17:12 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Luis Ferro Iglesias, José Manuel Balseiro Orol, Carmen Pomar Tojo, Ramón 
Carballo Páez, Begoña Freire Vázquez, Rubén Lorenzo Gómez e  Belén Salido 
Maroño, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 

O Goberno galego aprobou o Plan de Seguridade Viaria de Galicia para o período 
comprendido entre os anos 2022 e 2025.  
 
O plan recolle como lema a ‘Visión cero’, que pon de manifesto o obxectivo prioritario 
que se marca a Xunta de reducir ao mínimo posible as vítimas en accidentes de tráfico 
nas estradas de competencia autonómica.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta en Pleno:   
 
Que novidades introduce o Plan de seguridade viaria de Galicia para o período 2022-
2025? 
  

 
 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 31/07/2023 12:20:48 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Leticia Gallego Sanromán, Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Árias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

A ruta de autobús interurbano Vigo-Baiona transporta viaxeiros  de pé en 

determinados vehículos da liña. Esta decisión por parte da Administración 

autonómica non ten precedentes, permitindo que determinados autobuses 

transporten un máximo de 30 pasaxeiros no percorrido desta liña. 

 

Segundo a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade garantirá que esta 

medida non afecte á seguridade das persoas usuarias, xa que os autobuses 

con viaxeiros e viaxeiras de pé non poden circular a máis de 80 quilómetros por 

hora en autoestradas e a máis de 50 en vías interurbanas. Fontes oficiais 

aconsellan que toda a frota dispón dun seguro para os viaxeiros que cubriría os 

danos ocasionados en caso de accidente por caída durante a viaxe ou por 

outros motivos. 

 

Moitos usuarios e usuarias quéixanse porque ir de pé nestes vehículos non lles 

dá seguridade. Non teñen suficientes elementos de suxeición para ir con 

estabilidade, ademais de ser unha distancia moi longa para ir de pé as persoas 

maiores. A  solución que ten que poñer a Administración autonómica é reforzar 

as liñas, non que as persoas usuarias desta liña viaxen de pé. 

 

No ano 2022 e no ano 2021 este grupo parlamentario, xa solicitou reforzar esta 

liña de autobuses debido ao incremento de viaxeiros e viaxeiras durante todo o 

ano, sendo na temporada estival cando  é practicamente imposible viaxar en 
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autobús na liña Vigo-Baiona por estar ocupadas todas a súas prazas. A 

contestación formulada pola Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, foi a 

seguinte: “O Plan de Transporte Público de Galicia garante estándares de 

calidade no que se refire, entre outros ámbitos, á limpeza ou ao cumprimento 

dos horarios. Estándares de calidade que lle son esixidos a todas as empresas 

concesionarias e cuxo cumprimento é obxecto de seguimento por parte da 

Dirección Xeral de Mobilidade”. 

 

As melloras anunciadas unha e outra vez pola Xunta de Galicia non se están a 

cumprir. As persoas usuarias da ruta Vigo – Baiona quéixanse continuamente 

de que non se cumpren os horarios, fundamentalmente na época estival, non 

se reduciu o tempo e a maiores quedan nas paradas moitas persoas usuarias 

porque os vehículos  non paran ao estar completo o seu aforo. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Vai facer cumprir a Xunta de Galicia os horarios estipulados coa empresa 

concesionaria de autobuses da liña Vigo- Baiona? 

 

Parlamento de Galicia, 31 de xullo de 2023 

 
 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Leticia Gallego Sanromán na data 31/07/2023 11:31:46 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 31/07/2023 11:31:59 

 

Eduardo Ojea Arias na data 31/07/2023 11:32:15 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Leticia Gallego Sanromán, Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Árias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

A Plataforma Auga é Vida está composta polas comunidades de auga Casal-

Tameiga, Petelos-Tameiga e Monte Baixiña. A dita plataforma solicitou ao Pleno 

municipal do Concello de Mos que derrogue o Plan especial de infraestruturas 

e dotacións do Celta de Vigo, S.A.D., debido á falta de informes de diversas 

administracións. Este plan especial afecta directamente á xestión da auga de 

varias parroquias de Mos. A auga necesaria para  actividade das instalacións 

deste complexo deportivo é moi superior ao que recolle o Informe ambiental 

estratéxico do proxecto de interese autonómico para a “Factoría do deporte 

galego Galicia Sports 360” no concello de Mos. A veciñanza de Mos está moi 

preocupada porque non terán auga para o seu consumo, se este proxecto se 

converte en realidade. 

 

O proxecto do Celta estase a executar “a cachiños” e con sentenzas contrarias 

por irregularidades na súa tramitación urbanística, ao non estar amparadas as 

obras por un plan especial de infraestruturas e dotacións que reflicta a 

totalidade do proxecto. A  declaración por parte da Xunta de interese 

autonómico é  “un atallo” para que este proxecto saia adiante. 

 

A garantía de que a avaliación previa e vixiar a sustentabilidade do 

desenvolvemento dun proxecto de alcance supramunicipal é correcto, parte de 

formular, documentar e presentar de forma transparente o total dela para 

avaliar a súa viabilidade, e  non promover artificialmente a súa execución en 
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fases ou tramos de actuación independentemente, porque deste xeito, non se 

pode valorar eficientemente no seu conxunto, xa que a repercusión ambiental, 

de infraestruturas e económica hai que facela do total do proxecto. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

 Se este proxecto se leva adiante, como vai a Xunta de Galicia a garantir a 

auga á veciñanza de Mos e a este macro complexo deportivo? 

 

Parlamento de Galicia, 31 de xullo de 2023 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 31/07/2023 11:30:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O goberno galego fixo público o Documento inicial do proxecto da liña de alta 

tensión do parque eólico dos Cotos II e do parque eólico Chan dos Meniños, que afecta 

aos concellos de Cerdedo-Cotobade, Ponte Caldelas e Pontevedra. 

O documento ten data de decembro de 2021, sinatura dixital dunha enxeñeira de 

montes de data 2-3-2022 e data de publicación do 28 de marzo de 2022.  

O citado documento é un paso previo e necesario para que o órgano ambiental, 

neste caso a Dirección Xeral de Calidade Ambiental e Cambio Climático da Consellaría 

de Medio Ambiente, elabore un documento de alcance do estudo de impacto ambiental 

da liña. 

Para a análise do citado procedemento cómpre ter en conta: 

1º A liña de alta tensión está vencellada á construción de dous parques (Os Cotos 

II e Chan dos Meniños) dos que non consta ningunha información nin trámite para súa 

autorización.  

2º Está en tramitación outra liña de alta tensión, paralela á anterior, para a 

conexión do parque eólico Os Cotos coa subestación de Ponte Sampaio. 

3º Tanto o parque eólico Os Cotos como Os Cotos II e Chan dos Meniños están 

promovidos pola empresa ECOENER, e outro tanto ocorre coas dúas liñas de alta 

tensión, polo que estamos diante dunha fragmentación de proxectos que deberían ser 
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tramitados conxuntamente e avaliados de maneira integral e nos seus efectos sinérxicos 

e acumulativos. 

4º Os citados parques eólicos e as liñas eléctricas de alta tensión teñen un 

elevado impacto no medio natural, no patrimonio cultural e nos usos económicos e 

residenciais do territorio, causan graves prexuízos ás comunidades rurais da contorna e 

responden a un modelo depredador, que só favorece a grandes empresas enerxéticas. Ao 

tratarse de zonas densamente habitadas ou próximas a zonas urbanas, as expectativas de 

recuperación demográfica e reactivación socioeconómica veranse seriamente mermadas 

pola implantación destas grandes infraestruturas enerxéticas. 

5º Antes da tramitación de cada proxecto por separado, debería facerse unha 

previsión e unha planificación sobre parques eólicos e liñas de alta tensión que están en 

fase de solicitude, tramitación ou previsión de futura instalación, para poder obter unha 

imaxe de conxunto e unha avaliación global de impactos no territorio. 

6º A Lei 18/2021, de 28 de decembro, de medidas fiscais e administrativas 

introduce no artigo 39 diversas modificacións da Lei 8/2009, entre elas a non admisión 

a trámite de novas solicitudes de parques eólicos por un período de ano e medio desde a 

entrada en vigor da lei. Esta modificación normativa debe ser tida en conta na 

tramitación e autorización da liña de alta tensión. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Ten previsto a Xunta desbotar a tramitación da liña de alta tensión de conexión 

dos parques eólicos Os Cotos II e Chan dos Meniños ao ser unha infraestrutura de 

conexión de parques dos que non consta ningunha solicitude? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-Q

Jf
Q

f3
00

t-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

206407

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-QJfQf300t-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

3 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 01/08/2023 10:31:20 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 01/08/2023 10:31:29 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Noa Presas Bergantiños e  Ramón Fernández Alfonzo, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno, sobre a legalidade da tramitación do parque eólico Os Cotos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 11 de novembro de 2022 (DOG do 25 de novembro) a Xunta resolveu 

favorabelmente a declaración de impacto ambiental do parque eólico Os Cotos, situado 

no concello de Cerdedo Cotobade e promovido formalmente pola empresa Tiraventos 

SL, aínda que na documentación do proxecto figura a empresa ECOENER. 

O parque eólico Os Cotos está incluído na relación de proxectos de parques 

eólicos seleccionados ao abeiro da orde do 29 de marzo de 2010 para a asignación de 

2.325 MW, cuxa resolución foi publicada no DOG do 28 de decembro de 2010. 

Na relación de proxectos seleccionados figuran  os seguintes da empresa 

Tiraventos: 

-Parque eólico dos Cotos, de 30 MW 

-Parque eólico do Merendón, de 21 MW 

Na oferta da empresa Tiraventos, pola que foi adxudicataria do concurso de 

2010, figura un plan industrial cun investimento de 20,7 millóns de euros e a creación 

de 59 postos de traballo. 
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Tendo en conta que o parque eólico Merendón conta con declaración de impacto 

ambiental negativa, e o parque eólico dos Cotos ten declaración de impacto ambiental 

favorábel, cómpre que a empresa promotora cumpra os compromisos derivados da 

adxudicación de 2010. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Pode o goberno galego garantir a legalidade da tramitación do proxecto do 

parque eólico Os Cotos, en relación co cumprimento do plan industrial polo que lle 

foron adxudicados 51 MW no concurso do 2010? 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

 Ramón Fernández Alfonzo 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 01/08/2023 10:36:57 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 01/08/2023 10:37:01 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 01/08/2023 10:37:11 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Noa Presas Bergantiños e  Ramón Fernández Alfonzo, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno, sobre o cumprimento dos compromisos do plan industrial de 

Estela Eólica. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A empresa Estela Eólica resultou adxudicataria de 186 MW no concurso eólico 

de 2010. Na valoración dos proxectos tívose en conta que a empresa ofertou un Plan 

industrial consistente na construción dunha “Planta de tratamento de residuos sólidos 

urbanos con xeneración termoeléctrica de 50 MW e cinco plantas de transferencia”, cun 

investimento en 287 millóns de euros e a creación de 498 postos de traballo. 

A empresa Estela Eólica foi adxudicataria de cinco parques eólicos, que a estas 

alturas aínda non están aprobados nin construídos. A empresa foi no seu día vendida a 

Gas Natural e os proxectos eólicos foron “reciclados”. 

Dous dos proxectos eólicos adxudicados en 2010, o denominado “Bullos” e o 

denominado “Pena do Corvo”, volvéronse tramitar, coa mesma potencia e case idéntica 

ubicación por iniciativa da empresa Greenalia: son os parques eólicos Gato, de 18 MW, 

e Felga, de 21 MW.  

Antes de aprobar os citados proxectos eólicos débese aclarar se son continuación 

dos inicialmente adxudicados e polo tanto débese informar se a empresa que 

actualmente os tramita debe asumir os compromisos do plan industrial ofertado por 

Estela Eólica no seu día e que foi determinante para a adxudicación. 
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Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Vai a Xunta recabar un informe xurídico sobre a relación entre os proxectos dos 

parques eólicos Bullos e Pena do Corvo e os denominados Gato e Felga, para 

determinar se a empresa que os está a tramitar actualmente debe asumir en todo ou en 

parte os compromisos derivados da adxudicación do concurso eólico de 2010? 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

 Ramón Fernández Alfonzo 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 01/08/2023 10:40:11 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 01/08/2023 10:40:15 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 01/08/2023 10:40:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Noa Presas Bergantiños e  Iria Carreira Pazos, deputado e 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral en Pleno, sobre o parque eólico Troitomil e outros parques eólicos previstos no 

concello da Baña e nos concellos limítrofes. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 22 de novembro de 2022 publicouse no DOG a Declaración de 

Impacto Ambiental favorábel do parque eólico Troitomil, situado nos concellos de A 

Baña e Negreira.  

Trátase dun polígono industrial eólico de 30MW promovido pola empresa 

Green Capital Power que afecta a centos de héctareas de terras de uso agrario, gandeiro 

e forestal e a varios núcleos de poboación, que se verán tamén afectados polo impacto 

ambiental e visual de 5 aeroxeradores de 200 m de altura e 6 MW de potencia. A 

afección territorial inclúe a construción de viais de acceso, gavias de canalización, 

drenaxes de augas, explanación de terreos, construción de subestación, escavación das 

bases para a cimentación dos muíños…  

Na avaliación do proxecto non se tiveron en conta as captacións de auga 

existentes na zona, que son a única fonte de abastecemento ao non haber traída de auga 

municipal. Ainda que o promotor indica que se procederá á reposición de captacións de 

auga que puidesen verse afectadas, non existe unha garantía de que este impacto sexa 

irreversíbel ou que poida ver mermada a dispoñibilidade de auga. Ademais, na 
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documentación do proxecto e nos informes oficiais non figuran varias captacións de 

auga existentes na zona. 

Ademais, na tramitación do proxecto prevese a ocupación e expropiación de 

viais públicos, propiedade do concello e da Deputación, o que supón un trato de favor a 

unha empresa privada que prevalece sobre o interese público e da veciñanza. 

Por outra parte, no queda claro o impacto visual e paisaxístico do proxecto sobre 

o Camiño de Fisterra, e nomeadamente sobre a ponte medieval de Ponte Maceira, 

declarada BIC polo Decreto 83/2022 (DOG do 1 de xuño de 2022). Cómpre ter en conta 

que o procedemento para a declaración como ben de interese cultural comezou en maio 

de 2020, polo que se deberían extremar as cautelas ao respecto. 

En relación coa Declaración de Impacto Ambiental, na mesma faise referencia a 

numerosos documentos achegados pola empresa así como a informes de departamentos 

da Xunta que non son de acceso público, o que crea indefensión para as entidades e 

persoas afectadas.  

No ámbito do concello da Baña estanse a tramitar na actualidade 6 proxectos 

industriais eólicos, que suman en conxunto 256, 5 MW e 45 aeroxeradores de 200 m de 

altura. 

Trátase dos seguintes proxectos 

- Troitomil, de Green Capital Power (A Baña e Negreira): 30 MW, 5 

aeroxeradores de 6MW 

- Vilartoxo, de Green Capital Power (Val do Dubra e A Baña): 27 MW, 6 

aeroxeradores de 4,5 MW. DIA favorábel 

- Barrosino, de Green Capital Power (A Baña): 13,5 MW, 3 aeroxeradores de 

4.5 MW 
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- Monte de Portodechán, de Green Capital Development (A Baña, Santa Comba 

e Val do Dubra): 66 MW, 11 aeroxeradores de 6MW 

- As Castiñeiras, de Green Capital Development (A Baña, Santa Comba e Val 

do Dubra): 54 megawatios, 9 aeroxeradores de 6MW 

- Monte Silvariño, de Green Caital Development  (A Baña), 66 MW, 11 

aeroxeradores de 6 MW 

Para avaliar a dimensión e a potencia instalada nestes proxectos, hai que ter en 

conta que suman unha potencia total superior á que había instalada en 2021 en Euskadi, 

Cantabria e Extremadura xuntas. 

Tamén é necesario considerar as dimensións dos aeroxeradores, de máis de 200 

m de altura, nunha zona habitada e con unha importante actividade agraria, gandeira e 

forestal. Precisamente polos cambios tecnolóxicos e a maior dimensión dos 

aeroxeradores a respecto dos instalados até datas recentes, en 2022 introduciuse un 

cambio normativo para incrementar a distancia con respecto a núcleos habitados, mais 

esta modificación non é de aplicación para os proxectos que estaban en tramitación con 

anterioridade a 2022. 

Xunto con estes polígonos industriais eólicos hai que ter en conta o impacto das 

liñas eléctricas de evacuación. Unha delas, a LAT 132 kV SET parque eólico Troitomil-

LAT 132kV SET parque eólico Banzas/SET colectora Lousame afecta de maneira 

directa e prexudicial aos concellos de A Baña e Lousame. 

No caso dos parques Monte de Portodechán, As Castiñeiras e Silvariño son de 

competencia do goberno central e comparten a liña de evacuación, que ten unha 

tramitación independente. 
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Os parques eólicos Vilartoxo e Barrosino comparten subestación e liñas de 

evacuación coa subestación de Troitomil. 

Dado que todos estes proxectos son promovidos polo mesmo grupo empresarial 

e teñen unha clara vinculación territorial e de infraestruturas comúns, deberá garantirse 

que non se leva a cabo unha fragmentación fraudulenta. 

Tendo en conta as anteriores circunstancias, deberían someterse todos os 

proxectos citados a unha avaliación ambiental conxunta, que teña en conta os seus 

efectos sinérxicos e acumulativos e o seu impacto global no territorio, no medio, nas 

actividades económicas propias da zona, nos usos e valores do solo e na calidade de 

vida das persoas. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Considera a Xunta a posibilidade de suspender a tramitación do parque eólico 

Troitomil mentres non se leve a cabo unha avaliación ambiental conxunta de todos os 

parques eólicos proxectados na zona e sobre o seu impacto acumulativo no territorio, no 

medio natural, nas actividades económicas, nos usos e valores do territorio e na calidade 

de vida das persoas? 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 
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 Iria Carreira Pazos 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 01/08/2023 10:42:51 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 01/08/2023 10:42:54 

 

Iria Carreira Pazos na data 01/08/2023 10:43:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Noa Presas Bergantiños e  Iria Carreira Pazos, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG) solicitan a seguinte corrección de erros na pregunta para resposta oral en 

pleno con número de rexistro 56734: 

Onde dí:  

‘Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral 

na Comisión 2ª:’ 

Debe dicir:  

‘Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral 

Pleno:’ 

 

Santiago de Compostela, 7 de agosto de 2023 

 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

 Iria Carreira Pazos 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Noa Presas Bergantiños  na data 07/08/2023 12:23:51 

 

Iria Carreira Pazos na data 07/08/2023 12:23:57 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 07/08/2023 12:24:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Alexandra Fernández Gómez e Paulo Ríos Santomé, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A entidade pública empresarial Augas de Galicia está a poñer condicións moi 

restritivas ás comunidades veciñais de augas na renovación de concesión de captacións 

para abastecemento a vivendas.  

En aplicación dos artigos 16.1.a), 18.1 e 21.1.c) da Lei 2/2016 do solo e 

urbanismo de Galiza, a Xunta interpreta que a existencia da rede municipal de 

subministro con capacidade para abastecer a vivendas determina a improcedencia de 

outorgamento dunha concesión para uso doméstico, debido á necesidade legal dos 

propietarios de parcelas de solo urbano de conectarse ás redes públicas. 

Este criterio baséase  nunha nota emitida en abril de 2019 pola Subdirección 

Xeral de xestión do dominio público hidráulico de Augas de Galicia co título de 

“Consulta sobre procedencia de outorgar unha concesión de augas para uso doméstico 

cando existe rede municipal de subministración de rede municipal de subministración 

domiciliaria de auga”. 

En virtude desta nota, Augas de Galicia considera que no caso da renovación de 

concesións iniciadas antes de abril de 2019 debe informar favorabelmente a citada 

renovación, se ben reducindo o prazo a 10 anos en lugar de 20 e coa obriga dos usuarios 

de ir realizando a conexión á rede municipal ao longo dese prazo. 
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No caso das solicitudes de renovación da concesión que iniciaron a tramitación 

con posterioridade ao 4/4/2019 o criterio é a denegación da renovación da concesión 

para consumo doméstico e a obriga por parte dos usuarios de conectarse á rede 

municipal. Nestes casos, a concesión só podería manterse para outros usos, como a rega 

de xardíns e hortas. 

Desde o BNG consideramos que a aplicación estrita destes criterios pon en 

cuestión a existencia e a viabilidade das traídas veciñais, que son unha solución propia 

do medio rural e periurbano galego á necesidade de acceso por parte da veciñanza a un 

ben esencial como a auga.  

Coa aplicación desta interpretación legal, na práctica vaise levar a cabo a 

liquidación das traídas veciñais entendidas como complemento ou alternativa á rede 

municipal. Vaise botar por terra un sistema de gobernanza da auga que forma parte da 

tradición e da identidade galega, que conforma un sistema de xestión comunitaria 

característico do noso medio rural, e que é resultado dun grande esforzo material e 

económico para a construción de infraestruturas de captación, almacenaxe e 

abastecemento. Dáse ademais o paradoxo de que nos últimos anos a Xunta está a 

colaborar economicamente na mellora destes sistemas veciñais de abastecemento e que 

en moitas destas comunidades producíronse ao longo da última década grandes avances 

na xestión, na tecnoloxía e no tratamento da auga, acadando niveis de calidade do 

servizo semellantes e mesmo superiores a redes municipais. Dáse ademais a 

circunstancia de que hai sistemas de abastecemento comunitarios galegos que forman 

parte de boas prácticas e modelos de referencia en Europa, xunto con sistemas 

semellantes que existen en Austria ou Irlanda. 

O trasfondo destas actuacións de Augas de Galicia ten que ver con unha visión 

uniformizadora, que aplica as normas facendo tábula rasa, ignorando e desprezando 

unha realidade propia do ámbito rural e periurbano galego. Preténdese ademais eliminar 
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un axente estraño e incómodo nun deseño baseado na visión da auga como un negocio 

en mans de concesión privadas que xestionan de xeito maioritario as redes municipais. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Vai desenvolver o goberno galego un plan de información, formación e 

asesoramento técnico en materia de xestión, gobernanza, normas de calidade, 

eficiencia, avances tecnolóxicos… co obxecto de garantir a sustentabilidade e a 

excelencia dos sistemas veciñais de abastecemento de auga? 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 01/08/2023 11:37:46 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 01/08/2023 11:37:51 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 01/08/2023 11:38:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno, sobre o mercado da reciclaxe de residuos e a Rede de PxR.. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Un dos obxectivos do Plan de Xestión de Residuos Municipais 2010-2022 era a 

potenciación do mercado da reciclaxe. Segundo se afirma no Borrador do Plan de 

Xestión de Residuos Municipais 2023-2030, “conseguíronse pór en marcha accións para 

eliminar os obstáculos técnicos e económicos que entorpecen o mercado de produtos 

reciclados e aumentar a demanda deste tipo de materiais”. 

Entre as accións desenvolvidas, o citado borrador menciona “campañas de 

comunicación, información e educación ambiental en colaboración con determinados 

SRAP; o programa de lanzamento da rede de PxR de Galicia; as melloras na planta de 

SOGAMA para aumentar a recuperación de materiais reciclables; a ampliación da rede 

de puntos limpos; a convocatoria de axudas dirixidas a entidades locais e privadas; asñi 

como o fomento da incorporación de medidas ambientalmente sustentables en eventos 

festivos”. 

Con respecto á Rede Galega para a Preparación para a Reutilización (PxR), foi 

anunciada a bombo e prato en 2019. Segundo unha información da consellaría de maio 

de 2020, daquela creouse o espazo web www.mellorrepararquetirar.gal: 

Co obxectivo de dar un novo pulo á Rede Galega de PxR (Previr para Reciclar) 

a Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda vén de activar o espazo 
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web Mellor reparar que tirar (http://www.mellorrepararquetirar.gal/), para animar a 

todas as entidades locais galegas a poñer en marcha un proxecto de preparación para 

a reutilización e reparación na súa localidade, polo que poderán empregar esta 

plataforma para a súa divulgación, búsqueda de colaboradores e sinerxías con 

calquera outro tipo de entidades. 

Trátase dun espazo multidireccional posto que, ademais das iniciativas 

municipais, todas as entidade interesadas poderán publicar as súas ideas e proxectos, 

ofrecendo a súa cooperación ou demandando necesidades para desenvolver con éxito 

as súas actuacións en materia de preparación para a reutilización e reparación. 

Cómpre recordar que a Rede Galega PxR está pensada como un espazo 

transversal de intercambio de coñecementos e experiencias nesta materia, co obxectivo 

de impulsar proxectos de cooperación dirixidos á preparación para a reutilización, co 

reto de contribuír á transición cara a un modelo de economía circular na Comunidade 

galega. 

Transcorridos máis de tres anos desde a creación da Rede e máis de 2 anos 

desde a creación da web, cómpre que se faga un balance dos seus resultados, así como 

unha previsión de iniciativas de cara ao futuro no ámbito público, privado e do terceiro 

sector. Nomeadamente neste último, xa que ten un grande potencial para a xestión de 

reutilización e reciclaxe de produtos. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que balance fai a Xunta sobre a Rede Galega para a Preparación para a 

Reutilización, Previr para Reciclar (PxR)? 
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Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 01/08/2023 12:06:09 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 01/08/2023 12:06:15 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 01/08/2023 12:06:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Alexandra Fernández Gómez, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Recentemente veñen de cumprirse dous meses da parada da actividade de ENCE 

debido á situación de prealerta no río Lérez e á escaseza de auga na presa de Bora. A 

fábrica de Lourizán ten un consumo de auga moi elevado, uns 12 millóns de m3/ano, 

que capta no cauce do río Lérez en Bora. 

Tendo en conta que a presa do río é a principal fonte de abastecemento de auga 

aos concellos da ría  considerando que o actual contexto de seca non é unha situación 

conxuntural, cómpre avaliar o actual emprazamento da fábrica, as súas necesidades de 

consumo de auga e a compatibilidade co abastecemento de auga á poboación. 

A administración autonómica debe facer unha avaliación exhaustiva das 

necesidades de consumo de auga das grandes instalacións industriais, e analizar os 

escenarios presentes e futuros que se derivan do actual contexto de seca e de escaseza 

de auga. Un dos aspectos importantes a ter en conta é a análise da compatibilidade entre 

as necesidades de consumo de auga da gran industria e as necesidades de consumo da 

poboación. No caso de ENCE parece clara a incompatibilidade, constituíndo un factor 

máis para a procura de alternativas de ubicación deste complexo industrial que está 

situado no dominio público marítimo terrestre. 
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Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Considera o goberno galego compatíbel o consumo de auga de ENCE coa 

garantía de abastecemento á poboación no actual contexto de seca e nos escenarios 

futuros de escaseza de auga? 

 

Santiago de Compostela, 14 de febreiro de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 01/08/2023 12:11:30 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 01/08/2023 12:11:34 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Alexandra Fernández Gómez, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Tanto a administración do Estado como a Xunta están ocupando de maneira 

ilegal o dominio público marítimo terrestre na Xunqueira do Alba, no concello de 

Pontevedra. Ningunha das instalacións alí existentes neste espazo natural, declarado 

ENIL no ano 2012, ten concesión en vigor, tal como se informou nunha resposta 

parlamentar do goberno central ao BNG. 

No caso da administración do Estado, está ocupando de maneira ilegal parte do 

ENIL e o dominio público coas edificacións e instalacións da Dirección Xeral de 

Tráfico (Centro de Exames de Conducir), Parque Móvil do Estado e Dirección Xeral de 

Protección da Costa e do Mar. En relación con esta materia, o BNG xa presentou no 

Congreso iniciativas dirixidas ao goberno central. 

No que atinxe á administración autonómica, está ocupando de maneira ilegal 

dúas parcelas do dominio público marítimo terrestre, xa que as concesións remataron no 

ano 2018 e non se solicitou ningunha prórroga. A Axencia Galega de Infraestruturas ten 

alí unha edificación e unha zona de estacionamento e depósito de materiais pertencente 

ao Centro de Conservación e Vialidade Invernal. A Consellaría de Medio Rural ten 

tamén unha edificación de talleres e base de bombeiros forestais, que segundo 

información dada polo Director Xeral de Defensa do Monte en sede parlamentar van ser 
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substituídos por ubicacións alternativas previstas en Botos (Lalín) e no Campiño 

(Pontevedra). 

Mentres a Deputación de Pontevedra está a levar a cabo un ambicioso proxecto 

de rexeneración ambiental do espazo ocupado polo parque de maquinaria e da imprenta 

provincial, con un investimento de máis de 3,6 millóns de euros, nada se sabe das 

previsións, prazos e investimentos da Xunta para deixar libres os espazos do ENIL, 

levar a cabo a demolición das edificacións e rexenerar o espazo. 

Tendo en conta a próxima tramitación dos orzamentos autonómicos do 2023, 

estamos diante dunha grande oportunidade para comezar a cumprir a lei, para respectar 

o dominio público marítimo terrestre e para gañar un gran espazo verde e de lecer nun 

ámbito que a Estratexia Galega de Infraestrutura Verde considera de interese prioritario. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

En que prazo prevé a Xunta abandonar os terreos de dominio público que está a 

ocupar ilegalmente na Xunqueira do Alba (Pontevedra)? 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 01/08/2023 12:19:18 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 01/08/2023 12:19:22 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Alexandra Fernández Gómez e Paulo Ríos 

Santomé, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Diante da insuficiencia do caudal do río Lérez para satisfacer as 

necesidades de consumo da poboación da fábrica de ENCE, a empresa anunciou 

a súa intención de poñer en marcha un proxecto piloto para o abastecemento con 

auga depurada na EDAR dos Praceres, unha iniciativa que conta co beneplácito 

de Augas de Galicia como entidade xestora da depuradora declarada de interese 

público excepcional na Disposición adicional primeira da Lei 1/2022, do 12 de 

xullo, de mellora da xestión do ciclo integral da auga.  

En relación con este tema, hai que ter en conta o anuncio feito no seu día 

por ENCE do proxecto “Novo ciclo da auga”, que segundo a empresa permitiría 

reducir nun 90% o volume do efluente á ría de Pontevedra e tomar do río Lérez 

só o 10% do caudal consumido. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 
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En que consiste o acordo entre Augas de Galicia e ENCE para a 

utilización pola empresa de auga depurada da EDAR dos Praceres? 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 01/08/2023 12:25:59 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 01/08/2023 12:26:04 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 01/08/2023 12:26:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 10 de febreiro de 2020 facíase pública a fichaxe da ex conselleira Beatriz 

Mato pola empresa Greenalia, unha das xigantes do lobby enerxético-forestal galego. A 

operación de porta xiratoria desde o Consello da Xunta -previo paso intermedio pola 

corporación municipal da Coruña- a unha empresa sobre a que a súa consellaría tomou 

decisións transcendentais é absolutamente cuestionábel no que ten que ver co 

cumprimento da normativa sobre incompatibilidades. Mais é sobre todo impresentábel 

desde o punto de vista da ética e da integridade. 

Na fichaxe da exconselleira de Medio Ambiente por Greenalia vulnerouse a Lei 

de transparencia e bo goberno, tanto no relativo ao prazo de 2 anos posteriores ao 

cesamento (o seu cesamento como conselleira produciuse en setembro de 2018) como 

ao preceptivo informe da Oficina de Incompatibilidades e Boas Prácticas, segundo se 

deriva do contido do artigo 45 da citada lei: 

Artigo 45. Limitacións ao exercicio de actividades posteriores ao cesamento 

1. Durante os dous anos seguintes á data do seu cesamento, os altos cargos non 

poderán realizar actividades nin prestar servizos en entidades privadas relacionadas 

con expedientes sobre os cales ditasen resolución no exercicio do cargo. 
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... 

4. Durante o mencionado período de dous anos, a que se refire o número 1, 

estas persoas deberán efectuar, ante a Oficina de Incompatibilidades e Boas Prácticas, 

declaración sobre as actividades que vaian realizar, con carácter previo ao seu inicio. 

5. Nun mes desde a recepción no Rexistro de Actividades da dita comunicación, 

o centro directivo competente en materia de función pública deberase pronunciar sobre 

a compatibilidade da actividade privada que se vai realizar e deberállelo comunicar 

tanto á persoa afectada coma á entidade en que pretenda prestar os seus servizos. As 

resolucións que recoñezan a compatibilidade con actividade privada serán publicadas 

no Portal de transparencia e Goberno aberto. 

Para a avaliación do cumprimento do establecido no citado artigo 45, hai que ter 

en conta a participación no ano 2018 de Beatriz Mato, na súa condición de conselleira, 

no outorgamento polo Consello da Xunta da condición de “especial interese” a 

proxectos eólicos tramitados pola empresa Greenalia. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Considera o goberno galego que a empresa Greenalia tivo un trato favorábel ou 

preferente na tramitación de proxectos industriais? 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 
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Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 01/08/2023 12:46:16 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 01/08/2023 12:46:21 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 01/08/2023 12:46:29 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Olalla Rodil Fernández, deputados 

e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Ministerio de Transportes fixo públicas as conclusións preliminares dos 

informes encargados en relación co derrubamento do viaduto do Castro na A6. Segundo 

os citados informes, elaborados polas consultoras MC2 e Ideam, o derrubo da 

infraestrutura debeuse a tres causas principais: 

-a fatiga do formigón debido á baixa calidade; 

-a corrosión provocada pola ausencia dun sistema de impermeabilización no 

taboleiro, un defecto que se puido producir na construción do viaduto ou que puido ser 

eliminada nos traballos de reasfaltado da plataforma; 

-as tarefas de hidrodemolición que se estaban desenvolvendo na calzada. 

Consideran os informes que as obras que se estaban realizando agudizaron os 

problemas que xa viña sufrindo o viaduto pola notoria falta de mantemento ao longo de 

21 anos. Un déficit de mantemento que afecta en xeral a toda a rede viaria e 

especialmente ás autovías A6 e A52. 

Chama a atención que non se faga apenas referencia ás circunstancias en que se 

fixo a contratación polo procedemento de emerxencia das obras de reparación do 
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viaduto, mediante un contrato inicial de 11 millóns de euros en xuño de 2021 e outro en 

maio de 2022 de 14, 82 millóns de euros, nun total de 26, 82 millóns de euros. Tanto o 

contrato inicial como a ampliación poñen de manifesto que por parte do Ministerio se 

tivo coñecemento da situación de risco da infraestrutura e non se informou ao respecto. 

Nin daquela nin agora. 

Tamén chama poderosamente a atención que non se estuden posíbeis 

responsabilidades pola mala calidade da construción e os fallos de mantemento e 

conservación da infraestrutura. Parece claro que non houbo unha boa praxe tanto por 

parte das empresas construtoras como por parte da administración e que deberían 

esixirse responsabilidades ao respecto.  

Quedan polo tanto moitas cuestións pendentes de resolver. Cuestións sobre a 

adxudicación e construción da infraestrutura, sobre a recepción e certificación dunhas 

obras “defectuosas”, sobre a falta de mantemento e conservación, e  sobre os prazos e 

pasos que se van seguir para a reconstrución do viaduto coas máximas garantías. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Considera o goberno galego que se deben estudar as accións precisas para 

investigar e reclamar as responsabilidades pertinentes no caso de detectarse algún tipo 

de neglixencia na execución da construción, no proxecto construtivo, na inspección e 

certificación das obras, no mantemento da infraestrutura ou nas obras de emerxencia 

que se estaban executando? 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Pleno. 

 

Galicia é a primeira rexión pesqueira europea. Pero a importancia da 

pesca transcende ao seu impacto económico como actividade clave para 

o desenvolvemento do país, constitúe tamén un elemento da nosa 

identidade. E como amosou a crise da covid-19, un piar esencial para 

garantir a soberanía alimentaria. 

 

En termos xerais, a frota galega representa case que a metade de toda a 

frota española, faenando en diferentes augas a niveis estatal, europeo e 

internacional, sendo claro exemplo de respecto aos convenios e 

normativas rexionais e internacionais, que no caso europeo, plásmase na 

Política Pesqueira Común (PPC)  e ao tempo desenvolveu nos últimos 

anos iniciativas enfocadas á mellora da sustentabilidade da súa 

actividade. Non é casualidade que a situación dos caladoiros onde opera 

a nosa pesca se atope en rendemento máximos sostible e os niveis de 

biomasa estean en máximos, un 50 % por enriba de hai 15 anos. 

 

Non obstante, nos últimos tempos, a frota pesqueira galega está a vivir 

intres complexos. Problemas estruturais e conxunturais: dende a alza 

dos prezos dos combustibles ao cambio climático, os problemas de 

relevo xeracional, o Brexit, a pandemia da covid-19 ou a guerra en 

Ucraína están a configurar un contexto especialmente difícil que resucita 
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a pantasma de amarres da frota. A esta situación súmaselle agora a 

intención da Comisión Europea de prohibir todas as actividades 

relacionadas coa pesca de fondo (arrastre, palangre, anzol…) en 94 

zonas de pesca en caladoiros de Francia, España, Portugal e Irlanda. 

 

O denominado “acto de aplicación” para a protección de ecosistemas 

mariños vulnerables, equivalente comunitario a unha orde ministerial en 

España, do Regulamento comunitario sobre acceso a augas profundas 

na última votación ante o Consello da Unión Europea obtivo unha maioría 

insuficiente co “non” de España e Irlanda.  O “ acto de aplicación” podería 

afectar a máis de 300 pesqueiros españois , entre os cales, mediante 

sistemas de xeolocalización (VMS), podemos saber que os buques que 

faenan con palangre de fondo, arrastre de fondo e volantas en Gran Sol 

e que se verían afectados directamente serían 75. 

 

As frotas afectadas por esta decisión esténdense por todo o litoral 

galego: Burela, Celeiro, Vigo, Coruña, Ribeira … Trátase, por tanto, dun 

tema de alta preocupación para o sector e para a economía de Galicia 

que non se pode pasar por alto e que, de aplicarse, terá un impacto moi 

importante para a pesca galega. 

 

Fronte a todo iso, é preciso destacar que o sector non cuestiona a 

necesidade de conservación dos ecosistemas mariños vulnerables, pero 

si o xeito no que se aplica esta medida, toda vez que debería de 

basearse en informes rigorosos e aplicarse de xeito razoable. A pesca, 

como calquera actividade humana, ten un impacto ambiental, e o sector 

pesqueiro é consciente da necesidade de aplicar medidas de protección, 

pero estas deben fundamentarse en informes científicos rigorosos, no 

diálogo cos consellos e entidades consultivas e aplicarse co maior 
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consenso posible. A información na que se sustenta a presente decisión, 

non obstante, parte da información achegada polo ICES, que o sector 

cualificou de  incompleta,  posto que non se pararon na información máis 

detallada sobre os fondos mariños, feito que podería dar unha visión 

máis completa da situación. 

 

Así mesmo, a proposta non diferencia as zonas nin tipos de arte 

pesqueiro, o que tamén é outra eiva importante, así como as medidas de 

protección que cada Estado xa aplica sobre as zonas citadas, o que 

amosa un escaso ou inexistente grao de ponderación das medidas, que 

finaliza impactando de maneira global no sector. 

 

A frota galega de Gran Sol, representa un activo fundamental para a 

pesca e a economía de Galicia. Os buques de palangre de fondo, volanta 

e arrastre que faenan nas zonas afectadas por esta decisión, levan anos 

apostando pola mellora da selectividade das súas artes, da eficiencia, a 

sostibilidade social e económica dunha actividade que, repetimos, se 

atopa en situación de rendemento máximo sostible e aplicando todas as 

normativas de maneira rigorosa e comprometida. Unha frota que é 

exemplo internacional de boas prácticas e que, con esta decisión, vai ver 

cernada unha parte fundamental dos seus caladoiros de pesca mediante 

unha medida desproporcionada, pouco fundamentada e de aplicación de   

maneira  indiscriminada para todas as artes e frotas. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, preguntan: 

   

Cales son as últimas actuacións da Xunta de Galicia de cara a reverter a 

decisión da Comisión Europea de prohibir a pesca de fondo? 
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Pazo do Parlamento, 31 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

A Plataforma Sanitaria da Mariña vén de denunciar a situación na que se atopa 

o servizo de pediatría do centro de saúde de Burela. 

 

Son numerosas xa as reclamacións das familias perante a situación que se 

está a dar dende hai tempo no centro de saúde de Burela, que non permite 

garantir unha asistencia pediátrica de calidade. 

 

O Centro de Saúde de Burela está dotado de dous profesionais de pediatría, 

máis a realidade é,  que dende hai tempo, só hai un pediatra, xa que unha das 

profesionais marchou a outro destino. Polo tanto, só existe unha pediatra no 

Centro de Saúde de  Burela para 1.500 nenos e nenas. Esta situación viuse  

agravada pola ausencia estes días do pediatra que atende aos nenos dos 

concellos de Xove e Cervo. 

 

Por iso é necesario que o Sergas dote dun servizo de pediatría completo ao 

centro de saúde de Burela que remate coa insostible situación que están a vivir 

as familias, así como tamén a única pediatra que hai a día de hoxe presta 

servizos nel. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 
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Pensa o Goberno galego que nesta situación está garantida unha asistencia 

pediátrica de calidade no Centro de Saúde de Burela? 

 

 

Parlamento de Galicia, 31 de xullo de 2023 

 

 

 

 

  

 

  

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 31/07/2023 13:30:17 

 
Julio Torrado Quintela  na data 31/07/2023 13:30:31 

 
Marina Ortega Otero  na data 31/07/2023 13:30:42 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-1

LH
O

ys
ZS

O
-0

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

206445

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-1LHOysZSO-0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


 

 

 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O servizo de HADO ofrece unha alternativa asistencial á hospitalización 

convencional, para atender entre outros a doentes oncolóxicos, infecciosos, 

con cirurxías complexas, crónicos ou en estado terminal. O obxectivo é que 

eses doentes reciban nas súas casas o conxunto de atencións e coidados 

médicos e de enfermería de complexidade hospitalaria. 

 

O servizo de Paliativos/Hospitalización a Domicilio do hospital da Mariña 

creouse no seu momento xa dun xeito deficitario con 3 facultativos médicos, 

que prestaban atención de luns a venres pola mañás, e 5 profesionais de 

enfermería en quendas de mañá e tarde todos os días da semana. 

 

Dende hai máis de 6 meses só hai dous médicos no servizo e incluso algúns 

días chegou a haber só un. Ademais os permisos e as baixas do persoal de 

enfermería non se están a cubrir, recaendo esas quendas de ausencias nos 

outros compañeiros do servizo. 

 

Ante esta situación o Sergas adoptou a solución de que desaparecese na 

maior parte dos concellos da Mariña de Lugo a atención presencial que ata hai 

algo máis de 6 meses se viña a dar dende o servizo de paliativos/HADO 

dependente do Hospital da Mariña.  O Sergas eliminou o servizo presencial en 

10 dos 14 concellos da Mariña, quedando, polo tanto, máis do 60 % da súa 

poboación sen servizo presencial. Agora os doentes destes 10 concellos da 
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Mariña que non teñen servizo presencial de HADO, entre os que se atopan 

enfermos crónicos ou terminais, o Sergas derívaos aos servizos de Atención 

Primaria, que como estamos a ver, e levan moito tempo denunciando os seus 

profesionais, están excedidos e saturados. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Cando vai o Goberno galego retomar a atención presencial do servizo de 

Paliativos/HADO na totalidade dos concellos do distrito sanitario da Mariña? 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Martín Seco 

García, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Son competencias do Ente Público Portos de Galicia o proxecto, 

construción, conservación, mellora, ordenación, administración e 

explotación das obras, instalacións, servizos e actividades portuarias, así 

como a planificacións das zonas de servizos e as súas futuras 

ampliacións. 

 

Entre as funcións de Portos de Galicia están as de planificación, 

proxección, execución e conservación das súas obras e instalacións. 

 

Dende o propio sector, e tamén dende o anterior equipo de goberno de 

Malpica, foron numerosas as veces que se dirixiron a Portos de Galicia 

para transmitirlle a necesidade de levar adiante melloras nos servizos 

existentes para mariñeiros, redeiras e compradores do Porto de Malpica. 

Son urxentes melloras tanto na nave de redes como no edificio da propia 

lonxa por se atoparen moi deterioradas. 

 

Na nave de redes son necesarias  obras de mellora da cuberta, así como 

a  construción de aseos, no edificio da lonxa ademais do arranxo da súa 

cuberta é preciso que se leve a cabo a substitución de fiestras e portas 

que axuden a un maior aforro enerxético. 
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Por iso, a deputada e os deputados que asinan, preguntan: 

 

Ten pensado o Goberno galego levar adiante as obras necesarias, tanto 

na nave de redes como no edificio da lonxa de Malpica? 

 

Parlamento de Galicia, 31 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Martín Seco García e Eduardo Ojea Arias, 

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

No ano 2007 a Xunta de Galicia encarga o estudio informativo e de impacto 

ambiental da variante sur de Carballo. Este documento foi sometido a 

información pública en setembro de 2007 e aprobado por resolución da 

Dirección Xeral de Obras Públicas o13 de abril de 2009, DOG de 23 de abril. 

 

Naturalmente,  este documento xustifica o interese público do investimento que 

se propón. Entre outros datos, referidos ao ano 2006, cando se fan os estudios 

previos: 

 

-Os medidores de aforo de tráfico na AC-552 dan máis de 15.000 coches 

diarios, dos que máis de 1.000 son pesados. A tendencia vai en aumento. 

 

-As enquisas de tráfico realizadas indican as seguintes captacións de tráfico 

entre os distintos enlaces da futura variante: 

 

 . Enlace de Bértoa coa AC-552-Enlace Estrada de Ordes: 7.000 veh/día 

 . Enlace Estrada de Ordes-Enlace Estrada Santiago: 5.500 veh/día 

 . Enlace Estrada Santiago: 5.500 veh/día 

 

-Ten escaso impacto ambiental 

 

- O orzamento de contrata resulta de 11.114.420,37 € (IVE do 16 %) 
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No ano 2009 inícianse os sucesivos gobernos do PP. No ano 2009 o 

expediente segue o seu curso e a nova Administración encarga e aproba o 

proxecto de execución da obra. 

 

O último ano que aparece o proxecto nos orzamentos  é o 2011: 

 

 2011 :   153.000 € 

 2012: 3.100.000 € 

           2013: 7.000.000 € 

 2014 e seguintes: 4.700.000 € 

 

Posteriormente o proxecto desaparece dos orzamentos da Xunta de Galicia ata 

os do ano 2020. 

 

Os estudios de tráfico citados antes veñen a demostrar que Carballo está 

afogado polo tráfico rodado. Está resolto o tráfico que circula polo eixo Coruña-

Arteixo-Carballo-Fisterra, con variantes cara ás poboacións da Costa da Morte; 

pero non a circulación norte-sur. O tráfico lixeiro e pesado que proceda do Eixo 

Coruña-Arteixo-A Laracha-Polígono de Bértoa (Carballo) e dos concellos de 

Coristanco, Malpica, Ponteceso e Cabana ten necesariamente que cruzar o 

casco urbano de Carballo coa correspondente sobrecarga e perigo. Case a 

diario hai transportes pesados que quedan atrapados por non existir unha ruta 

clara que poida ser sinalizada. 

 

Con motivo das últimas campañas municipais e autonómicas o proxecto volveu 

á actualidade, sobre todo pola presión do empresariado do parque industrial de 

Carballo, que ve imprescindible esta infraestrutura. En diversas reunións e 

actos públicos o presidente e a conselleira comprometéronse co proxecto. 
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Cando se saca do caixón o proxecto aprobado en 2010 compróbase que está 

caducado. A Axencia Galega de Infraestruturas saca a licitación a actualización 

da primeira fase do proxecto, incluído o estudo informativo e de impacto 

ambiental. 

 

A redacción foi adxudicada a Noega Ingeneiros, SL 4/12/2020, por 13.1627,43 

€ e un prazo de execución de 20 meses, prazo que parecía excesivo para uns 

traballos de actualización dun proxecto. 

 

A día de hoxe o prazo dado para a presentación do proxecto obxecto do 

contrato está esgotado dende hai máis de dous meses, sen que se teña 

constancia da súa situación. 

 

Por iso, a deputada e os deputados que asinan, preguntan: 

 

En que situación se atopa o proxecto variante de Carballo. I Fase, de clave 

AC/20/087.01.AT/027/2020? 

 

Parlamento de Galicia, 31 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

Son inaceptables os problemas que dende hai tempo se están a dar no servizo 

de pediatría do centro de saúde de Viveiro. Non é un problema puntual, levan 

moito tempo así, con tempadas nas que hai un só pediatra no centro.  

 

Dende hai días a situación agravouse, xa que faltan os dous pediatras deste 

centro de saúde, que atende a máis de 1.600 nenos e nenas, non só de 

Viveiro, senón que esta carencia tamén afecta aos menores dos concellos de 

Ourol e O Vicedo. 

 

Ante esta situación as primeiras citas dispoñibles de pediatría no centro de 

saúde de Viveiro son para o próximo día 2 de decembro, e os nenos están a 

ser derivados ao servizo de urxencias ante a imposibilidade de ser vistos por 

un pediatra no centro de Viveiro. 

 

Son numerosas as queixas das familias pola carencia deste servizo de 

pediatría no centro de saúde de Viveiro, e vimos como o pasado domingo, 20 

de novembro, tiña lugar unha concentración moi numerosa diante deste centro 

na que se lle esixía ao Sergas que o dotase de especialistas de forma estable, 

pedían a cobertura das dúas prazas de pediatría. Foron tantas as reclamación 

presentadas polos pais e nais no día de onte, que a propia Plataforma Sanitaria 

da Mariña esgotou os formularios de reclamacións. 
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Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

Pensa o Goberno galego que nesta situación está garantida unha asistencia 

pediátrica de calidade no centro de saúde de Viveiro? 

 

Parlamento de Galicia, 31 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 
 
 

Patricia Otero Rodríguez, Martín Seco García e Leticia Gallego 
Sanromán, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 
artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
Recentemente, coñeciamos que a Xunta de Galicia ten no seu poder o 
proxecto de ampliación da balsa de lodos vermellos presentada por Alcoa 
para dar continuidade á refinería de Alúmina en San Cibrao. Por iso, as 
deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 
 
Que prazos manexa a Xunta de Galicia para informar o proxecto de 
ampliación da balsa de lodos vermellos presentada por Alcoa? 
 
Parlamento de Galicia, 31 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Durante o debate dunha PNC do noso grupo parlamentario na Comisión 8ª 

celebrada o día 22 de xaneiro de 2021, na que se instaba a Xunta de Galicia a 

que cubrise as vacantes de gardapeiraos dos portos de Burela e Celeiro, o 

voceiro do Grupo Parlamentario Popular comunicaba: “A Directiva de Portos de 

Galicia está a ultimar a relación de postos de traballo, é dicir, a RPT, está sendo 

consultada, está sendo debatida cos representantes dos traballadores e nas 

próximas datas entrará en vigor, neste semestre deste ano a RPT será unha 

realidade, unha RPT pactada co sector e pactada cos traballadores”. 

 

Pasados 14 meses daquel anuncio feito en sede parlamentaria vemos que a 

relación de postos de traballo segue sen estar aprobada. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Por que a día de hoxe o Ente Público Portos de Galicia non ten aprobada a 

relación de postos de traballo? 

 

Pazo do Parlamento, 1 de agosto de 2023  
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

Unha atención primaria fortalecida supón unha maior capacidade de 

funcionamento da rede de hospitais, que ven menos saturadas as súas propias 

dinámicas de funcionamento, dende a redución de entradas en urxencias ata a 

optimización de tempos e de diminución de listas de espera. 

 

O fortalecemento da atención primaria fíxose se cabe máis necesaria na 

situación xerada pola pandemia da covid19. Non obstante, estamos a ver que o 

Goberno popular da Xunta de Galicia opta na Provincia de Lugo polo peche de 

centros de saúde ou pola non cobertura de baixas dos profesionais sanitarios 

da atención primaria, así como pola redución do orzamento para a Atención 

Primaria nos Orzamentos da Xunta de Galicia para 2022 presentados nesta 

cámara. 

 

O concello de Negueira de Muñiz, cunha poboación altamente envellecida está 

a sufrir  nos últimos tempos os drásticos recortes na atención primaria 

perpetrados pola Xunta de Galicia, e levan xa máis dunha semana sen médico 

no seu centro de saúde. 

 

E a situación en vez de mellorar vai camiño de se perpetuar no tempo, xa que a 

finais da semana pasado o Sergas confirmáballe ao alcalde de Negueira de 
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Muñiz, que este mesmo luns, tampouco habería facultativo para atender aos 

doentes. 

 

O Centro de Saúde de Negueira de Muñiz contaba con asistencia médica os 

luns e xoves de cada semana, pero dende hai máis dunha semana non teñen 

nin médico nin enfermeiro, e o Sergas mira para outro lado sen achegar 

ningunha solución. Xa a situación, que como se relata máis arriba se viu 

agravada a semana pasada, non era boa,  xa que dende que se trasladou a 

Lugo ao médico fixo, que asistía aos pacientes en Negueira de Muñiz, os 

cambios eran continuos. 

 

Polo tanto, agora todos os pacientes están a ser atendidos no PAC de 

Fonsagrada cos conseguintes costes económicos e inconvenientes  de 

mobilidade para a veciñanza. 

 

A situación que se está a dar no Centro de Saúde de Negueira de Muñiz é a 

mostra da calidade das políticas que impulsa a Xunta de Galicia na zona da 

Montaña de Lugo, que non é outra que deixar sen médico aos seus veciños e 

veciñas desta zona. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Ante esta situación, considera o Goberno galego que a asistencia sanitaria en 

Atención Primaria está cuberta de maneira plena e total para a veciñanza do 

concello de Negueira de Muñiz? 

 

Parlamento de Galicia,  31 de xullo de  2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Leticia Gallego Sanromán e Martín Seco García, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Galicia, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

Hai máis de 11 anos e medio, o 8 de abril de 2010, aprobábase nesta Cámara, 

por unanimidade, unha iniciativa do Grupo Parlamentario Popular, na que xa se 

lle reclamaba ao Goberno da Xunta de Galicia oficializar o Camiño do Mar 

como ruta xacobea. 

 

O ano 2010 era Ano Santo, e que a iniciativa fose presentada polo PP, o partido 

no goberno autonómico, circunstancias estas  que fixeron albergar daquela 

esperanzas de que o recoñecemento se acadase con rapidez. Cabe entender 

que a inacción provocase, un ano despois, a queixa de colectivos e 

asociacións, e a decisión da Deputación de Lugo levou a Pleno unha proposta, 

en data 26 de xullo de 2011, na que se lle solicitaba á Xunta de Galicia que 

recoñecese como rutas xacobeas oficiais a do Camiño do Mar, na Mariña 

lucense, e o Camiño de Inverno, que pasa pola Ribeira Sacra. Proposta esta 

aprobada tamén por unanimidade. 

 

O Camiño do Mar segue sen ser recoñecido dun xeito oficial a pesares da 

aprobación por unanimidade daquela iniciativa parlamentaria do PP do ano 

2010. A pesares do traballo de divulgación levado a cabo por asociacións 

históricas, turísticas, de veciños ou de comerciantes, así como pola Asociación 

de Amigos do Camiño na Provincia de Lugo. E tamén a pesares das 
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reclamacións efectuadas polos alcaldes e alcaldesas da Mariña o longo destes 

10 anos. 

 

Impulsar o Camiño do Mar é fundamental para promover a actividade turística 

que xoga un papel determinante na dinamización económica. E hoxe é máis 

urxente que nunca, na comarca da  Mariña lucense, que precisa dunha aposta 

decidida de recuperación económica de todos os sectores produtivos. Dun 

xeito moi especial, dun turismo moi golpeado polas limitacións impostas polas 

necesidades sanitarias. 

 

Ao longo dos anos a Xunta foi recoñecendo as dez rutas que agora mesmo 

figuran na web oficial do Xacobeo. 

 

Chama a atención que o Camiño do Mar quede excluído cando o seu trazado, 

entre Ribadeo e Neda, o convertía no punto de unión entre outros dous 

camiños xa recoñecidos: o do Norte e o Inglés. Do seu percorrido entre 

Ribadeo e Cedeira consérvanse case que a totalidade de establecementos 

hospitalarios de atención aos viaxeiros, como os hospitais de Ribadeo, San 

Martiño, Cervo, Celeiro, ou Santiago de Viveiro. Enterramentos e documentos 

episcopais deixan tamén testemuña histórica da pegada dos peregrinos na 

Mariña. 

 

En data 21 de abril de 2021 apróbase por unanimidade nesta Cámara unha 

proposición non de lei en comisión do PsdeG, transaccionada co Grupo 

Parlamentario Popular cuxa parte resolutiva di: “O Parlamento de Galicia insta 

a Xunta de Galicia a recoñecer o carácter oficial da ruta xacobea coñecida 

como Camiño do Mar, que discorre polas vilas lucenses de Ribadeo, Barreiros, 

Foz, Burela, Cervo, Xove, Viveiro e O Vicedo e prosegue pola provincia da 

Coruña, vía Mañón, Cariño, Ortigueira, Cedeira, Valdoviño, Narón ata Neda, e o 
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inclúa en todas as accións de promoción turística, divulgación e reactivación 

económica ligadas á celebración do Ano Xacobeo 2021-2022”. 

 

A mediados de xuño deste ano obtíñase o recoñecemento da Igrexa ao Camiño 

do Mar. Polo tanto, dábase un paso máis para que a Xunta axilizase os trámites 

para oficializar o Camiño do Mar como ruta xacobea. É preciso que a Xunta 

oficialice de maneira administrativa esta ruta. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que  asinan, preguntan:  

 

Cales foron os pasos dados pola Xunta de Galicia, dende o último acordo do 

Parlamento de Galicia de data 21 de abril de 2021,  para oficializar o Camiño 

do Mar como ruta xacobea? 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

O centro de saúde de Ourol conta cunha única praza de médico asignado, pero 

dende pouquiño antes de Semana Santa deste ano, o profesional que ocupa 

esta praza atópase de baixa médica. 

 

Dende o pasado 7 de abril os arredor de 1.000 veciños e veciñas de Ourol 

carecen dunha adecuada atención primaria. Esta mesma semana a veciñanza 

só contará con médico o martes e xoves, e os tres días restantes prestarase 

unicamente atención telefónica dende Lugo para baixas e receitas. Polo tanto, 

a maior parte da semana a veciñanza de Ourol carece de atención do seu 

médico de cabeceira. 

 

Pero esta situación descrita non se limita a esta semana, senón que xa se vén 

dando dende principios do mes de abril, como así leva denunciando o seu 

alcalde, e que previsiblemente se estenda no tempo, xa que a baixa 

probablemente sexa longo e a resposta dada dende a Consellería de Sanidade 

ao alcalde é que non hai médicos e que irán cubrindo esta baixa día a día. 

Unha vez máis vemos como o Sergas só pon parches e ademais abdica 

responsabilidades, xa que se non hai médicos, algo terá que  ver a súa nula 

planificación e previsión en política de persoal na atención primaria nos últimos 

13 anos de goberno popular. 
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Esta situación dáse nun concello, o de Ourol, onde máis do 50 % da súa 

poboación son maiores de 65  anos, e nun concello rural, os cales están 

acostumados a que a Xunta de Galicia recorte constantemente servizos 

públicos, tan necesarios estes para poder fixar poboación. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

  

Vai o Goberno galego cubrir, de xeito inmediato, a baixa do único médico co 

que conta o centro de saúde de Ourol? 

 

Pazo do Parlamento, 1 de agosto de 2023 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 01/08/2023 12:48:26 

 
Julio Torrado Quintela  na data 01/08/2023 12:48:40 

 
Marina Ortega Otero  na data 01/08/2023 12:48:49 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-B

8s
V

Fd
Y

cg
-5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

206466

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-B8sVFdYcg-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


 

 

 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

Son numerosas as carencias que se veñen a dar no centro de saúde de Foz, 

como  se levan denunciando varios anos, e como así está a acontecer tamén 

en toda a rede de atención primaria na comarca da Mariña e, por desgraza, en 

toda a nosa comunidade autónoma. 

 

Dende hai moito tempo, están sen cubrir dúas,  das oito prazas de medicina de 

familia que ten asignados o centro, unha na quenda da mañá e outra na 

quenda de tarde. 

 

Tamén están sen cubrir 4 prazas de enfermaría cuxos profesionais se atopan 

de baixa. 

 

O odontólogo atópase de baixa e a súa praza tamén sen cubrir, sendo xa 

anuladas moitas das citas previstas e non dando novas citas ata o 5 de abril. 

 

Segue tamén sen cubrirse, despois de varios anos, a redución de xornada do 

pediatra. Cómpre recordar que este servizo de Pediatría presta atención non só 

aos nenos e nenas de Foz, senón tamén aos dos concellos de Alfoz e O 

Valadouro. 
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Por outra banda, este centro de saúde segue sen ter matrona, xa que o Sergas 

négase a crear esta praza no Centro de Saúde de Foz. Profesional este que 

non só se encarga da atención  ao embarazo, parto e puerperio, senón tamén 

no supostos de detención precoz do cancro de cérvix, atención saúde sexual e 

mesmo a enfermidades invisibilizadas e minusvaloradas como a endometriose. 

 

A todo isto hai que sumarlle outros dous recortes por parte do Sergas cara á 

veciñanza da comarca da Mariña, como foron a supresión no ano 2019 do 2º 

Técnico de Emerxencias Sanitarias da ambulancia medicalizada con base en 

Foz, que nesta comarca tan extensa e dispersa é fundamental para asegurar a 

chegada no menor tempo posible aos domicilios aos que non é posible cun só 

técnico que se encargue de conducir e localizar, precisando pedir reforzo á 

ambulancia de soporte vital, e no 2011 a supresión do servizo 24 horas da 

ambulancia asistencial tamén con base en Foz. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Cando ten pensado a Xunta de Galicia cubrir as prazas de medicina de familia, 

enfermería, odontoloxía e pediatría do centro de saúde de Foz, de cara a ter a 

capacidade asistencial que ten asignada? 

 

Pazo do Parlamento, 1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

Son numerosas as carencias que se veñen a dar no centro de saúde de Foz, 

como  se levan denunciando varios anos, e como así está a acontecer tamén 

en toda a rede de atención primaria na comarca da Mariña e, por desgraza, en 

toda a nosa comunidade autónoma. 

 

Dende hai moito tempo, están sen cubrir dúas,  das oito prazas de medicina de 

familia que ten asignados o centro, unha na quenda da mañá e outra na 

quenda de tarde. 

 

Tamén están sen cubrir 4 prazas de enfermaría cuxos profesionais se atopan 

de baixa. 

 

O odontólogo atópase de baixa e a súa praza tamén sen cubrir, sendo xa 

anuladas moitas das citas previstas e non dando novas citas ata o 5 de abril. 

 

Segue tamén sen cubrirse, despois de varios anos, a redución de xornada do 

pediatra. Cómpre recordar que este servizo de Pediatría presta atención non só 

aos nenos e nenas de Foz, senón tamén aos dos concellos de Alfoz e O 

Valadouro. 
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Por outra banda, este centro de saúde segue sen ter matrona, xa que o Sergas 

négase a crear esta praza no Centro de Saúde de Foz. Profesional este que 

non só se encarga da atención  ao embarazo, parto e puerperio, senón tamén 

no supostos de detención precoz do cancro de cérvix, atención saúde sexual e 

mesmo a enfermidades invisibilizadas e minusvaloradas como a endometriose. 

 

A todo isto hai que sumarlle outros dous recortes por parte do Sergas cara á 

veciñanza da comarca da Mariña, como foron a supresión no ano 2019 do 2º 

Técnico de Emerxencias Sanitarias da ambulancia medicalizada con base en 

Foz, que nesta comarca tan extensa e dispersa é fundamental para asegurar a 

chegada no menor tempo posible aos domicilios aos que non é posible cun só 

técnico que se encargue de conducir e localizar, precisando pedir reforzo á 

ambulancia de soporte vital, e no 2011 a supresión do servizo 24 horas da 

ambulancia asistencial tamén con base en Foz. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Por que o Goberno galego se nega a crear unha praza de matrona no centro 

de saúde de Foz? 

 

Pazo do Parlamento,  1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Noa Díaz Varela, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

O traballo das mulleres galegas no sector pesqueiro, no que participan en toda 

a  cadea produtiva, ten unha importancia fundamental en termos sociais e 

económicos.   Non obstante, as mulleres seguen a  ter, neste sector,  escasa 

visibilidade, ou máis ben sofren invisibilidade.  Seguen a sufrir, tamén, unha 

forte fenda con respecto aos homes e onde máis se nota é nas condicións 

laborais, nos salarios e á hora de conciliar o traballo coa vida familiar. 

 

A pesar de ser maioría en moitos dos traballos do mundo do mar como pode 

ser no caso de redeiras, mariscadoras, traballo nas conserveiras …. apenas  

acceden aos órganos de dirección,  representación e organización do sector da 

pesca.  Por poñer só un exemplo dos 63 patróns maiores dos pósitos galegos 

só 5 son mulleres. Sendo, polo tanto, inaprazable adoptar  mediadas e políticas 

que promovan e faciliten este acceso, e aquí as administracións, con 

competencia na materia,  teñen moito que dicir e moito por facer para promover 

ese cambio social a favor dunha sociedade igualitaria e inclusiva neste sector 

fundamental na nosa Comunidade Autónoma. 

 

Visibilizar e apoiar as contribucións das mulleres no sector da pesca, defender 

os dereitos das que traballan en actividades vinculadas co mar e facilitarlles a 

participación no deseño das políticas que favorezan ao colectivo das mulleres 
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do mar serán a base para acadar o seu empoderamento no sector pesqueiro, 

marisqueiro e acuícola de Galicia. 

 

A pesca, marisqueo, a acuicultura, e en xeral, todo o traballo que xira en torno 

ao mar precisa dun enfoque técnico en materia de igualdade, que con 

perspectiva de xénero, estudie, analice,  estableza diagnósticos e realice 

propostas de medidas correctoras. Isto,  no caso de Galicia,  polo peso e as 

características específicas da pesca, do marisqueo e da acuicultura faise 

imprescindible. 

 

En Galicia contamos cunha única asociación de ámbito galego de mulleres no 

sector pesqueiro, constituída en decembro de 2016 como “ Asociación de 

Mulleres do Mar de Arousa”, pero que en 2021 ampliou o seu ámbito xeográfico 

a toda a Galicia pasando a denominarse  “Asociación Mulleres Salgadas de 

Galicia”, co obxectivo de recoñecer e poñer en valor o traballo feminino galego 

neste sector. Aglutina a máis de 2.000 mulleres do mundo do mar: redeiras, 

mariscadoras, percebeiras, bateeiras, empresarias, oceanógrafas, biólogas, 

peixeiras, empresarias do turismo vinculadas ao mar, patroas de embarcacións, 

directivas . 

 

Esta asociación considera, que se deben de adoptar medidas, que sirvan para 

promover e facilitar o acceso das mulleres aos órganos de dirección, 

representación e organización  no sector da pesca galego. 

  

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Vai o Goberno galego  adoptar medidas necesarias de cara a promover e 

facilitar o acceso das mulleres  aos órganos de dirección, representación e 

organización no sector da pesca galego? 
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Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O desmantelamento dos servizos de Atención Primaria no concello de Viveiro 

véñense padecendo e denunciando dende hai moitos anos. O centro de saúde 

e o PAC de Viveiro sofren dende hai moito tempo os 12 anos de recortes na 

sanidade por parte do goberno popular na Xunta de Galicia. 

 

O centro de saúde de Viveiro, como tantos outros da provincia de Lugo e do 

resto de Galicia son o exemplo do ataque, que a Xunta de Galicia, fai cara á 

Atención Primaria, base do sistema asistencial para construír unha sanidade 

próxima e de calidade. 

 

Como diciamos a situación de saturación e colapso que está a vivir o centro de 

saúde de Viveiro non é nada novo, froito da COVID19, xa viña de vello, e eran 

e son habituais as queixas dos seus usuarios e usuarias. 

 

Só poñer algúns exemplos da falla de médicos deste centro de saúde que 

demostran que se trata dun problema estrutural e non puntual: 

 

-  No verán do ano 2018, moitos dos pacientes da quenda de tarde quedaban sen 

atender por faltas de médicos neste centro de saúde, xa que dos tres médicos 

que traballan nesa quenda en moitas ocasións só había un. Ademais na 

quenda da mañá, sen cubrir todo o verán dúas prazas de médicos. O que 

amosa unha política irresponsable de non cubrir o persoal. 
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-  A finais de 2019 os pacientes denunciaban que tardaban semanas en coñecer 

os resultados de probas e analíticas posto que, aínda que tiñan citas 

concertadas, non había médicos substitutos e as mesmas citas eran anuladas. 

 

-  Ao longo de 2021 foron numerosas as ocasións en que dos 7 médicos da 

quenda da mañá só había dous nesta quenda e outro para as urxencias. Ao 

longo do verán, na quenda de tarde, que conta con tres médicos, houbo días 

en que non había ningún persoal facultativo. 

 

Esta é a política do señor Feijóo para coa atención primaria; non cubrir baixas, 

nin vacacións, nin excedencias, nin xubilacións. Dende hai moitos anos dende 

o Concello de Viveiro, os profesionais sanitarios e os usuarios deste centro de 

saúde levan denunciando a falta de medios humanos e materiais e pedindo 

que se cubran estas baixas e se poñan os medios suficientes para ter unha 

atención primaria de calidade que así o merecen os pacientes, pero tamén para 

ter unhas condicións dignas para os seus profesionais xa que en moitos 

momentos teñen que atender unha media diaria de 90 a 100 pacientes. 

 

Agora, en plena sexta ola da covid-19, este centro atópase nunha situación 

caótica. Na semana pasada chegaron a faltar 3 dos 7 médicos da quenda da 

mañá, o que implicou entre outros problemas, a que se chegasen a aprazar 

moitísimas citas e que como denunciou algún paciente en prensa .... “ O 

problema máis gordo é que non te avisan, sábelo cando chegas ao centro de 

saúde despois de desprazarte”. Ademais os usuarios están tardando ata 16 

días para conseguir citas médicas. 

 

E o caso chegou ata un punto tan caótico que durante varios días este centro 

de saúde chegou a contar só cun único médico, para atender a case 16.000 

veciños e veciñas. 
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Por iso, a deputada e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Cando pensa o Goberno galego repoñer os profesionais de Atención Primaria 

que ten asignados o centro de saúde de Viveiro? 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023  
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

Son numerosas as carencias que se veñen a dar no centro de saúde de Foz, 

como  se levan denunciando varios anos, e como así está a acontecer tamén 

en toda a rede de atención primaria na comarca da Mariña e, por desgraza, en 

toda a nosa comunidade autónoma. 

 

Dende hai moito tempo, están sen cubrir dúas,  das oito prazas de medicina de 

familia que ten asignados o centro, unha na quenda da mañá e outra na 

quenda de tarde. 

 

Tamén están sen cubrir 4 prazas de enfermaría cuxos profesionais se atopan 

de baixa. 

 

O odontólogo atópase de baixa e a súa praza tamén sen cubrir, sendo xa 

anuladas moitas das citas previstas e non dando novas citas ata o 5 de abril. 

 

Segue tamén sen cubrirse, despois de varios anos, a redución de xornada do 

pediatra. Cómpre recordar que este servizo de Pediatría presta atención non só 

aos nenos e nenas de Foz, senón tamén aos dos concellos de Alfoz e O 

Valadouro. 
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Por outra banda, este centro de saúde segue sen ter matrona, xa que o Sergas 

négase a crear esta praza no Centro de Saúde de Foz. Profesional este que 

non só se encarga da atención  ao embarazo, parto e puerperio, senón tamén 

no supostos de detención precoz do cancro de cérvix, atención saúde sexual e 

mesmo a enfermidades invisibilizadas e minusvaloradas como a endometriose. 

 

A todo isto hai que sumarlle outros dous recortes por parte do Sergas cara á 

veciñanza da comarca da Mariña, como foron a supresión no ano 2019 do 2º 

Técnico de Emerxencias Sanitarias da ambulancia medicalizada con base en 

Foz, que nesta comarca tan extensa e dispersa é fundamental para asegurar a 

chegada no menor tempo posible aos domicilios aos que non é posible cun só 

técnico que se encargue de conducir e localizar, precisando pedir reforzo á 

ambulancia de soporte vital, e no 2011 a supresión do servizo 24 horas da 

ambulancia asistencial tamén con base en Foz. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Por que  o Goberno galego non repón  o segundo Técnico de Emerxencias 

Sanitarias  da ambulancia medicalizada con base en Foz? 

 

Pazo do Parlamento, 1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A relación natural entre o porto e os espazos urbanos ten en Galicia unhas 

características particulares. Como é habitual en case todas as vilas e pobos 

mariñeiros, a vida portuaria foi sempre ligada ao desenvolvemento da propia 

poboación, e a vinculación urbanística entre ambos espazos estivo sempre 

ligada. A estruturación administrativa causou unha dicotomía que, na maior 

parte dos pobos e vilas costeiras con entidade portuaria, provoca a confluencia 

de intereses de entidades administrativas distintas como son o porto e os 

concellos. 

 

De xeito especial esta relación está condicionada no plano urbanístico polo 

amplo espazo sobre o que o Porto ten responsabilidade administrativa, por ser 

da súa titularidade, froito do crecemento sobre o mar que as actividades 

portuarias foron desenvolvendo, pero que son terreos de uso urbano, afastados 

da actividade marítima e pesqueira. Existen exemplos en todo o territorio 

costeiro de Galicia, observando case que en cada vila como o Porto é titular 

dun espazo que, en termos xerais, úsase para a actividade urbana. Tal é así 

que en moitas ocasións os propios veciños e veciñas descoñecen esta 

titularidade, e non a comprenden, por ser Portos de Galicia titular de terreos 

que nada teñen que ver coa súa actividade. 

 

Este escenario provoca problemas de xestión habituais para todos os 

concellos, que pretenden desenvolver actividades e usos deses terreos, pero 
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necesitan de autorización e aceptación de Portos de Galicia, sendo esta unha 

institución que non comprende a necesidade deses usos, retarda os procesos e 

/ou os dificulta e impide. Ademais dos concellos, numerosos colectivos sociais, 

culturais ou deportivos, tenden a querer usar tales terreos, normalmente ben 

situados nas vilas costeiras, atopándose con que  Portos de Galicia esixe 

unhas taxas inasumibles e considera, discrecionalmente, o seu uso. Pola 

contra, eses terreos non son obxecto da atención debida de Portos de Galicia, 

nin do investimento necesario, polo que terminan por se deteriorar e acumular 

lixo, sendo os concellos os que, por responsabilidade, terminan por asumir o 

custe do seu mantemento sen ser titulares. 

 

O Parlamento de Galicia debateu, por proposta do Grupo Parlamentario 

Socialista, unha fórmula de reversión dos terreos portuarios de titularidade 

autonómica ao dominio municipal. Inicialmente foi rexeitada polos votos do 

Grupo Parlamentario Popular, mais en 2020 o debate volveu á Cámara galega, 

a instancias novamente do Grupo Socialista e,  desta volta, o Grupo Popular 

mudou a súa posición e saíu aprobada a iniciativa por unanimidade. Portos de 

Galicia debe posibilitar a reversión aos concellos da titularidade dos terreos 

portuarios, cando o seu uso para fins relacionados co porto sexa residual ou 

inexistente e sexan susceptibles de utilización municipal. 

 

Os sendeiros azuis son itinerarios que enlazan, atravesan ou parten de praias, 

portos ou centros de interpretación que foron galardoados coa Bandeira Azul 

en 2021. A vontade da iniciativa é a de fomentar a conexión da rede de lugares 

con Bandeira Azul mediante sendeiros que axuden a poñer en valor espazos 

naturais e de interese cultural e patrimonial próximos a praias ou portos 

deportivos que conten coa Bandeira Azul. 
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Burela conta cun sendeiro azul, a “Ruta do litoral burelés”. O trazado da senda 

achégase ata o “ Mirador da Limosa” pero debe regresar sobre os seus pasos 

por non contar con continuidade no trazado. 

 

O Mirador da Limosa é un espazo singular, tanto polas atractivas vistas ao 

porto de Burela e ao Mar Cantábrico, sendo doado desde o mesmo identificar e 

explicar a dinámica de traballo e funcionamento dun porto destas 

características, como pola importancia arqueolóxica e xeolóxica do seu 

enclave. Nel atopáronse restos do Hipocausto Romano do Campón, en 

setembro de 2004, e os técnicos de Patrimonio concluían que os restos 

atopados configuraban os vestixios dunha terma romana. 

 

A zona xeolóxica de Castrelo -O Perdouro- é un dos espazos máis 

interesantes, xeoloxicamente falando, da península Ibérica e está actualmente 

catalogado como LIC (lugar de interese comunitario). No enclave obxecto desta 

exposición, onde se situaba a antiga praia de Castrelos, atópanse pregos de 

escala métrica, que forman a rasa Cantábrica. 

 

Dado os múltiples intereses que conflúen na zona é necesario mellorar a súa 

contorna para facela máis accesible, atractiva e didáctica para o conxunto da 

poboación, así como aquelas persoas que visitan a vila. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan preguntan: 

 

Cales son os motivos polos que Portos de Galicia se nega a reverter a 

titularidade do enclave coñecido como  o Mirador da Limosa de Burela, a 

dominio municipal? 

 

Parlamento de Galicia, 31 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia,  ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante 

esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Son numerosas as queixas, ao longo de todo o territorio galego,  de 

usuarios e usuarias, así como de colectivos e concellos no relativo ao 

funcionamento do servizo público de transporte por estrada: atrasos e 

reducións de frecuencias horarias, supresión de servizos sen previo aviso, falla 

de publicidade de horarios, falla de prazas nos autobuses, anuncios de 

melloras incumpridos. 

 

A Xunta de Galicia nega esa realidade existente, que consiste en que 

moitísimos cidadáns todos os días  non teñen un servizo público de 

transporte por estrada que se adecúe nin minimamente ás súas necesidades. 

Estamos a ver cada día en toda  Galicia  que  este  plan  de  transporte  público  

de  Galicia  non  está  a solucionar os problemas de mobilidade da cidadanía. 

 

É preciso que a Xunta de Galicia revise as queixas que está a recibir a diario  e 

que saiba dunha vez por todas que existe un problema, iso é o primeiro 

paso para poder solucionalo, xa que é difícil atopar unha solución cando os que 

teñen que resolvelo non recoñecen os problemas e as eivas coas que se 

atopan os usuarios e usuarias. 
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A Consellería de Infraestruturas e Mobilidade debe asumir xa, dunha vez, que 

as cousas non están a funcionar como eles din. Isto é unha mostra da 

desconexión que ten esta consellaría con respecto ao malestar que existe na 

sociedade galega cun Plan de Transporte Público de Galicia por estrada, que 

ten demostrado a súa ineficiencia.   Polo que é preciso que se corrixan os 

pregos, en definitiva que  se corrixa a súa planificación errónea. 

 

E non podemos pasar por alto, que a elaboración e deseño   deste plan tivo 

un custo de máis de 12 millóns de euros, que foi o que se lle pagou ás 

diferentes consultoras para deseñar este modelo, que debía de responder ás 

necesidades que ten a xente e non o está a facer. 

 

Tampouco podemos pasar por alto que a Xunta de Galicia nin sequera está a 

facer os seus labores de inspección e control, de cara a que non se 

produzan incumprimentos nos contratos asinados entre as empresas 

adxudicatarias e a Xunta de Galicia nas liñas de servizo regular e transporte 

escolar. 

 

Polo exposto, a deputada e o deputado que asinan preguntan: 

 

Por que a Xunta de Galicia abdica de exercer a súa función de inspección, 

control e, no seu caso, de sanción, na execución dos contratos dos servizos 

público de transporte por estrada? 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante 

esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O Fondo Europeo Marítimo e de Pesca (FEMP) é un dos cincos fondos 

estruturais e de investimentos europeos para o período 2014-2020 que 

contribúe á consecución dos obxectivos de Política Pesqueira Común (PPC), 

a Política Marítima Integrada (PMI) e a Estratexia Europea 2020. 

 

Segundo o Acordo de Conferencia Sectorial de Pesca de 2014 dos 1.089 

millóns de euros de fondos comunitarios do FEMP asignados a España  

371,02 millóns correspondíanlle a Galicia, o que supón o 44,72 % do repartido 

entre as comunidades autónomas (829,55 millóns). 

 

Polo exposto, a deputada e a deputado que asinan, preguntan:  

 

Como valora a Xunta de Galicia a execución dos fondos FEMP 2014-

2020 asignados a Galicia? 

 

Pazo do Parlamento, 1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

Unha atención primaria fortalecida supón unha maior capacidade de 

funcionamento da rede de hospitais, que ven menos saturadas as súas propias 

dinámicas de funcionamento, dende a redución de entradas en urxencias ata a 

optimización de tempos e de diminución de listas de agarda. 

 

O centro de saúde de Ribeira de Piquín conta cunha única praza de médico 

asignada, pero dende finais de novembro do ano pasado, esta praza atópase 

vacante por traslado do seu titular a outro centro de saúde. 

 

Dende esta data a veciñanza de Ribeira de Piquín, así como a da parroquia 

fonsagradina de Carballido, que tamén depende deste centro de saúde, 

carecen dunha adecuada atención primaria. 

  

A realidade é que non se trata dunha situación puntual como alegan dende o 

Sergas senón que se converteu nunha situación estrutural, xa que a situación 

está a empeorar e a Xunta de Galicia non toma ningunha medida para 

revertela.  

 

Temos denunciado durante os últimos anos situacións similares á que hoxe de 

novo están a vivir no centro de saúde de Ribeira de Piquín. Por exemplo, no 

segundo semestre de 2021, xa que toda a metade dese ano a maioría dos días 
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da semana ese centro de saúde estaba sen facultativo médico con semanas 

nas que só había médico 1 día. 

    

O concello de Ribeira de Piquín conta cunha veciñanza cunha media de idade 

avanzada e por iso están a reclamar a recuperación da atención médica diaria 

no seu centro de saúde, ante as situacións que se están a dar na actualidade: 

aglomeracións, atrasos, menos tempo dispoñible por consulta, dificultade para 

renovación receitas ... etc. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Cando vai  a Xunta de Galicia  repoñer o servizo diario de atención médica no 

centro de saúde de Ribeira de Piquín (Lugo)? 

 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Martín Seco García e Eduardo Ojea Arias, 

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para  a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

En novembro de 2022 a conselleira de Infraestruturas e Mobilidade daba a 

coñecer no concello da Laracha que o Plan de mellora de seguridade viaria e a 

accesibilidade das paradas de autobuses en estradas comezaría na AC-552, 

pertencente á rede primaria básica da Xunta de Galicia. 

 

Tal e como se recollía nos medios de comunicación as actuacións previstas 

serían: 

 

- Mellorar a accesibilidade nas paradas, co fin de facilitar o seu uso a   persoas 

con problemas de mobilidade, realizando ramplas e dotando o contorno de 

pavimento especial para ser recoñecido por persoas invidentes ou con 

dificultades de visión. 

 

- Favorecer a conexión entre as distintas paradas con beirarrúas ou sendas, nos 

lugares que non existan. 

 

- Favorecer o uso do transporte público, polo que se tivo en conta a mellora da 

seguridade en varios sentidos. 

 

- Eliminar a vexetación na contorna e iluminación, mellorando así a visibilidade 

das persoas usuarias. 
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- Acondicionar carrís de paradas para facilitar a circulación e a protección os 

peóns, conseguindo así ampliar o espazo e mellorar a sinalización, sobre todo 

na velocidade. 

 

- Instalacións de novas marquesiñas, con modelos que resulten máis axeitados 

para a protección das persoas usuarias fronte ás inclemencias do tempo. E 

asentos máis cómodos durante a espera. 

 

As primeiras en licitarse serían 32 paradas na zona, das que 18 están no 

concello da Laracha. 

 

Na estrada AC-400 ao seu paso polo lugar do Corgo (Soandres) no termo 

municipal da Laracha existe unha parada de autobús que non conta co 

suficiente espazo para que o autobús faga a súa parada en condicións de 

seguridade, xa que o sitio é moi xusto, e ademais non está acondicionada a 

dita parada, xa que carece de marquesiñas que protexan ás persoas usuarias 

fronte ás inclemencias do tempo. 

 

Por iso, a deputada e os deputados que asinan, formulan a seguinte pregunta: 

 

Ten pensado o Goberno galego acondicionar a parada de autobús existente na 

AC-400 ao seu paso polo lugar do Corgo (Soandres) na Laracha, de cara a 

facilitar a protección das persoas usuarias e ao mesmo tempo permitir que o 

autobús pare no lugar que lle corresponde? 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 01/08/2023 12:08:10 

 
Martín Seco García  na data 01/08/2023 12:08:22 

 
Eduardo Ojea Arias na data 01/08/2023 12:08:51 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A Consellería de Promoción do Emprego impulsou o Programa Impacto 

Autónomo, centrado en axudar ás persoas autónomas ante o incremento de 

custos e dos prezos das materias primas. Mediante a Orde do 28 de decembro 

de 2022 establecéronse as bases reguladores deste programa de impacto 

autónomo, abríndose o prazo de presentación de solicitude o 9 de xaneiro de 

2023. 

 

Moitas das mariscadoras, pertencentes a Asociación Mulleres Salgada, 

quixeron optar a esta subvención, pero finalmente non se puideron beneficiar 

das axudas por non cumprir un dos requisitos: non acadar o mínimo de 10.000 

€ de rendementos netos que esixe a convocatoria. 

 

Esta convocatoria sinalaba unha prioridade “deseñar os mecanismos 

necesarios para que as empresas poidan sobrevivir” e mira aos autónomos 

como un elemento vital para dinamizar Galicia e a manter o emprego. 

 

Regúlanse unhas bases que deixan fóra a unha gran realidade social e que 

constitúe un importante motor de crecemento na nosa Comunidade Autónoma. 

 

A gran maioría do colectivo do marisqueo a pé non pode solicitar estas axudas 

porque os seus ingresos no ano 2021 están por debaixo do mínimo establecido 

para pedilas. Rango de ingresos que penaliza e prexudica a un sector ao que, 
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en principio, parecía ir dirixido o programa como é o das traballadores e 

traballadores por conta propia no réxime dos traballadores do mar. 

 

As rendas máis baixas son as máis prexudicadas pola subida do custe da vida 

e o incremento da inflación e deberían de ser as primeiras en ser atendidas e 

apoiadas. Non facelo así evidencia ou un gran descoñecemento da situación 

económica que afecta ás mulleres e homes do mar ou ao escaso interese en 

prover de futuro e relevo ao mundo da pesca e do marisqueo. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Que valoración realiza o Goberno galego de que as axudas directas a 

autónomos exclúan a práctica totalidade do colectivo do marisqueo a pé? 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023  

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 01/08/2023 12:10:49 
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Julio Torrado Quintela  na data 01/08/2023 12:11:01 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

En datas recentes Galicia sufriu o paso de dúas potentes borrascas: Gerad e 

Fien, con especial incidencia no mar, que obrigou a que moitos palangreiros de 

fondo da nosa Comunidade Autónoma non puideran saír a faenar e tivesen que 

permanecer amarrados a porto. 

 

Ante as previsións de que a fin de semana o tempo dese unha tregua no mar, e 

visto que  moitos dos palangreiros de fondo xa levaban unha semana 

amarrados as confrarías de Celeiro e de Muxía pedían autorización á Xunta de 

Galicia a que os deixase faenar durante a fin de semana do 21 e 22 de xaneiro 

de 2023. 

 

Solicitaron á Consellería do Mar autorización para faenar o sábado e domingo 

para se resarciren de ter que estar unha semana amarrados por causa do mal 

tempo, incluso algúns dos palangreiros de fondo de Celeiro levaban máis 

tempo amarrados por cuestións de reparacións e posta a punto para iniciar as 

campañas. 

 

Esta mesma solicitude foi feita por parte do sector aos gobernos de Asturias, 

Cantabria e País Vasco. Comunidades que si autorizaron á súa frota faenar a 

fin de semana do 21 e 22 de xaneiro do 2023. A Xunta de Galicia negou ese 

permiso que si autorizaron outros gobernos autonómicos. 
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Ante a autorización dada por outras comunidades autónomas e ante a situación 

de custes disparados que está a atravesar podería a Consellería do Mar ser 

máis flexible e evitar así tamén que o sector se vexa obrigado a saír a faenar 

en peores condicións climatolóxicas. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Se outras comunidades autónomas autorizaron aos seus palangreiros de fondo 

a faenar a fin de semana do 21 e 22 de xaneiro do 2023, por que lle negou esta 

posibilidade a Xunta de Galicia aos galegos que se dedican a esta actividade? 

 

Pazo do Parlamento, 1 de agosto de 2023 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 01/08/2023 12:12:46 

 
Julio Torrado Quintela  na data 01/08/2023 12:13:00 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

Dende un primeiro momento o PSdeG manifestou o seu rexeitamento á 

supresión da área sanitaria da Mariña lucense. Fronte a esta decisión da Xunta 

de Galicia tamén se teñen manifestado en numerosas ocasións, ao longo 

destes anos e dende o momento en que se coñeceron as intencións da Xunta 

de Galicia: a veciñanza da Mariña, profesionais sanitarios da comarca, 

asociacións, sindicatos, partidos políticos ... 

 

Esta decisión unilateral do Goberno autonómico do Partido Popular, que se 

materializou no ano 2018 coa supresión da área sanitaria da Mariña, provocou 

a centralización dos recursos na capital da provincia, con perda de servizos no 

Hospital da Mariña e aumentando as derivacións cara ao HULA. 

 

Entre outros retrocesos, recortes e perdas de servizos que sufriu o Hospital da 

Mariña coa supresión da área sanitaria propia da Mariña son: 

 

- Listas de agarda de ata 2 e 3 anos en distintas especialidades: cardioloxía, 

traumatoloxía, uroloxía, reumatoloxía… 

 

- Derivacións a Lugo para probas como radiografías panorámicas dentais, 

densiometrías, electromiografías, ou intervencións de varices ou implantación 

de marcapasos, entre outras. 
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- Carencia de servizos básicos como unha consulta de cirurxía vascular, terapia 

ocupacional ou fisioterapia respiratoria infantil. 

 

- En saúde mental carécese de unidade de prevención de suicidios, hospital de 

día infantoxuvenil ou unidade de agudos, que si se tería de contar con área 

sanitaria propia. 

 

- Segue sen haber logopeda no servizo público, tendo que acudir a centros 

privados. 

 

Polo tanto, a realidade é que a supresión da área sanitaria o que trouxo foi que 

se perderan servizos no Hospital da Mariña e que a día de hoxe no se trate dun 

hospital autónomo senón que depende totalmente do hospital de Lugo. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Á vista dos servizos perdidos no Hospital da Mariña, porque segue a Xunta de 

Galicia co seu empecinamento de non recuperar a área propia sanitaria da 

Mariña? 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 01/08/2023 12:15:00 

 
Julio Torrado Quintela  na data 01/08/2023 12:15:13 

 
Marina Ortega Otero  na data 01/08/2023 12:15:23 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-X

ld
U

U
P

yE
x-

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

206502

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-XldUUPyEx-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O proxecto da vía de alta capacidade Costa Norte Ferrol-San Cibrao, que foi 

anunciado no ano 2001 polo señor Cuiña, dividíase en 11 fases 

correspondentes con outros tantos tramos e fixaba como data de finalización o 

ano 2007. Pero non foi ata o ano 2009 cando se iniciaron as obras do primeiro 

tramo. Trátase dunha infraestrutura prometida hai máis de 20 anos e que aínda 

segue no aire, e ao ritmo que executa estas obras a Xunta de Galicia a 

conexión Ferroltera-Ortegal-A Mariña chegará, de ser o caso, no ano 2135. 

 

Este abandono da Xunta de Galicia para coa VAC Costa Norte implica seguir 

marxinando as comarcas da Mariña Occidental e de Ortegal e deixando a estas 

comarcas cunhas vías de comunicación deficientes, que atravesan moitos 

núcleos de poboación e cun trazado moi antigo. Unicamente contan cun 

trazado moderno as saídas de Ferrol ata San Sadurniño e as variantes de 

Ortigueira e Xove. 

 

Despois de reiterados incumprimentos e inxustificados retrasos por parte do 

Goberno de Feijóo nesta VAC, en marzo de 2017 o director xeral da 

Axencia Galega  de  Infraestruturas  en  sede  parlamentaria  galega  afirmaba  

que  para  a Xunta de Galicia esta infraestrutura segue a ser unha prioridade e 

que se ía empezar cos tramos útiles que están conectados coas vías de alta 

capacidade, empezando  polo  lado  da  Coruña,  na AG-64  como  punto  de  

inicio,  no  seu primeiro tramo San Sadurniño-Sardiñeira e na parte de Lugo 

conectando o tramo recentemente posto en servizo entre Celeiro e San Cibrao. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-O

A
an

81
FS

v-
8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

206503

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-P

zL
5B

j2
kW

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-OAan81FSv-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-PzL5Bj2kW-2


 

 

 
 

 
 

 

 

Pois ben, no relativo á Provincia de Lugo nada novo dende que o Goberno 

galego inaugurase, en xaneiro de 2017, con tres anos de retraso  o primeiro e 

único  dos tramos desta provincia con só a variante de Xove. Treito, por 

certo licitado 8 anos atrás por un goberno da Xunta de Galicia presidido por 

Touriño. 

 

No relativo á provincia da Coruña, case que 4 anos despois do anunciado no 

Parlamento de Galicia polo director xeral da Axencia Galega de 

Infraestruturas da Xunta de Galicia, en maio 2021 a Xunta de Galicia sometía a 

información pública o treito da vías de altas prestacións entre San Sadurniño e 

Sanguiñeira. Segundo avanza o executivo galego trátase da actualización do 

proxecto no treito San Sadurniño-Sanguiñeira, que se completa coa conexión 

directa coa AG-64. Pero para mostra do retraso inxustificado desta obra só 

dicir que máis de 10 anos e medio antes, no DOG do 25 de novembro de 2010, 

xa fora declarada a utilidade pública e se dispuxera a urxente ocupación de 

bens e dereitos afectados polo proxecto da VAC neste tramo. 

 

No propio programa electoral do Partido Popular de Galicia ás eleccións 

autonómicas de 2009 prometían, xa non só un Corredor, senón a autovía do 

norte Ferrol-San Cibrao para que estivese en servizo no ano 2012. 

 

Trátase dunha infraestrutura fundamental para a vertebración e conectividade 

da Mariña e de Ortegal, pero que se atopa totalmente abandonada e esquecida 

por parte da Xunta da Galicia, e así se desprende dos retrasos 

inxustificados,   así como  a escasa dotación e execución orzamentaria 

autonómica ano tras ano. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan formulan a seguinte pregunta: 
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Cales son os prazos que manexa a Xunta de Galicia para rematar a VAC Costa 

Norte? 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023 
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Eduardo Ojea Arias na data 01/08/2023 12:20:48 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

Situación da Atención Primaria na Mariña: 

 

- Listas de agarda ata de 15 días para conseguir unha cita co médico de 

cabeceira. 

 

- Non substitución do persoal dos centros de saúde que desfrutan de permisos 

ou ausencias xustificadas, chegando a situacións de máis da metade dos 

médicos de familia ausentes, ou que de 10 médicos haxa días cun só 

profesional como aconteceu no Centro de Saúde Viveiro a comezos do ano 

2022 ou centros de saúde sen ningún médico. 

 

- Dous anos sen persoal sanitario para desprazados e desprazadas durante os 

meses nas que os concellos contan con maior poboación, sobrecargando ao  

persoal xa de por si exhausto. 

 

- O persoal médico leva moito tempo atendendo a un número de persoas moi 

superior ás recomendadas, aumentando o risco de cometer erros e 

imposibilitando unha atención de calidade. 

 

- Falta de pediatras nos centros de saúde, non se substitúen aos titulares 

cando faltan, derivándose a atención pediátrica ao servizo de urxencias do 
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hospital da Mariña ou obrigando ás familias a acudir a consultas privadas, se é 

o caso de que poidan pagalo. 

 

Nós entendemos que a privatización de servizos sanitarios non é unha opción.  

Pedimos unha sanidade pública e gratuíta, equitativa, universal, de calidade e 

de proximidade. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

Non pensa o Goberno galego que nesta situación é preciso articular un plan 

específico para a Atención Primaria na Mariña lucense que conte cos medios 

materiais e humanos que garantan unha sanidade pública, gratuíta, equitativa, 

universal, de calidade e de proximidade? 

 

Parlamento de Galicia, 1 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Luís Álvarez Martínez e Eduardo Ojea Arias, 

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

A mediados do  pasado mes de febreiro coñeciamos os efectos, na provincia 

de Lugo,  dos temporais dos meses de decembro de 2022 e de xaneiro de 

2023, que a Xunta de Galicia non dera a coñecer antes, posiblemente porque 

os novos corrementos de terra e desprazamentos da calzada non deixan en bo 

lugar a súa xestión na estrada autonómica LU-651, vía fundamental para a 

comarca do Courel. 
 

A mala situación detectada nos km. 18,28 e 29 da LU-651 están a precisar 

novas obras de reparación, con cortes que obrigan aos vehículos pesados a 

facer un tramo alternativo cun rodeo de 30 km, coas molestias e o incremento 

de custe que isto supón. 

 

A actual situación pon de manifesto que a Xunta de Galicia non fai as obras de 

mantemento precisas para garantir o bo estado das súas estradas nin 

tampouco actúa con dilixencia cando se producen deterioracións graves. 

 

O afundimento de 200 metros de firme, en marzo do ano pasado, nesta mesma 

estrada autonómica ocasionou un corte que se prolongou durante 4 meses, e 

ademais a Xunta de Galicia tardou 44 días en artellar un desvío alternativo. 

 

A historia da LU-651 é un resumo da pésima xestión viaria da Xunta de Galicia. 
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A actual alcaldesa anunciaba no ano 2010 que a Xunta de Galicia tiña a 

intención de reactivar as obras, pero o certo é que só se traballou no papel, 

xerando titulares de prensa, anuncios e promesas, sen asumir ningunha obra 

concreta. 

 

En abril do ano 2015, ante unha iniciativa do PSdeG no Parlamento de Galicia, 

o Goberno galego aseguraba que faltaba por redactar o proxecto de 

acondicionamento e mellora da estrada LU-651 entre Folgoso do Courel e 

Seoane, polo tanto, dando a entender que non existía ningún proxecto de 

mellora no ano 2010, a pesares dos anuncios en prensa. Anuncios, medias 

verdades e titulares de prensa, pero a única realidade é que a estrada segue 

sen  facer. 

 

Por iso, a deputada e os deputados que asinan, preguntan: 

 

Que prazos manexa a Xunta de Galicia de cara a  arranxar a estrada 

autonómica LU-651, de Folgoso a Quiroga, afundida en marzo de 2022, para 

mellorar o seu trazado, dotala de muros de contención, elementos de 

sinalización e de seguridade propios dunha vía das súas características? 

 

Santiago de Compostela, 1 de agosto de 2023 
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